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1993 

5 

Inhoud

Nr. 3 Vrijdag 5 november 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 55

Boodschappen, blz. 55

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 55

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 55

Voorstel tot wijziging van het reglement
Indiening en verwijzing, blz. 56

Verslag
Indiening, blz. 56

Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 56

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 56

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 56

Samenstelling van commissies
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 56

Motie van orde
Voorafgaande vraag over de toepassing
van de procedure, blz. 57

Motie van orde
Opheldering over de stand van zaken, blz.
57

Motie van orde
Voorstel tot het verlenen van voorrang in
plenaire vergadering, blz. 58

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van mevrouw M. Aelvoet
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de uitbreiding van het indus-
trieterrein van Aarschot naar de Hofheide
in Holsbeek-Nieuwrode, blz. 58
Actuele vraag van mevrouw V. Dua tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over de nieuwe bestemming van
militaire domeinen, blz. 59
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over de toewijzing van
gronden en gebouwen op basis van taal-
aanhorigheid door de OCMW van Linke-
beek, blz. 59
Actuele vraag van de heer H. Schiltz tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
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schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de verkoop van de NIM door
de federale regering en de beveiliging van
de Vlaamse belangen in deze sector, blz.
60
Actuele vraag van de heer J. Vandeurzen
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over bepaalde uitlatingen
van de voorzitter van de KS, blz. 61

Voorstel van resolutie van de heer P. De-
wael C.S. betreffende artikel 128 van het
verdrag van 7 februari 1992 betreffende
de Europese Unie
- 420 (1993-1994) - Nr. 1
Voorstel tot het verlenen van voorrang in
plenaire vergadering, blz. 62

Sprekers : de heren P. Dewael, P. Van
Grembergen, H. Van Dienderen, W.
Verreycken, W. Seeuws

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
Actuele interpellatie van de heer A. De-
nys tot de heer L. Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de gevolgen van het
zogenaamd sociaal pact
Actuele interpellatie van de heer J. Gey-
sels tot de heer L. Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de gevolgen van het
sociaal pact voor Vlaanderen, blz. 64

Sprekers : de heren A. Denys, J. Gey-
sels, E. Van Rompuy, H. Schiltz, F.
Van den Eynde, P. Van Grembergen,
S. Platteau, H. Van Dienderen, minis-
ter-president L. Van den Brande

Regeling van de werkzaamheden, blz. 76

Nr. 4 Vrijdag 5 november 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 77

Actuele interpellaties (Regl. art. 79)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van de heer M. Van
Peel tot de heer L. Van den Brande, mi-
nister-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de Vlaamse reactie op
de Nederlandse houding over de Schelde-
uitdieping
Actuele interpellatie van de heer E. Bey-
sen tot de heer L. Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe

Betrekkingen, over het afspringen van de
aan het HST-dossier gekoppelde bespre-
kingen betreffende de Schelde-uitdieping
Actuele interpellatie van de heer F. De-
winter tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over het afsprin-
gen van de Vlaams-Nederlandse onder-
handelingen met betrekking tot de water-
verdragen
Actuele interpellatie van de heer L.
Hancké tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de opschor-
ting van de Vlaams-Nederlandse bespre-
kingen over de uitdieping van de Wester-
schelde
Actuele interpellatie van de heer H. Van
Dienderen tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de uitdieping
van de Schelde en de tracékeuze voor de
HST ten noorden van Antwerpen, blz. 77

Sprekers : de heren M. Van Peel, E.
Beysen, F. Dewinter, H. Van Diende-
ren, L. Hancké, H. Schiltz, minister
T. Kelchtermans, minister-president
L. Van den Brande

Met redenen omklede motie, blz. 90
Actuele interpellatie van de heer F. Van
den Eynde tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over een geheim
rapport betreffende de Franse greep op
de Belgische economie, blz. 90

Sprekers : de heer F. Van den Eynde,
minister-president L. Van den Brande

Met redenen omklede motie, blz. 93

Regeling van de werkzaamheden, blz. 93

Nr. 5 Woensdag 17 november

Berichten van verhindering, blz. 95

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 95

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 95

Beleidsbrieven
Indiening en verwijzing, blz. 95

Verslagen
Indiening, blz. 96

Kennisgeving van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 96



1993 

Heizel-

Dien- 

Euro- 

van 

Advies van de Vlaamse Mediaraad
Indiening en verwijzing, blz. 96

Nr. 6 Woensdag 24 november 1993 de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over de herinvoering van technische con-
troles op het vlak van zendvermogen bij
de lokale radio’s vanaf 1 november 1993,
blz. 157
Actuele vraag van de heer L. Hancké tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over het voorstel om Sarajevo uit te roe-
pen tot culturele hoofdstad van Europa in
1993-1994, blz. 158
Actuele vraag van de heer J. Caudron tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over het uitblijven van een Vlaamse offi-
ciële reactie na de beslissing van de fede-
rale regering tot renovatie van het Heizel-
stadion, blz. 159
Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer H. Weckx, Vlaamse mi-
nister van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, over de promotionele samen-
werking van een privé-bedrijf met een in-
formatief programma van de BRTN, blz.
160
Actuele vraag van de heer M. Maertens
tot de heer N. De Batselier, minister vice-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Leefmilieu en Huis-
vesting, over het schieten van beschermde
vogelsoorten door Franse jagers aan de
Frans-Belgische grens in De Panne, blz.
161
Actuele vraag van de heer P. Van Grem-
bergen tot de heer L. Van den Brande,
minister-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over de positie van
het Nederlands in de internationale instel-
lingen en in het bijzonder in het Euro-
corps
Actuele vraag van de heer F. Dewinter
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over een besluit van het
Europees Parlement om voortaan slechts
het Engels, het Duits en het Frans als
volwaardige talen te gebruiken
Actuele vraag van de heer J. Valkeniers
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister va,n Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het taalgebruik in het
Eurocorps
Actuele vraag van de heer M. Olivier tot
de heer H. Weckx, Vlaamse minister van
Cultuur en Brusselse Aangelegenheden,
over het gebruik van het Nederlands in
de instellingen van de Europese Unie, blz.
162
Actuele vraag van de heer J. Gabriels tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de uitlatingen van een fede-

Berichten van verhindering, blz. 125
Arresten van het Arbitragehof
Indiening, blz. 96 Voorstel van decreet

Indiening en verwijzing, blz. 125
Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 96 Voorstel van resolutie

Indiening en verwijzing, blz. 125
Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 96 Beleidsbrief

Indiening en verwijzing, blz. 125
Regeling van de werkzaamheden, blz. 97 Verslag

Indiening, blz. 125

Jaarverslag
Indiening, blz. 125

Voorstel van resolutie van de heer P. De-
wael C.S. betreffende artikel 128 van het
verdrag van 7 februari 1992 betreffende
de Europese Unie
- 420 (1993-1994) - Nr. 1
Bespreking, blz. 97

Sprekers : de heren D. Van der Mae-
len, R. Van Hooland, H. Van Diende-
ren, P. Dewael, minister H. Weckx

Verzoekschrift
Indiening en verwijzing, blz. 126

Besluit van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 126

Regeling van de werkzaamheden, blz. 106 Schriftelijke vragen (Regl.
Indiening, blz. 126

art. 76)
Ontwerp van decreet betreffende de in-
spectie en de begeleiding van de levensbe-
schouwelijke vakken
- 402 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 107

Sprekers : de heer G. Vanleenhove,
verslaggever, de heer L. Martens, me-
vrouw J. Leduc, de heren C. Moors,
A. Denys, L. Appeltans, minister L.
Van den Bossche

Artikelsgewijze bespreking, blz. 112

Ontwerp van decreet betreffende het on-
derwijs-V
- 408 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3

Mededeling van de Vlaamse regering, blz.
126

Regeling van de werkzaamheden, blz. 129

Nr. 7 Donderdag 25 november 1993
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 131
Algemene bespreking, blz. 119

Spreker : minister L. Van den Bossche Mededeling van de Vlaamse regering
Debat, blz. 131

Sprekers : de heren P. Van Grember-
gen, E. Beysen, E. Van Rompuy, A.
Denys, F. Vandenbroucke, G. Anne-
mans, J. Geysels, H. Schiltz, M. Oli-
vier, F. Dewinter, F. Van den Eynde,
L. Hancké, L. Dierickx, G. Moens,
mevrouw M. Vogels, de heer M. Van
Peel, minister-president L. Van den
Brande

Met redenen omklede moties, blz. 156

Voorstel van decreet van mevrouw A.
Leysen en de heren A. Schellens en J.
Tavernier houdende de erkenning en de
subsidiëring van de Stichting voor de
Vlaamse Schoolsport
- 411 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 119

Sprekers : de heer R. Swinnen, ver-
slaggever, de heren L. Pierco, J. Cau-
dron, minister L. Van den Bossche

Artikelsgewijze bespreking, blz. 121
Sprekers : mevrouw A. Leysen, de
heer L. Pierco, minister L. Van den
Bossche

Regeling van de werkzaamheden, blz. 156

Regeling van de werkzaamheden, blz. 123

Nr. 8 Donderdag 25 november 1993
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 157

Actuele vragen (Regl. art. 77)
Actuele vraag van de heer H. Olaerts tot
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Hool 

Hool 

raal minister inzake een materie, met na-
me de concretisering van het Mestactie-
plan, die tot de bevoegdheid van de
Vlaamse regering behoort, blz. 165
Actuele vraag van de heer G. Annemans
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over waarborgen inzake te-
werkstelling bij Van Ho01  na de lectuur
van het arrest van de Raad van State in
een zaak waarin genoemde onderneming
partij was, blz. 166
Actuele vraag van de heer F. Dewinter
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over de deelname van le-
den van de Vlaamse regering aan BRTN-
amusementsprogramma’s, blz. 167
Actuele vraag van de heer J. De Mol tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over het ijs- en sneeuwvrij maken
van fietspaden, blz. 168

Actuele interpellatie (Regl. art. 79)
Actuele interpellatie van de heer F. De-
winter tot mevrouw W. Demeester-De
Meyer, Vlaamse minister van Financiën
en Begroting, Gezondheidsinstellingen,
Welzijn en Gezin, over een televisiebood-
schap betreffende racisme, blz. 169

Sprekers : de heren F. Dewinter, J.
Sleeckx, M. Didden, F. Van den Eyn-
de, mevrouw M. Vogels, de heer M.
Van Peel, minister W. Demeester-De
Meyer

Vaste Nationale Cultuurpactcommissie
Benoeming van twee vaste en twee plaats-
vervangende leden, blz. 174

Spreker : de heer F. De Man

Sociaal-Economische Raad van Vlaande-
ren
Aanwijzing van een lid, blz. 175

Voorstel van resolutie van de heer P. De-
wael C.S. betreffende artikel 128 van het
verdrag van 7 februari 1992 betreffende
de Europese Unie
- 420 (1993-1994) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 176

Spreker : de heer W. Verreycken

Ontwerp van decreet betreffende de in-
spectie en de begeleiding van de levensbe-
schouwelijke vakken
- 402 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 177

Sprekers : mevrouw J. Leduc, de he-
ren L. Martens, L. Standaert, J. Ga-
briels, F. Vergote, mevrouw A. De
Maght-Aelbrecht

Voorstel van decreet van mevrouw A.
Leysen en de heren A. Schellens en J.
Tavernier houdende de erkenning en de
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subsidiëring van de Stichting voor de
Vlaamse Schoolsport
- 411 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 179

Sprekers : mevrouw A. Gijsbrechts-
Horckmans, de heren A. Van Ape-
ren, J. Eeman

Hoofdelijke stemming, blz. 183
Sprekers : de heer L. Pierco, mevrouw
A. Leysen, de heer J. Caudron

Met redenen omklede motie van de heer
A. Denys tot besluit van de op 19 oktober
1993 door de heer A. Denys gehouden
interpellatie tot de heer L. Van den Bran-
de, minister-president van de Vlaamse re-
gering, Vlaamse minister van Economie,
KMO, Wetenschapsbeleid, Energie en
Externe Betrekkingen, over het tussen de
busconstructeur Van Ho01  en de Waalse
vervoermaatschappij gerezen geschil
- 409(1993-1994)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 184

Met redenen omklede motie van mevrouw
V. Dua tot besluit van de op 19 oktober
1993 door mevrouw V. Dua en de heren
J. Van Looy en A. Denys gehouden inter-
pellaties tot de heer N. De Batselier, mi-
nister vice-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaamse minister van Leefmilieu en
Huisvesting, over het mestactieplan, tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het landbouwbeleid van de
Vlaamse regering na de goedkeuring van
het Sint-Michielsakkoord en de uitvoering
van het mestactieplan en tot de heer N.
De Batselier, minister vice-president van
de Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Leefmilieu en Huisvesting,over het
mestactieplan
- 410 (1993-1994) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 185

Sprekers : mevrouw V. Dua, de heren
F. Vergote, F. Wymeersch en L.
Hancké

Met redenen omklede motie van de heer
E. Beysen tot besluit van de op 5 novem-
ber 1993 door de heren M. Van Peel, E.
Beysen, F. Dewinter, L. Hancké en H.
Van Dienderen gehouden actuele inter-
pellaties respectievelijk tot de heer L. Van
den Brande, minister-president van de
Vlaamse regering, Vlaamse minister van
Economie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie en Externe Betrekkingen, over
de Vlaamse reactie op de Nederlandse
houding over de Schelde-uitdieping en tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over het afspringen van de aan
het HST-dossier gekoppelde besprekin-
gen betreffende de Schelde-uitdieping, tot
de heer T. Kelchtermans, Vlaamse minis-
ter van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-

heden, over het afspringen van de
Vlaams-Nederlandse onderhandelingen
met betrekking tot de waterverdragen, tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de opschorting van de
Vlaams-Nederlandse besprekingen over
de uitdieping van de Westerschelde en tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de uitdieping van de Schelde
en de tracékeuze voor de HST ten noor-
den van Antwerpen
- 422 (1993-1994) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 188

Spreker : de heer E. Beysen

Met redenen omklede motie van de heer
H. Van Dienderen tot besluit van de op
5 november 1993 door de heren M. Van
Peel, E. Beysen, F. Dewinter, L. Hancké
en H. Van Dienderen gehouden actuele
interpellaties respectievelijk tot de heer L.
Van den Brande, minister-president van
de Vlaamse regering, Vlaamse minister
van Economie, KMO, Wetenschapsbe-
leid, Energie en Externe Betrekkingen,
over de Vlaamse reactie op de Nederland-
se houding over de Schelde-uitdieping en
tot de heer L. Van den Brande, minister-
president van de Vlaamse regering,
Vlaamse minister van Economie, KMO,
Wetenschapsbeleid, Energie en Externe
Betrekkingen, over het afspringen van de
aan het HST-dossier gekoppelde bespre-
kingen betreffende de Schelde-uitdieping,
tot de heer T. Kelchtermans, Vlaamse mi-
nister van Openbare Werken, Ruimtelijke
Ordening en Binnenlandse Aangelegen-
heden, over het afspringen van de
Vlaams-Nederlandse onderhandelingen
met betrekking tot de waterverdragen, tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de opschorting van de
Vlaams-Nederlandse besprekingen over
de uitdieping van de Westerschelde en tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over de uitdieping van de Schelde
en de tracékeuze voor de HST ten noor-
den van Antwerpen
- 423 (1993-1994) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 188

Spreker : de heer H. Van Dienderen

Met redenen omklede motie van de heer
G. Annemans C.S. tot besluit van de op 5
november 1993 door de heer F. Van den
Eynde gehouden actuele interpellatie tot
de heer L. Van den Brande, minister-pre-
sident van de Vlaamse regering, Vlaamse
minister van Economie, KMO, Weten-
schapsbeleid, Energie en Externe Betrek-
kingen, over een geheim rapport betref-



21 
_,eysen, 

fende de Franse greep op de Belgische
economie
- 424 (1993-1994) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 190

Spreker : de heer F. Van den Eynde

Met redenen omklede motie van de heren
G. Annemans en L. Van Nieuwenhuysen
tot besluit van de op 5 november 1993
door de heer G. Annemans in commissie
gehouden interpellatie tot de heer L. Van
den Bossche, Vlaamse minister van On-
derwijs en Ambtenarenzaken, over de
taalregeling in het onderwijs in de facilitei-
ten- en taalgrensgemeenten
- 425 (1993-1994) -- Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 192

Spreker : de heer L. Van Nieuwen-
huysen

chelen,  mevrouw M. Dillen, de heren
H. Van Dienderen, E. Van Rompuy,
minister H. Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 212
Sprekers : de heer H. Van Dienderen,
minister H. Weckx

Ontwerp van decreet betreffende het on-
derwijs-V
- 408 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 8
Algemene bespreking, blz. 213

Sprekers : de heer 1. Verleyen, ver-
slaggever, de heren W. Taelman, L.
Appeltans, C. Moors, minister L. Van
den Bossche

blz. 21 8
deysen, minis-

Artikelsgewijze bespreking,
Sprekers : mevrouw A. 1
ter L. Van den Bossche

Regeling van de werkzaamheden, blz. 232
Regeling van de werkzaamheden, blz. 193

Nr. 10
Nr. 9 Dinsdag 30 november 1993

Morgenvergadering

Dinsdag 30 november 1993
Middagvergadering

Interpellatie (Regl. art. 78)
Interpellatie van de heer E. Van Vaeren-
bergh tot de heer H. Weckx, Vlaamse mi-
nister  van Cultuur en Brusselse Aangele-
genheden, over de benoemingspolitiek in
de Brusselse OCMW’s,  blz. 258

Sprekers : de heren E. Van Vaeren-
bergh, J. Van Hauthem, H. Suyker-
buyk, A. De Boeck, minister H.
Weckx

Berichten van verhindering, blz. 233 Met redenen omklede moties, blz. 262

Algemene bespreking, blz. 236
Sprekers : de heer H. Candries, ver-
slaggever, de heren 1. Verleyen, L.
Appeltans, minister-president L. Van
den Brande

Artikelsgewijze bespreking, blz. 240

Ontwerp van decreet tot bevordering van
de economische expansie in het Vlaamse
Gewest
- 361 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 243

Sprekers : de heer P. Deprez, verslag-
gever, mevrouw M. Aelvoet, de heren
S. De Clerck, A. Denys, F. Wy-
meersch, C. Lisabeth, minister-presi-
dent L. Van den Brande

Artikelsgewijze bespreking, blz. 253
Spreker : mevrouw M. Aelvoet

Berichten van verhindering, blz. 195

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 195

Verslagen
Indiening, blz. 195

Aanvullend verslag
Indiening, blz. 195

Voorstel van decreet van de heer R. Swin-
nen C.S. houdende wijziging van het de-
creet  van 27 maart 1991 betreffende de
rechtspositie van bepaalde personeelsle-
den van het Gemeenschapsonderwijs
- 395 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 233

Sprekers : de heer 1. Verleyen, ver-
slaggever, de heren J. Eeman, R.
Swinnen

Regeling van de werkzaamheden, blz. 263

Besluiten van de Vlaamse regering
Indiening en verwijzing, blz. 195

Artikelsgewijze bespreking, blz. 235

Ontwerp van decreet tot wijziging van de
wet van 26 maart 1971 op de bescherming
van de oppervlaktewateren tegen veront-
reiniging en van het decreet van 1 juli 1992
tot wijziging van de wet van 26 maart 1971
op de bescherming van de oppervlaktewa-
teren tegen verontreiniging en van het de-
creet van 12 december 1990 betreffende
het bestuurlijk beleid
- 414 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 235
Artikelsgewijze bespreking, blz. 235

Schriftelijke vragen (Regl. art. 76)
Indiening, blz. 196

Ontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 27 maart 1991 houdende het
statuut van de Nederlandse Radio- en Te-
levisie-uitzendingen in België, Omroep
van de Vlaamse Gemeenschap en tot wij-
ziging van het decreet van 12 juni 1991 tot
regeling van de reclame en sponsoring op
radio en televisie
- 412 (1993-1994) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 196

Sprekers : de heer D. Van der Mae-
len, verslaggever, de heer D. Van Me-

Ontwerp van decreet tot oprichting van
de Vlaamse Raad voor Wetenschapsbe-
leid
- 399 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4
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10e vergadering Dinsdag 30 november 1993
Middagvergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven

- De notulen van de jongste
ring worden ter tafel gelegd.

vergade-

- De vergadering wordt geopend om
14.07 uur.

De voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

J. Caubergs, H. Lauwers, L. Pee-
ters : gezondheidsredenen ;

F. Ghesquière, A. Van Aperen : bui-
tenslands ;

P. Berben, E. Beysen, W. Claes, E.
Pinoie, M. Verwilghen : ambtsver-
plichtingen  ;

J. De Bremaeker : familieverplich-
tingen ;

J. Laverge.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer R. Swinnen C.S. houdende
wijziging van het decreet van 27
maart 1991 betreffende de rechtspo-
sitie van bepaalde personeelsleden
van het Gemeenschapsonderwijs
- 395 (1992-1993) - Nrs. 1 en 2

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het
voorstel van decreet van de heer
Swinnen C.S. houdende wijziging van
het decreet van 27 maart 1991 betref-
fende de rechtspositie van bepaalde
personeelsleden van het Gemeen-
schapsonderwijs.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Verleyen, verslaggever,
heeft het woord.

De heer 1. Verieyen, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de voorzit-
ter, de commissie van Onderwijs,
Vorming en Wetenschapsbeleid, be-
sprak voorliggend voorstel van de-
creet tijdens haar vergadering van 16
november 1993. In zijn toelichting
stelt de indiener dat het de bedoeling
is de zogenaamde supertijdelijken in
het gemeenschapsonderwijs te be-
schermen tegen mutaties, zowel de
sociale of familiale mutatie als het
eenmalige mutatierecht (art. 93 en 94
van het decreet op de rechtspositie
van het personeel van het gemeen-
schapsonderwijs). Het voorstel
plaatst de supertijdelijken op voet
van gelijkheid met de vastbenoem-
den die gebruik zouden willen maken
van een mutatie op basis van deze
artikelen. Op die manier wordt de
volledige verantwoordelijkheid ge-
legd bij de Lorgo die bij vakant-
verklaring zal moeten kiezen tussen
de vastbenoemden en de supertijde-
lijken.

In de algemene discussie wijst een
commissielid op het belang van de
stabiliteit van een personeelslid in
zijn betrekking. Hij betreurt dat

evenwel de kans bestaat dat supertij-
delijken  op basis van papieren kandi-
daturen, zonder het uitoefenen van
het ambt, mede geregulariseerd zul-
len worden, terwijl mensen met heel
wat dagen praktijk door dit voorstel
nog niet aan hun trekken komen.

De interveniant staat ook kritisch te-
genover het systeem van de reaffecta-
tie. Er rijzen inderdaad vragen met
betrekking tot het besparend effekt
in sommige situaties. Bij verdringing
van een andere leerkracht is de ont-
vangst in de andere school vaak niet
ideaal. Het moeten afleggen van gro-
te afstanden werkt bovendien demo-
tiverend. Het lid dringt erop aan dat
de minister dringend werk zou ma-
ken van een aantrekkelijke uitstapre-
geling .

Een ander commissielid sluit zich
hierbij aan en stelt eveneens dat
voorliggend voorstel geen sluitende
oplossing biedt. Andere categoriën
van leerkrachten zitten in analoge si-
tuaties. De betrokkene dringt dan
ook aan op een spoedige evaluatie
van de decreten op de rechtspositie,
dit zowel voor het gemeenschapson-
derwijs als voor het vrij onderwijs.
De commissieleden sluiten zich hier-
bij aan.

Een laatste spreker vestigt de aan-
dacht op het aantasten van het een-
malig mutatierecht. Een indiener van
het voorstel van decreet is het daar-
mee eens, maar wijst op het voordeel
van de continuïteit in het onderwijs-
gebeuren. Bovendien kan hierdoor
bij een aantal mensen de demotivatie
worden weggenomen.

De minister steunt het voorliggend

Berichten van verhindering
Rechtspositie bepaalde personeelsleden Gemeenschapsonderwijs 233



Verleyen

voorstel van decreet. Hij stelt een
fundamentele aanpassing van de de-
creten rechtspositie in het vooruit-
zicht voor 1994 om aldus het pro-
bleem in een ruimere context te kun-
nen aanpakken. Het voorstel van de-
creet werd unaniem aanvaard.

De voorzitter : De heer Eeman heeft
het woord.

De heer J. Eeman (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, de VLD-frac-
tie steunt dit voorstel van decreet en
zal het derhalve goedkeuren omdat
wij samen met de indieners de stel-
ling onderschrijven dat tijdelijke leer-
krachten met een jarenlange staat
van dienst, inderdaad recht hebben
op stabiliteit. Deze stabiliteit komt
uiteraard niet alleen de betrokkenen
ten goede, maar ook alle onderwijs-
componenten. Het is inderdaad spij-
tig te moeten vaststellen dat onder
meer in het gemeenschapsonderwijs
tijdelijke leerkrachten vaak geen en-
kel vooruitzicht op stabiliteit hebben,
integendeel, het einde van ieder
schooljaar brengt voor hen veel onze-
kerheid met zich. Zij zijn het rollend
element in het onderwijsgebeuren
dat, naargelang de omstandigheden
die van velerlei aard kunnen zijn, be-
hoorlijk, tamelijk goed of helemaal
niet aan zijn trekken komt.

Er is ons een geval bekend van een
onderwijzer met zeventien kandida-
turen die tot op heden in zesendertig
scholen fungeerde als tijdelijke. Der-
gelijke situaties zijn beslist te betreu-
ren.

Mijnheer de voorzitter, in het verle-
den heb ik reeds verklaard dat oude
en oudere leerkrachten die het on-
derwijsveld graag op een behoorlijke
manier zouden verlaten, daartoe tot
op heden niet altijd een behoorlijke
kans kregen, terwijl jonge of jongere
leerkrachten geen behoorlijk werk
vinden.

Aan deze patstelling moet dringend
worden gesleuteld. Ik geef graag toe
dat er ook in deze materie geen won-
dermiddelen bestaan, maar als vast-
benoemden met 25 en 30 jaren dienst
bijvoorbeeld voor vier of zes uur ge-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november  1993 Rechtspositie bepaalde personeelsleden Gemeenschapsonderwijs

reaffecteerd  of wedertewerkgesteld
worden op een afstand van dertig tot
veertig kilometer van hun woon-
plaats, moet mijns inziens toch één
en ander in vraag worden gesteld.

Afgelijnde voorwaarden dienen de
stabiliteit van een onderwijsbetrek-
king te waarborgen, zowel voor vast-
benoemden als voor tijdelijken met
een groot aantal dagen dienst.

Ten slotte nog twee zaken.

Hogervermeld voorstel - de VLD-
fractie zal dit ten volle steunen - zal
echter onvermijdelijk ook gevallen
opvangen met soms een meer be-
perkte dienstanciënniteit, terwijl tij-
delijken die wel een grotere dienstan-
ciënniteit, maar slechts één of een
paar kandidaturen minder hebben, in
de kou zullen blijven staan.

Ik ben alleszins de mening toegedaan
dat alle tijdelijken die per 1 juli van
een schooljaar een vooraf vastgestel-
de hoge anciënniteitsgrens bereiken
- hierover is er discussie mogelijk,
bijvoorbeeld 2.000 tot 2.500 dagen -
recht hebben op onderwijsstabiliteit.
(Applaus)

De voorzitter : De heer Swinnen
heeft het woord.

De heer R. Swinnen (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, namens de
mede-indieners en mijzelf wens ik de
minister, alle commissieleden en de
verslaggever, Ivan Verleyen, te dan-
ken voor de bijzonder vlotte afhande-
ling van dit voorstel van decreet.

Het voorstel werd, zoals de verslag-
gever vermeldde, in de commissie
unaniem goedgekeurd.

Alle commissieleden zijn het er roe-
rend over eens - de uiteenzetting
van de heer Eeman bewijst dit ten
volle - dat met dit voorstel de moge-
lijkheid wordt geschapen om de so-
ciale, familiale en vaak ook financiële
nood van de zogenaamde supertijde-
lijken te helpen lenigen.

Iedereen die met het onderwijs ver-
trouwd is, kent de problemen van de-
ze tijdelijke personeelsleden van het
Gemeenschapsonderwijs, zoals gede-
finieerd in de artikelen 90 en 92 van

het decreet betreffende de rechtspo-
sitie van bepaalde personeelsleden
van het gemeenschapsonderwijs.

Als mede-indiener van het voorstel
van decreet ben ik mij ervan bewust
dat met dit voorstel de vaak schrij-
nende problemen van deze perso-
neelsleden slechts op een beperkte
wijze kunnen worden opgelost. Va-
cante betrekkingen zijn in het onder-
wijs - zeker in het gemeenschapson-
derwijs - erg schaars geworden. Dat
is ook één van de oorzaken van hun
probleem.

Naast dit personeelsgebonden aspect
levert dit voorstel mijns inziens ook
een bijdrage tot de continuïteit in het
schoolteam, een continuïteit die de
kwaliteit van het onderwijs dan weer
ten goede komt.

Met dit voorstel wordt ook het ver-
trouwen in de bestuursbekwaamheid
van de lokale raden bevestigd. Het
voorstel legt immers de volle verant-
woordelijkheid voor de opvulling van
de vacature bij de lokale raad. De
lokale raad kan autonoom en gemo-
tiveerd kiezen tussen een supertijde-
lijke en een vastbenoemd personeels-
lid dat mutatie vraagt.

Het mutatierecht zoals het is vastge-
legd in het decreet rechtspositie
wordt helemaal niet beknot. De mu-
terende kandidaten komen nu niet al-
leen in competitie met vastbenoemde
collega’s, maar ook met de “catego-
rie” van de supertijdelijken. Het be-
tekent dus eigenlijk een verruiming
van het aanbod voor een vacature.

Aangezien de benoeming van een su-
pertijdelijke in de praktijk dus haast
altijd gerelateerd zal zijn met een of
meer mutatie-aanvragen, wens ik
toch even dieper in te gaan op de te
volgen procedure van toewijzing van
de betrekking. .

In de praktijk komt dit voorstel erop
neer dat een vacant verklaarde be-
trekking in een eerste fase kan wor-
den toegewezen bij toepassing van de
artikelen 93 of 94 van het decreet
rechtspositie, met andere woorden
dat het gaat om een mutatie om so-
ciale en familiale redenen of door
toepassing van het eenmalig mutatie-
recht. Ze kan ook worden toegewe-
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Swinnen

zen aan een tijdelijk personeelslid dat
voldoet aan de bepalingen van artikel
92, onze zogenaamde supertijdelij-
ken.

Indien in deze fase wordt geopteerd
voor de benoeming van een tijdelijke
moet deze benoeming niet ingaan op
1 januari, aangezien artikel 92, in af-
wijking op artikel 37 van het decreet
rechtspositie, wordt toegepast. In ar-
tikel 37 werd organiek bepaald dat
een vaste benoeming moet ingaan op
1 januari. Artikel 92 geeft de moge-
lijkheid daarvan af te wijken.

artikelsgewijze bespreking van het
voorstel van decreet van de heer
Swinnen C.S. houdende wijziging van
het decreet van 27 maart 1991 betref-
fende de rechtspositie van bepaalde
personeelsleden van het Gemeen-
schapsonderwijs.

De door de commissie aangenomen
tekst wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

ONTWERP VAN DECREET tot
wijziging van de wet van 26 maart
1971 op de bescherming van de op-
pervlaktewateren tegen verontreini-
ging en van het decreet van 1 juli
1992 tot wijziging van de wet van 26
maart 1971 op de bescherming van
de oppervlaktewateren tegen veront-
reiniging en van het decreet van 12
december 1990 betreffende het be-
stuurlijk beleid
- 414 (1993-1994) - Nrs. 1 en 2

Artikel 1 Algemene bespreking

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid als bedoeld in artikel 59bis van
de Grondwet.

Voor de vacant verklaarde betrek-
kingen die niet werden toegewezen
door toepassing van een van de mo-
gelijkheden van de eerste fase kan in
een tweede fase worden geopteerd
voor de mutatiemogelijkheid, zoals
bepaald in het decreet.

- Aangenomen.

Artikel 2

De voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet tot wijziging van
de wet van 26 maart 1971 op de be-
scherming van de oppervlaktewate-
ren tegen verontreiniging en van het
decreet van 1 juli 1992 tot wijziging
van de wet van 26 maart 1971 op de
bescherming van de oppervlaktewa-
teren tegen verontreiniging en van
het decreet van 12 december 1990 be-
treffende het bestuurlijk beleid.

In een derde fase kunnen de reste-
rende vacante betrekkingen worden
toegewezen aan een tijdelijk perso-
neelslid dat niet voldoet aan artikel
92, met andere woorden aan een tij-
delijke die geen 10 kandidaturen
heeft. Dat is gelet op de huidige om-
standigheden een utopische voor-
waarde.

In het decreet van 27 maart 1991 be-
treffende de rechtspositie van bepaal-
de personeelsleden van het Gemeen-
schapsonderwijs, gewijzigd bij de de-
creten van 17 juli en 23 oktober 1991
en 9 april 1992, wordt een artikel
94bis ingevoegd, dat luidt als volgt :

De algemene bespreking is geopend.

,,Artikel  94bis

De heer Pinoie, verslaggever, die we-
gens ambtsverplichtingen niet aanwe-
zig kan zijn, verzoekt mij mede te
delen dat hij naar zijn schriftelijk ver-
slag verwijst.

Ingevolge artikel 37 moet de derde
fase steeds ingaan op 1 januari. De
eerste en de tweede fase kunnen dus
ingaan op een andere door de Cen-
trale Raad te bepalen datum, wat nu
trouwens reeds het geval is voor alle
mutatiebewegingen die ingaan op 1
juli. Op die wijze kunnen de perso-
neelsverschuivingen in de loop van
het schooljaar zoveel mogelijk wor-
den vermeden.

De bepalingen van de artikelen 35,
20,  93 en 94 zijn niet van toepassing
op vacant verklaarde betrekkingen
die worden toegewezen bij toepas-
sing van de bepalingen van artikel 92
van dit decreet.“.

Vraagt nog iemand het woord ?
(Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

- Aangenomen. Artikelsgewijze bespreking

Artikel 3

Dit decreet treedt in werking op 1
februari 1994.

Ik meende dat het nuttig was deze
procedure even te verduidelijken.
(Applaus)

- Aangenomen.

De artikelsgewijze
sloten.

bespreking is ge-

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is nu de

We zullen morgen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het gehele
voorstel van decreet houden.

De voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet tot wijziging van
de wet van 26 maart 1971 op de be-
scherming van de oppervlaktewate-
ren tegen verontreiniging en van het
decreet van 1 juli 1992 tot wijziging
van de wet van 26 maart 1971 op de
bescherming van de oppervlaktewa-
teren tegen verontreiniging en van
het decreet van 12 december 1990 be-
treffende het bestuurlijk beleid.

Dit decreet regelt aangelegenheden
als bedoeld in de artikelen 59bis en
107quater van de Grondwet.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993

Rechtspositie bepaalde personeelsleden Gemeenschapsonderwijs
Bescherming oppervlaktewateren

Artikel 1
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- Aangenomen.

Artikel 2

In artikel 32undecies,  0 1 van de wet
van 26 maart 1971 op de bescherming
van de oppervlaktewateren tegen
verontreiniging, ingevoegd bij het de-
creet van 1 juli 1992, worden de
woorden ,,binnen een termijn van
één jaar volgend op de inwerkingtre-
ding van dit artikel” geschrapt.

- Aangenomen.

Artikel 3

In artikel 7 van het decreet van 1 juli
1992 tot wijziging van de wet van 26
maart 1971 op de bescherming van
de oppervlaktewateren tegen veront-
reiniging en van het decreet van 12
december 1990 betreffende het be-
stuurlijk beleid worden de woorden
,,de artikelen 1 en 3” vervangen door
de woorden ,,de artikelen 2 en 4”.

- Aangenomen.

Artikel 4

Dit decreet heeft uitwerking met in-
gang van 4 juli 1992.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

We zullen morgen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET tot
oprichting van de Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid
- 399 (19924993) - Nrs. 1 tot 5

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet tot oprichting
van de Vlaamse Raad voor Weten-
schapsbeleid.

De algemene bespreking is geopend.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993

De heer Candries, verslaggever,
heeft het woord.

De heer H. Candries, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de voorzit-
ter, op 5 november 1993 behandelde
de commissie voor Onderwijs, Vor-
ming en Wetenschapsbeleid een ont-
werp van decreet tot oprichting van
de Vlaamse Raad voor Wetenschaps-
beleid.

Ik heb de eer namens deze commissie
hierover verslag uit te brengen.

Bij de algemene bespreking werd
vooreerst een toelichting gegeven
door de heer Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring, Vlaams minister voor Econo-
mie, KMO, Wetenschapsbeleid,
Energie, Landbouw en Externe Be-
trekkingen.

De minister-president wees erop dat,
conform het regeerakkoord, met dit
ontwerp van decreet geprobeerd
wordt  de sinds 1985 bestaande
Vlaamse Raad voor Wetenschapsbe-
leid een hogere status en een grotere
autonomie te geven. Zo kan deze
raad uitgroeien tot het adviesorgaan
inzake wetenschapsbeleid van zowel
de Vlaamse Raad als de Vlaamse Ge-
meenschap en het Vlaamse Gewest.

Deze raad zou enkel adviezen en
aanbevelingen formuleren en heeft
daarom geen rechtspersoonlijkheid
nodig.

Welke zijn nu de voornaamste ver-
schilpunten ten opzichte van het
vroegere besluit ?

Ten eerste wordt de opdracht gesteld
in termen van adviesverstrekking en
aanbevelingen, zowel over het globa-
le beleid als over het uitwerken van
globale beleidslijnen, het adviseren
van de prioriteiten inzake weten-
schapsbeleid en het toetsen van de
doelmatigheid van de organisatie.

Ten tweede worden de adviezen en
aanbevelingen van de raad openbaar
10 werkdagen na de mededeling er-
van aan de Vlaamse regering.

Ten derde krijgt de raad van zijn kant
van de Vlaamse regering de nodige
informatie ter beschikking, echter
zonder onbeperkte toegang.

Bescherming oppervlaktewateren
Oprichting Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid

Ten vierde zal de raad van nu af over
een dotatie beschikken, vroeger was
dat een werkingskrediet. In de begro-
ting 1994 wordt hiervoor trouwens
reeds 5,l  miljoen frank ingeschreven.

Ten vijfde mag de raad voor zijn per-
manent secretariaat een beroep doen
op gespecialiseerd statutair of con-
tractueel personeel.

Ten zesde zal ook de samenstelling
van de raad worden gewijzigd. Hij zal
uit 16 leden en een voorzitter be-
staan. Minstens acht leden en de
voorzitter moeten ervaring hebben
inzake wetenschappelijk onderzoek.
Zo zal men kunnen zorgen voor een
evenwicht tussen wetenschappers en
vertegenwoordigers uit sociaal-eco-
nomische kringen.

Ten zevende kan de Vlaamse Raad
eveneens adviezen vragen aan deze
raad. Zo wordt de VRWB het ken-
niscentrum van de Vlaamse Raad.
Dit wordt een belangrijke meerwaar-
de voor onze Raad.

Na de uiteenzetting van de minister-
president volgde een vraag-en-ant-
woordperiode.

Daarbij ging aandacht naar de func-
tie-omschrijving en de aard van de
autonomie van de VRWB, dit vooral
met betrekking tot de administratie
voor de programmatie van het weten-
schapsbeleid.

Er wordt gevreesd voor overlapping
met andere adviezraden, zoals de
SERV en de MINA-raad. Om dit te
voorkomen wil de Vlaamse regering
alle bestaande adviesraden in kaart
brengen en een beleidsadviserende
organisatie op punt stellen.

Er wordt ook aandacht gevraagd
voor  de  toeganke l i jkhe id  voor
KMO’s en starters.

Ten slotte wordt gepleit voor de
grootst mogelijke onafhankelijkheid
van de voorzitter en voor evenwicht
tussen de harde en de zachte sector.

De commissie neemt het ontwerp van
decreet aan met 10 stemmen bij 1
onthouding.

Namens de CVP-fractie wens ik hier-
bij enkele bedenkingen en suggesties
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te formuleren naar aanleiding van de
oprichting van een Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid.

Vooreerst willen wij onze tevreden-
heid uitdrukken over het feit dat dit
ontwerp wordt ingediend. De goed-
keuring ervan door deze Raad - on-
ze fractie zal hiertoe haar bijdrage
leveren - biedt een aantal kansen
die door de vorige Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid niet konden
worden ingevuld.

We hebben toch een aantal structure-
le problemen waaraan moet worden
gewerkt. Het is onze overtuiging dat
dit decreet hiertoe de nodige kansen
biedt. De basis van deze problemen
schuilt vaak in de onmogelijkheid een
duidelijke grens te trekken tussen het
fundamenteel en het toegepast we-
tenschappelijk onderzoek. Deze
grens is inderdaad vaag en de inter-
pretaties zijn rekbaar.

De gevolgen hiervan zijn terug te vin-
den in de onvolmaakte bevoegd-
heidsverdeling. De federale overheid
tracht immers een deel van de domei-
nen inzake wetenschappelijk onder-
zoek in centralistische handen te hou-
den.

Mogen wij, mijnheer de minister-pre-
sident, van de VRWB verwachten
dat hij ter zake aan “terreinbezet-
ting” zal doen ? Dit veronderstelt dat
de VRWB de Vlaamse regering
voortdurend zal inspireren tot initia-
tief, zodat de federale regering zich
van een aantal toepassingsdomeinen
zal moeten terugtrekken.

Zal de VRWB ook toezicht kunnen
houden op de regionale betrokken-
heid bij de federale programma’s en
op de eerlijke verdeling daarvan, zo-
wel kwalitatief als kwantitatief ? Zal
advies kunnen worden verstrekt over
de soms noodzakelijke interregionale
samenwerking ?

De gevolgen van de onmogelijkheid
een grens te trekken tussen funda-
menteel en toegepast onderzoek
dringen door tot in de aanpak van
he t  we tenschapsbe le id  in  deze
Vlaamse Raad. Zo komt het dat we-
tenschapsbeleid behandeld wordt
door de commissie Onderwijs, Vor-
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ming en Wetenschapsbeleid. Dit leidt
tot een vooral academische benade-
ring van de problematiek. Dat is be-
langrijk, maar ook de economie, de
ecologie, het competitievermogen en
de tewerkstelling verdienen een ge-
structureerde band met het weten-
schappelijk onderzoek.

Men kan vaststellen dat onderzoek
en ontwikkeling belangrijke factoren
zijn voor de aantrekkingskracht van
investeringen, zowel van binnenland-
se als van buitenlandse oorsprong.
Ook het competitievermogen is
rechtstreeks evenredig met de in-
spanningen die besteed worden aan
onderzoek en ontwikkeling.

Terloops wil ik hier dan ook pleiten
voor een hechte samenwerking tus-
sen de commissies van Onderwijs,
Vorming en Wetenschapsbeleid en
de commissie van Economie in deze
Raad, telkens we het hebben over
het wetenschapsbeleid.

De samenstelling van de VRWB
moet dus de garantie bieden dat zo-
wel aandacht zal worden besteed aan
het fundamenteel als aan het toege-
past wetenschappelijk onderzoek. Er
moet een informatiestroom mogelijk
zijn tussen een aantal noodzakelijke
partners die elkaar moeten aanvul-
len. Ik bedoel hier enerzijds de over-
heid - zowel onderwijs als econo-
mie, de academische wereld en de
onderzoekscentra zoals bijvoorbeeld
IMEC en VIT0 - en het bedrijfsle-
ven.

Het schaalprobleem waarmee Vlaan-
deren ter zake moet worstelen,
dwingt tot samenwerking en overleg.
De Vlaamse regering doet een geluk-
kige inhaalbeweging inzake financie-
ring van het wetenschappelijk onder-
zoek, maar dit mag het besef van de
noodzaak aan samenwerking niet on-
dermijnen.

Vlaanderen beschikt immers niet
over eigen materiële grondstoffen.
Daarom moet alles worden gedaan in
de richting van kwaliteit en toege-
voegde waarde.

Onze kleinschaligheid en de schaar-
ste aan middelen dwingen ons daarbij
alle bronnen te benutten.

Oprichting Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid

De discussie tussen de universiteiten
en het HOBU over de toegang tot de
bedrijfswereld voor samenwerking
inzake toegepast onderzoek verdient
daarom onze grootste aandacht.

Er zijn immers HOBU-instellingen
die op dit vlak hun degelijkheid heb-
ben bewezen. Zij zijn aanwezig in sa-
menwerkingsverbanden met de be-
drijfswereld. Zij spelen een rol in een
aantal Europese programma’s. Het
gaat hier over een wezenlijk Vlaams
potentieel en wij kunnen het ons echt
niet veroorloven daaraan voorbij te
gaan.

We zijn eveneens bezorgd voor een
overdreven versnippering van onze
inspanningen, voor een wildgroei in
dit verband.

Er werd ook aandacht gevraagd voor
de zogenaamde zachte sector. Het is
echter zeer moeilijk de zachte sector
in deze context te definiëren. Uit de
manier waarop de Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid wordt sa-
mengesteld, kan wel de belangststel-
ling voor deze sector tot uiting ko-
men.

De angst van bepaalde middens voor
nieuwe technologieën is onterecht.
De zachte sector heeft ook behoefte
aan nieuwe technologieën om te kun-
nen inspelen op de nieuwe uitdagin-
gen van deze tijd. Daarom moet zo-
wel de “zachte” als de “harde” sector
in deze Raad vertegenwoordigd zijn.
Er zal wel overleg nodig zijn, opdat
deze Raad een waar klankbord zou
zijn van de hele maatschappij.

Deze Raad biedt nieuwe kansen en
daarom zal de CVP-fractie dit ont-
werp goedkeuren. (Applaus)

De voorzitter : De heer Verleyen
heeft het woord.

De heer 1. Verleyen (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, dames en he-
ren, de SP-fractie zal dit ontwerp van
decreet goedkeuren.

Ik wil evenwel kort een aantal beden-
kingen en vragen formuleren die een
stuk bezorgdheid vertolken die bij
ons aanwezig is.

De  Vlaamse  Raad  voor  Weten-
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schapsbeleid wordt enerzijds een ad-
viesorgaan en anderzijds een orgaan
dat een beleidsvoorbereidende taak
krijgt. Door deze dubbele opdracht
bestaat het gevaar dat de Vlaamse
Raad voor Wetenschapsbeleid niet
voldoende afstand zal nemen van het
beleid. De mogelijkheid zit er ook in
dat er een spanningsveld ontstaat met
de administratie voor Planning van
het Wetenschapsbeleid of APWB die
instaat  voor het beleidsvoorberei-
dend werk.

Als de Vlaamse Raad voor Weten-
schapsbeleid studies laat uitvoeren
om het globale wetenschapsbeleid te
ondersteunen, hoe zullen die studies
zich dan verhouden tot de eventuele
studies van de APWB ? Zal er coör-
dinatie zijn om overlapping of tegen-
stellingen te voorkomen ? Zo ja, zal
dat de autonomie van de Vlaamse
Raad voor Wetenschapsbeleid niet
beknibbelen ?

De SP-fractie staat positief tegenover
adviesorganen, maar wij maken ons
zorgen over mogelijke overlapping.
Is het niet een beetje van het goede
te veel als bijvoorbeeld het Impuls-
programma Milieutechnologie gead-
viseerd moet worden én door de
SERV, waarin de sociale partners zit-
ting hebben, én door de Vlaamse
Raad voor Wetenschapsbeleid, waar-
in de sociale partners eveneens zit-
ting hebben naast vertegenwoordi-
gers van de VLIR, én door de MI-
NA-raad, waarin weer eens de socia-
le partners vertegenwoordigd zijn sa-
men met de milieuverenigingen ? In
de praktijk zal het wellicht hier op
neerkomen dat men in die verschil-
lende adviesraden steeds dezelfde
vertegenwoordigers vindt.

Een andere opmerking betreft de on-
verenigbaarheden. Door cumulatie
van functies in hoofde van één per-
soon of van een paar personen ris-
keert de Vlaamse Raad voor Weten-
schapsbeleid eerder een lobbyorgaan
in de plaats van een objectief advies-
orgaan te worden. Mij werd het geval
gesignaleerd van een professor, lid
van de raad van bestuur van VITO,
lid van de raad van bestuur van IWT
en lid van de Vlaamse Raad voor
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Wetenschapsbeleid. Is dat dat wel ge-
zond ? Waarom de taken niet beter
verdelen ?

Op grond van deze bedenkingen stel-
len wij voor na verloop van tijd de
werking van de Vlaamse Raad voor
Wetenschapsbeleid te evalueren. In-
middels schenkt de SP-fractie ver-
trouwen aan de Vlaamse regering.
(Applaus)

De voorzitter : De heer Appeltans
heeft het woord.

De heer L. Appeltans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, dames
en heren, ik feliciteer de verslaggever
voor zijn verdienstelijk verslag van
dit ontwerp van decreet tot oprich-
ting van een Vlaamse Raad voor We-
tenschapsbeleid.

Het is al gezegd dat dit ontwerp gron-
dig is voorbereid door diverse instan-
ties. De huidige Raad voor Weten-
schapsbeleid, de SERV, de Raad van
State en de interkabinettengroep
voor wetenschapsbeleid hebben dit
ontwerp besproken.

Het ontwerp bevestigt in grote mate
de werkwijze van de huidige Raad
voor Wetenschapsbeleid. Vooral de
taakomschrijving werd aangepast.

Ik meen wel dat dit ontwerp het ima-
go van de Vlaamse Raad voor We-
tenschapsbeleid zal verbeteren.

In de toelichting lezen wij dat men
binnen de Raad wat gaat heroriënte-
ren omdat hij in de beginperiode van
1985 tot nu wat te veel op concrete
dossiers heeft gewerkt en niet vol-
doende aandacht schonk aan algeme-
ne beleidsvragen. Misschien is het
niet helemaal fair tegenover de huidi-
ge Raad dit zo te stellen. De Raad
heeft zich niet alleen beziggehouden
met detailvragen of specifieke pro-
gramma’s. Hij gaf inderdaad ook wel
degelijk substantiële adviezen onder
meer met betrekking tot de beleids-
structuur van het wetenschapsbeleid
en tot het jaarlijkse begrotingspro-
gramma voor wetenschapsbeleid.
Misschien moeten we er wel aan toe-
voegen dat die aanbevelingen pas nu
door deze Vlaamse regering ernstig
worden genomen. Het is pas nu dat
we een goede horizontale begroting
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voor wetenschapsbeleid hebben. Het
is eveneens pas nu dat een lid van de
regering een ondubbelzinnige coördi-
natiebevoegdheid heeft. Het is pas
nu dat er ordening komt in de kredie-
ten voor wetenschapsbeleid die ech-
ter al in 1989 werden overgeheveld
vanuit het federale niveau. Die kre-
dieten werden op een ongeordende
manier versnipperd over de diverse
bevoegde ministers. In 1989 wilden de
heren Geens en Sauwens daar wat
aan doen, maar de heren Coens en
De Batselier weigerden . . .

In het verleden heeft de Vlaamse
Raad voor Wetenschapsbeleid zich
inderdaad met een aantal afzonderlij-
ke programma’s beziggehouden. Ge-
lukkig zou ik maar zeggen, want som-
mige ministers lanceerden program-
ma’s in het wilde weg, soms onder
invloed van bepaalde onderzoeks-
groepen. De Vlaamse Raad voor
Wetenschapsbeleid heeft hier en daar
wat kunnen corrigeren, wat de ge-
loofwaardigheid van het Vlaams We-
tenschapsbeleid ten goede kwam.

Wat we in dit ontwerp betreuren, is
dat de samenstelling van de Raad
nogal sterk institutioneel representa-
tief is opgebouwd. Er zijn zes verte-
genwoordigers van de universiteiten,
zes vertegenwoordigers van sociaal-
economische middens en vier andere
vertegenwoordigers. Zoals hier al is
opgemerkt, is het gevaar van over-
lapping niet denkbeelding : in de ver-
schillende adviesorganen dreigt men
dezelfde personen terug te vinden.
Dit gevaar is gedeeltelijk opgevangen
door het feit dat de helft van de leden
wetenschappers moeten zijn of ge-
weest zijn. De Raad zal dus niet uit-
sluitend uit apparatchiks en syndicale
vertegenwoordigers samengesteld
zijn. Dit is duidelijk een minimum-
norm en meer wetenschappers is,
ook volgens de minister, wenselijk.

Er moet nog worden opgemerkt dat
de vroegere Nationale Raad voor
Wetenschapsbeleid nog niet is omge-
vormd tot een Federale Raad met het
hoofdaccent op een “juxtapositie”
van vertegenwoordigers uit de ad-
viesorganen van het gemeenschap/
gewestniveau. Dit moet snel gebeu-
ren.
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Op dit ogenblik is het federaal weten-
schapsbeleid weinig actief. Het moet
in zijn federale adviesraad dringend
kunnen worden geconfronteerd met
de inbreng en de verwachtingen van
het gemeenschaps-gewestniveau, on-
der meer voor het ruimtevaartpro-
gramma  waarvoor de Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid een zeer
goed, maar zeer kritisch rapport
maakte. We wensen dat hieruit de
nodige conclusies worden getrokken
om Vlaanderen datgene te geven
waarop het recht heeft. De scheef-
trekkingen moeten zo vlug mogelijk
worden weggewerkt.

Tot besluit wil ik zeggen dat het niet
volstaat een Vlaamse Raad voor We-
tenschapsbeleid op te richten. Wij
moeten ook na enige tijd de werking
van deze raad evalueren.

De Volksunie-fractie staat alleszins
positief tegenover dit ontwerp en zal
het dan ook goedkeuren. (Applaus)

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, dames en heren, ik dank
in de eerste plaats de verslaggever,
de heer Candries, die een goede syn-
these heeft gebracht van onze bespre-
kingen in commissie. Ik dank hem
ook voor zijn persoonlijke beschou-
wingen, evenals de heren Verleyen
en Appeltans.

Ik doe de waarheid zeker geen ge-
weld aan als ik zeg dat dit ontwerp
positief geduid wordt. We zijn de be-
lofte, gedaan in onze eerste beleids-
brief over het wetenschapsbeleid, dus ,
nagekomen.

Deze nieuwe Vlaamse Raad voor het
Wetenschapsbeleid moet meer zijn
dan een geraamte. Het cotiept dat
erachter schuilt, is het belangrijkste.

Met de oprichting van de Raad willen
we meer de nadruk leggen op de glo-
bale beleidsafweging, op grotere au-
tonomie, op openbaarheid van advie-
zen. Terloops mag ik eraan herinne-
ren dat in het federale parlement
voorstellen zijn ingediend tot oprich-

ting van een nieuw comité voor we-
tenschap en technologie. De dialoog
tussen wetenschap en beleid moet op
alle niveaus worden uitgewerkt, maar
ik wil er toch op wijzen dat krachtens
d e  n i e u w e  ,Grondwet  d e  kernbe-
voegdheid inzake wetenschapsbeleid
bij de gewesten ligt. Er bestaan al
heel wat kanalen die de wetenschap
met het beleid verbinden, maar ik
meen dat de nieuwe Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid een bijdrage
kan leveren om het Vlaamse parle-
ment rechtstreeks te informeren, te
adviseren en liefst openbaar. Het be-
leid moet inderdaad de confrontatie,
in de goede zin van het woord, aan-
durven. De wetenschappelijke we-
reld moet met de grootst mogelijke
autonomie kunnen aangeven welke
beleidsoriënteringen voor de toe-
komst wenselijk zijn.

Voortaan zal de Vlaamse Raad voor
Wetenschapsbeleid over een dotatie
beschikken in de plaats van overwer-
kingskredieten. Er komt een perma-
nent secretariaat. In zijn samenstel-
ling moet de Raad een weergave zijn
van de samenleving en de weten-
schappelijk wereld. Dit is zeker een
ontwerp met inhoud.

Mijnheer Candries, in verband met
uw persoonlijke beschouwingen ben
ik het ermee eens dat de wereld van
het ondernemen en de wereld van
wetenschap en onderwijs samen moe-
ten worden gebracht. Die twee we-
relden staan tegenover elkaar zoals
een Waddeneiland zich tot het vaste-
land verhoudt : soms kun je door het
water waden, maar vaak staat het wa-
ter veel te hoog. Er zullen bruggen
moeten komen om die twee werelden
samen te brengen, zonder dat ze
evenwel hun eigen finaliteit verlie-
zen. Ik pleit voor een wetenschapsbe-
leid dat aandacht heeft voor innova-
tie, investering, tewerkstelling. Op
het einde van de jaren zestig was het
een doodzonde een binding te maken
tussen wetenschap en onderwijs ener-
zijds en ondernemen anderzijds. Nu
komt het erop aan de juiste verhou-
ding te vinden en die concreet gestal-
te te geven.

Wat de samenstelling betreft, ben ik
het met de heer Candries eens dat er
overleg en samenwerking moet zijn.

Wij moeten wel de hoogste kwaliteit
beogen. Ik pleit zeker niet voor een
al te strak afgelijnd werkkader. In de
Raad moet zowel de zachte als de
harde sector vertegenwoordigd zijn.

Ik hoop dat, eens dit ontwerp goed-
gekeurd, wij aan de Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid een goede
invulling kunnen geven. Door deze
Raad genoeg autonomie te geven,
zullen we de versnippering tegengaan
en de samenhang in de hand werken.

Verder dank ik de heer Verleyen die
ons de steun van de SP-fractie heeft
toegezegd. Hij maakte zich zorgen
over mogelijke overlapping, bijvoor-
beeld tussen de nieuwe raad en de
administratie.

Wij moeten een goede afspraakrege-
ling proberen te treffen. Ik heb dit
trouwens bevestigd en deel uw zorg
op dit punt.

U heeft nadrukkelijk gewaarschuwd
voor de adviezen die elkaar opvolgen
alvorens er een beleidsbeslissing kan
worden getroffen. U weet dat in het
document Vlaanderen-Europa 2002
uitdrukkelijk wordt bepaald dat wij
willen harken in overtollige adviesge-
ving. Ik noem dit de adviesgeving in
de tweede macht : sommigen geven
in een hoedanigheid A advies aan
zichzelf of aan anderen in een advies-
comité B, zoals SERV, VLIR,
VRWB, MINA-raad. Er moet wor-
den gesaneerd in de adviesorganen.
Wij zijn bereid op dit vlak orde op
zaken te stellen. Op het vlak van de
wetenschappelijke ontwikkeling
wordt het steeds moeilijker om het
onderscheid te maken tussen gericht
en niet-gericht onderzoek en de ver-
vaging tussen individueel onderzoek
en onderzoek dat in groep wordt uit-
gevoerd. Wij hebben daarom nood
aan een gezaghebbend, autonoom
werkend, publiek handelend, advies-
gevend, coherent orgaan. In die zin
wordt de VRWB in dit decreet ge-
concipieerd.

U heeft eveneens gewezen op de mo-
gelijke belangenverstrengeling. Wij
moeten op het vlak van de verschil-
lende bevoegdheden en hoedanighe-
den een evenwicht nastreven. Het is
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niet aanvaardbaar dat in de VRWB
personen zouden zetelen die hande-
len alsof zij zich op een eiland bevin-
den, wij hebben integendeel mensen
nodig die met beide voeten op de
grond staan. Wij moeten de beste
krachten inzetten in de verschillende
organen.

van de oprichting van dit orgaan, te-
meer omdat op het vlak van het We-
tenschapsbeleid Vlaanderen moet
krijgen waar het recht op heeft.

Wat het teveel aan concrete dossiers
betreft, werd geopteerd voor meer
globale benaderingen door de nieuwe
raad.

Wat de evaluatie betreft, pleit ik er-
voor dat wij deze nieuwe raad een
volwaardige kans geven. Ik zal dit
doen als verantwoordelijke voor het
wetenschapsbeleid in Vlaanderen,
samen met de Vlaamse regering. Wij
zullen de evolutie regelmatig nagaan.
De commissie, de Vlaamse Raad en
de Vlaamse regering moeten veel re-
gelmatiger dan nu het geval is overleg
plegen en ideeën uitwisselen. Het
zou goed zijn dat wij hieraan in de
commissiewerkzaamheden af en toe
aandacht besteden. Dan zal er auto-
matisch en regelmatig een evaluatie
worden gemaakt.

Dit ontwerp kan op een grote con-
sensus rekenen. Ik zal mijn uiterste
best doen om zodra het decreet is
goedgekeurd, definitief met deze
nieuwe raad van start te kunnen
gaan, in samenwerking - doch met
voldoende autonomie - met de
Vlaamse Raad en de Vlaamse rege-
ring. (Applaus)

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

De heer Appeltans heeft er eveneens
op aangedrongen dat deze evaluatie
effectief zou plaatsvinden. Evaluatie
is trouwens één van de vier prioritei-
ten die ik in mijn beleidsbrief heb
gesteld.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet tot oprichting
van de Vlaamse Raad voor Weten-
schapsbeleid.

Mijnheer Appeltans, ik dank u voor
de positieve waardering van het on-
derhavige ontwerp van decreet. U
heeft gewezen op het belang van een
grotere aanwezigheid van weten-
schapsmensen. Voorts heeft u erop
gewezen dat wij dringend nood heb-
ben aan de nieuwe Federale Raad
voor Wetenschapsbeleid. Ingevolge
het Sint-Michielsakkoord is de op-
richting van deze raad een noodzaak,
zoniet kunnen een aantal zaken wor-
den geblokkeerd. Ik hoop dat de mi-
nister van Wetenschapsbeleid van de
federale regering zal meewerken om
deze federale raad op te richten.

HOOFDSTUK 1

Algemeen

Artikel 1

Dit decreet regelt aangelegenheden
als bedoeld in artikel 59bis en artikel
107quater van de Grondwet.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK II

Oprichting van de Vlaamse Raad
voor Wetenschapsbeleid

Indien deze raad niet wordt opge-
richt, kunnen sommige beslissingen
niet worden genomen in overleg met
de gemeenschappen en de gewesten.

Artikel 2

Vóór drie dagen heb ik de eerste mi-
nister en de minister van Weten-
schapsbeleid van de federale regering
verzocht om dringend werk te maken

Voor de Vlaamse Gemeenschap en
het Vlaamse Gewest wordt een
Vlaamse Raad voor Wetenschapsbe-
leid opgericht, hierna te noemen de
Raad.

- Aangenomen.
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HOOFDSTUK III

Bevoegdheid van de Raad

Artikel 3

8 1. De Raad is bevoegd om inzake
elke aangelegenheid betreffende het
wetenschapsbeleid, met inbegrip van
het technologiebeleid, op eigen ini-
tiatief aanbevelingen te formuleren
en studies te verrichten en om, op
verzoek van de Vlaamse regering en
de in 9 5 vermelde overheden, over
die aangelegenheden advies te ver-
strekken.

9 2. Meer in het bijzonder kan de
Raad advies verstrekken, aanbeve-
lingen formuleren en studies verrich-
ten in verband met :

- de globale beleidslijnen en priori-
teiten van het wetenschapsbeleid ;

- de vorming
personeel ;

van het onderzoeks-

- de grote trends in het weten-
schapsbeleid en acties op federaal en
internationaal vlak ;

- het toetsen van de doelmatigheid
van de organisatie van het weten-
schapsbeleid ;

- het toetsen van het wetenschaps-
beleid aan de ontwikkelingen op so-
ciaal, economisch, technologisch en
cultureel vlak en het formuleren van
behoeften die daaruit voortvloeien.

9 3. Vóór 30 september van elk jaar
brengt de Raad een met redenen om-
kleed advies uit over het gevoerde en
het te voeren begrotingsbeleid inzake
het wetenschapsbeleid. Het advies
wordt toegezonden aan de Vlaamse
regering.

8 4. De Vlaamse regering is verplicht
vooraf het advies van de Raad in te
winnen over :

- alle voorontwerpen van decreet en
ontwerpen van reglementaire beslui-
ten van de Vlaamse regering inzake
wetenschapsbeleid die algemene aan-
gelegenheden regelen waarvoor de
Vlaamse  Gemeenschap  en  he t
Vlaamse Gewest bevoegd zijn, met
uitzondering van de voorontwerpen
van decreet die de begroting betref-
fen ;
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huishoude- 

Oprichting 	 Wetenschapsbeleid 

Voorzitter Artikel 4

- alle voorontwerpen van decreet of
besluiten houdende de oprichting, af-
schaffing of verandering van be-
voegdheden van instellingen die in-
staan voor materies inzake weten-
schapsbeleid waarvoor de Vlaamse
Gemeenschap en het Vlaamse Ge-
west bevoegd zijn ;

- alle belangrijke niet-gereglemen-
teerde acties en initiatieven inzake
wetenschapsbeleid, met inbegrip van
acties van de Vlaamse regering op
federaal en internationaal vlak.

9 5. Het advies van de
vraagd worden door :

- de Vlaamse Raad ;

Raad kan ge-

- de Vlaamse minister, bevoegd
voor het wetenschapsbeleid of, bij
ontstentenis van de expliciete toewij-
zing van deze bevoegdheid, de minis-
ter-president van de Vlaamse rege-
ring ;

- elke Vlaamse minister
zijn bevoegdheden betreft.

voor wat

8 6. De adviezen, bedoeld in 0 0 4 en
5, dienen te worden verstrekt binnen
een termijn van twee maanden, te ,
rekenen vanaf de aanvraag. In geval
van spoed kan de Vlaamse minister
bevoegd voor het wetenschapsbeleid
of, bij ontstentenis van de expliciete
toewijzing van deze bevoegdheid, de
minister-president van de Vlaamse
regering, de termijn inkorten met
dien verstande dat die niet minder
dan tien werkdagen mag bedragen.

Het in vorig lid bedoeld advies wordt
geacht te zijn gegeven indien het niet
binnen bovengenoemde termijn is
verstrekt.

0 7. De Raad treedt op als Vlaamse
gesprekspartner en kan als vertegen-
woordiger van Vlaanderen worden
betrokken bij gelijkaardige federale
en internationale adviesorganen.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK IV

Informatiedoorstroming en
verslaggeving

0 1. De Vlaamse regering stelt de
Raad de noodzakelijke informatie ter
beschikking om hem in staat te stel-
len zijn opdrachten naar behoren te
vervullen.

$ 2. De adviezen, aanbevelingen en
studies van de Raad zijn openbaar,
tien werkdagen nadat ze medege-
deeld zijn aan de Vlaamse regering.

- Aangenomen.

Artikel 5

$ 1. De Raad legt jaarlijks aan de
Vlaamse regering een verslag voor
van zijn werkzaamheden. De Vlaam-
se regering overhandigt dit verslag
aan de Vlaamse Raad.

0 2. De Raad kan steeds bijzondere
verslagen opstellen over bepaalde
vraagstukken inzake wetenschapsbe-
leid.

- Aangenomen.

de Vlaamse Interuniversitaire Raad
(V1.I.R.).

8 3. Zes leden worden voorgedragen
door de werkgevers- en werknemers-
organisaties die vertegenwoordigd
zijn in de Sociaal-Economische Raad
van Vlaanderen (SERV) .

9 4. De voorzitter en vier leden wor-
den voorgedragen door de Vlaamse
minister bevoegd voor het weten-
schapsbeleid of, bij ontstentenis van
de expliciete toewijzing van deze be-
voegdheid, de minister-president van
de Vlaamse regering.

8 5. De voorzitter en de leden van de
Raad worden benoemd door de
Vlaamse regering.

8 6. De duur van het mandaat van de
voorzitter en van de leden bedraagt
vier jaar. Het mandaat is éénmaal
hernieuwbaar. Indien een lid zijn
mandaat niet beëindigt, wordt een
nieuw lid benoemd conform de bo-
vengenoemde bepalingen. Dit lid zal
het desbetreffende mandaat voltooi-
en en kan slechts één nieuw mandaat
innemen.

HOOFDSTUK V - Aangenomen.

Samenstelling van de Raad
Artikel 7

Artikel 6

$ 1. De Raad is samengesteld uit een
voorzitter en zestien leden, allen be-
noemd om hun deskundigheid op
grond van en hun betrokkenheid bij
het wetenschapsbeleid in de Vlaamse
Gemeenschap of het Vlaamse Ge-
west.

Ten minste acht leden van de Raad,
alsook de voorzitter, zijn personen
die ervaring hebben met of hoofdza-
kelijk actief zijn in het wetenschappe-
lijk onderzoek.

De Raad dient evenwichtig samenge-
steld te zijn uit deskundigen op het
gebied van de cultuur- en de gedrags-
wetenschappen, de toegepaste, de
exacte en de biomedische weten-
schappen.

0 2. Zes leden zijn actief in of hebben
ervaring met het universitair onder-
wijs of het wetenschappelijk onder-
zoek. Zij worden voorgedragen door

8 1. Aan de Raad
gevende stem deel

nemen met raad-

- de secretaris-generaal
partement Onderwijs ;

van het de-

- de secretaris-generaal van het de-
partement Economie, Werkgelegen-
heid en Binnenlandse Aangelegenhe-
den ;

- de eerste opdrachthouder van de
administratie voor de Programmatie
van het Wetenschapsbeleid bij het
departement Coördinatie ;

- de directeur-generaal van het In-
stituut voor de bevordering van het
Wetenschappelijk-Technologisch on-
derzoek in de industrie (IWT) ;

- de secretaris-generaal van de
Vlaamse raad van bestuur van het
Nationaal Fonds voor Wetenschap-
pelijk Onderzoek (NFWO).

0 2. De Raad kan in zijn huishoude-
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5bis 

„5bis. 	 min- 

, 
, 	• 

studieop- 

bezol- 

Voorzitter

lijk reglement zelf bepalen of hij voor
de in 9 1 van dit artikel genoemde
ambtenaren plaatsvervangers kan
toelaten, alsook of hij, in bepaalde
omstandigheden en onder bepaalde
voorwaarden, andere personen met
raadgevende stem wenst te laten
deelnemen aan de vergaderingen.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK VI

De werking van de Raad

Artikel 8

De Raad kan, binnen de mogelijkhe-
den van zijn dotatie, voor het onder-
zoek van bijzondere vraagstukken of
voor het uitvoeren van studieop-
drachten een beroep doen op perma-
nente commissies of ad hoc werk-
groepen, bestaande uit leden be-
noemd door de Raad, of op externe
deskundigen, onder de voorwaarden
bepaald in het huishoudelijk regle-
ment.

- Aangenomen.

Artikel 9

De Raad stelt, binnen een termijn
van 3 maanden na de inwerkingtre-
ding van dit decreet, een huishoude-
lijk reglement op, dat minstens re-
gelt :

1. de bevoegdheden van de voorzit-
ter ;

2. de samenstelling en de bevoegdhe-
den van het eventuele dagelijks be-
stuur van de Raad ;

3. de wijze van bijeenroeping en be-
raadslaging ;

4. de frequentie van vergaderen ;

5. de bekendmaking van de handelin-
gen ;

6. de voorwaarden waaronder de
Raad een beroep kan doen op exter-
ne deskundigen, permanente com-
missies of ad hoc werkgroepen, over-
eenkomstig artikel 8 ;

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993

7. de voorwaarden waaronder de
Raad een beroep kan doen op perso-
nen, zoals vermeld in artikel 7, 9 2.

Dit reglement is onderworpen aan de
goedkeuring van de Vlaamse rege-
ring.

Op dit artikel is er een amendement
van de heer Tavernier.

Artikel 9

In het eerste lid na punt 5 een punt
Sbis  invoegen dat luidt als volgt :

,,5bis.  de wijze waarop ook de min-
derheidsadviezen bekend gemaakt
worden ;“.

De stemmingen over artikel 9 en het
amendement op dit artikel worden
aangehouden.

Artikel 10

De Vlaamse regering stelt aan de
Raad een permanent secretariaat ter
beschikking, dat naast personeel met
een administratieve opleiding even-
eens personeel met een wetenschap-
pelijke opieiding omvat, en bepaalt
het aantal, de loopbaan en de bezol-
digingsregeling in overeenstemming
met de aard van de functie en de
gevraagde kwalificaties.

De Vlaamse regering kan voor het
voormeld secretariaat van de Raad
onder meer een beroep doen op ge-
specialiseerd personeel, statutair of
contractueel, in dienst genomen in
overeenstemming met de bepalingen
van de artikelen 88, 89 en 90 van het
decreet van 12 december 1990 betref-
fende het bestuurlijk beleid.

Het secretariaat wordt onder het ge-
zag van de voorzitter van de Raad
geleid door een secretaris.

- Aangenomen.

Artikel 11

Het departement Coördinatie van
het ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap stelt lokalen ter beschik-
king voor de huisvesting van het se-
cretariaat van de Raad en verleent
het alle logistieke steun.

Oprichting Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid

- Aangenomen.

Artikel 12

Voor de leden van de Raad en van
het secretariaat van de Raad en voor
alle personen die aan de Raad hun
medewerking verlenen, gelden de be-
palingen van Titel 1, Hoofdstuk II,
artikel 3 van het koninklijk besluit
van 22 november 1991 tot bepaling
van de algemene principes van het
administratief en geldelijk statuut
van de rijksambtenaren die van toe-
passing zijn op het personeel van de
Executieven en van de publiekrech-
telijke rechtspersonen die ervan af-
hangen.

- Aangenomen.

Artikel 13

De Raad beschikt voor het uitvoeren
van zijn opdrachten over een dotatie
die jaarlijks ingeschreven wordt in de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK VII

Het statuut van de Voorzitter,
van de leden en van de personen die

aan de Raad hun medewerking
verlenen

Artikel 14

Inzake protocollaire en administra-
tieve aangelegenheden wordt de
voorzitter gelijkgesteld met een amb-
tenaar van rang 17 en worden de le-
den van de Raad gelijkgesteld met
ambtenaren van rang 16.

De leden van commissies of werk-
groepen die door de Raad worden
opgericht, worden gelijkgesteld met
een ambtenaar van rang 15.

De ambtenaren die met raadgevende
stem deelnemen aan de Raad of aan
de commissies of werkgroepen, be-
houden de rang die zij bekleden in
hun administratie.

- Aangenomen.
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VIII 

Voorzitter

Artikel 15

6 1. De Vlaamse regering bepaalt het
presentiegeld en de geldelijke ver-
goedingen die aan de voorzitter en
de leden van de Raad kunnen wor-
den toegekend.

8 2. De Raad bepaalt, binnen de per-
ken van zijn werkingsmiddelen, de
geldelijke vergoedingen van de voor-
zitters en de leden van de permanen-
te commissies en ad hoc werkgroepen
en van de externe deskundigen.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK VII1

Slotbepaling

Artikel 16

Het besluit van de Vlaamse Executie-
ve van 17 juli 1985 houdende oprich-
ting van een Vlaamse Raad voor We-
tenschapsbeleid, gewijzigd bij het be-
sluit van 31 juli 1991 en gewijzigd bij
het besluit van 23 oktober 1991,
wordt opgeheven.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

We zullen morgen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET tot
bevordering van de economische ex-
pansie in het Vlaamse Gewest
- 361 (1992-1993) - Nrs. 1 tot 4

Algemene bespreking

De voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet tot bevordering
van de economische expansie in het
Vlaamse Gewest.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Deprez, verslaggever, heeft
het woord.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993

De heer P. Deprez, verslaggever (op
de tribune) : Mijnheer de voorzitter,
mi jnheer  de minister-president,
waarde collega’s, het ontwerp van
decreet dat u ter goedkeuring wordt
voorgelegd, vindt zijn oorsprong in
de bezwaren die de Europese Com-
missie heeft geuit met betrekking tot
de expansiewet van 17 juli 1959. De-
ze zogenaamde algemene expansie-
wet regelt de steunverlening aan on-
dernemingen met meer dan 50 werk-
nemers of met een omzet van meer
dan 300 miljoen frank, voor zover ze
gevestigd zijn buiten de door de EG
erkende ontwikkelingszones. De be-
palingen van deze wet - die vanaf
de jaren zestig onmiskenbaar een
grote bijdrage heeft geleverd aan de
economische en industriële “take-
off” van Vlaanderen - zijn volgens
de EG-Commissie vandaag niet meer
verenigbaar met de artikelen 92, 93
en 94 van het EG-verdrag. Wegens
zijn concurrentieverstorend karakter
werd de algemene expansiewet daar-
om vanaf 1 augustus 1991 geschorst.
Een beleidsinstrument, dat steeds
een belangrijk welvaarts- en werkge-
legenheidseffect heeft gehad en
waardoor talrijke buitenlandse inves-
teerders naar Vlaanderen kwamen,
verviel dus. Vervanging was dan ook
dringend nodig.

In het Vlaamse Gewest waren tot dat
ogenblik echter niet minder dan drie
expansiewetten van toepassing.
Naast de reeds hoger vermelde wet
van 1959 was er immers ook nog de
wet van 4 augustus 1978 voor de
KMO’s en de wet van 30 december
1970 voor de in ontwikkelingszones
gelegen grote ondernemingen.

De wet van 4 augustus 1978 is van
toepassing op het hele grondgebied
en regelt de steunverlening aan on-
dernemingen met een maximum om-
zet van 300 miljoen frank en een te-
werkstelling van maximaal 50 perso-
nen. Deze wet wordt niet opgeheven,
maar wordt door het decreet wel op
vier punten gewijzigd.

Ten slotte is er ook nog de wet van
30 december 1970, die van kracht is
in de door de EG erkende ontwikke-
lingzones en die de steunverlening re-
gelt aan ondernemingen met meer
dan 50 werknemers of een omzet van

Oprichting Vlaamse Raad voor Wetenschapsbeleid
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meer dan 300 miljoen frank. Deze
wet blijft integraal van toepassing.

Het nieuwe Vlaamse expansiedecreet
geeft een Europeesrechtelij k verant-
woorde definitie van kleine en mid-
delgrote ondernemingen, die is geba-
seerd op de communautaire kaderre-
geling van 20 mei 1992 inzake over-
heidssteun voor die ondernemingen.

In kleine ondernemingen worden
niet meer dan 50 werknemers te-
werkgesteld en wordt een jaaromzet
gerealiseerd van maximum 5 miljoen
ECU of een maximaal balanstotaal
van 2 miljoen ECU. Hierbij mag ten
hoogste één vierde van het kapitaal
door een grotere onderneming wor-
den gecontroleerd.

Middelgrote ondernemingen hebben
niet meer dan 250 werknemers, een
jaaromzet van ten hoogste 20 miljoen
ECU of een maximum balanstotaal
van 10 miljoen ECU, waarbij ook op-
nieuw ten hoogste één vierde van het
kapitaal in handen is van één of meer
grote ondernemingen.

Grote ondernemingen ten slotte zijn
alle ondernemingen die niet beant-
woorden aan één van de bovenstaan-
de definities. Zij kunnen enkel nog
van een tegemoetkoming genieten
voor investeringen van ecologisch be-
lang  - de enige selectieve steun
waarvoor de EG reeds een kaderre-
geling heeft -, of wanneer ze geves-
tigd zijn in een ontwikkelingszone. In
dat laatste geval blijft immers de wet
van 1970 van toepassing.

De nieuw gedefinieerde KMO’s
daarentegen zullen enerzijds kunnen
genieten van een algemene basissub-
sidiëring en anderzijds van een aantal
selectieve tegemoetkomingen, met
name steun voor meer tewerkstel-
ling, voor investeringen van strate-
gisch belang, voor investeringen van
ecologisch belang en voor uitgaven
inzake adviesverlening, opleiding,
scholing en verspreiding van kennis.

Algemeen kan dus worden gezegd
dat de waaier van subsidieerbare in-
vesteringen bijzonder breed is. Hier-
bij dient er echter wel rekening mee
te worden gehouden dat bij besluit
van de Vlaamse regering bepaalde
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Deprez

sectoren kunnen
van subsidies.

ontvangen wanneer ze in
kelingszone zijn gelegen.

een ontwik-

worden uitgesloten

Parallel met de ruime definitie van
subsidieerbare investeringen, kunnen
ook de tegemoetkomingen zelf zeer
diverse vormen aannemen. Zo kan
een onderneming steun krijgen in de
vorm van een investeringspremie,
een terugbetaalbaar renteloos voor-
schot, een participatie voor rekening
van het Vlaamse Gewest, een achter-
gestelde lening, een samenwerkings-
contract, een zekerheidsstelling, een
fiscaal voordeel of een combinatie
van voornoemde mogelijkheden. De
oude steunformules worden nu dus
duidelijk vervangen door een bredere
waaier aan ondersteuningsvormen.

Inzake de reeds genoemde zeker-
heidsstelling moet echter worden op-
gemerkt dat de gewestwaarborg on-
der het nieuwe decreet maximaal nog
90 percent mag bedragen van het be-
drag dat nog moet worden betaald
nadat de voor de kredietverstrekker
vastgestelde waarborgen zijn gereali-
seerd. Tevens wordt de samenstelling
van het Vlaams Waarborgfonds ge-
wijzigd en wordt het werkingsregle-
ment aangepast ten einde de werking
van deze instelling te optimaliseren.

De in het ontwerp van decreet opge-
nomen maximale steunplafonds zijn
eveneens van toepassing in de reeds
hoger vermelde communautaire ka-
derregeling.

Voor uitbreidingsinvesteringen en
strategische investeringen door klei-
ne en middelgrote ondernemingen
die niet in een ontwikkelingszone zijn
gelegen, bedragen deze steunpla-
fonds respectievelijk 15 percent en
7,5  percent bruto. Wanneer ze wel
gelegen zijn in een ontwikkelingszo-
ne kan daar bovenop nog eens 10
percent brutosteun worden verleend.

Voor investeringen inzake advies en
opleiding geldt voor kleine en mid-
delgrote ondernemingen het maxi-
mum van 50 percent bruto van de
investeringskosten.

Grote ondernemingen daarentegen
kunnen voor de hoger vermelde ty-
pes van investeringen enkel steun

Voor ecologische investeringen geldt
een apart regime : het maximum-
steunplafond bedraagt hier 20 per-
cent bruto.

Hierbij moet men echter twee zaken
voor ogen houden. Vooreerst kun-
nen deze maximumsteunequivalen-
ten door de Vlaamse regering te allen
tijde worden aangepast aan de desbe-
treffende EG-regelgeving. Vervol-
gens kan de Vlaamse regering binnen
dit kader ook steeds eigen maxima
bepalen.

Gedurende de bespreking in de com-
missie werd een door mij ingediend
voorstel van amendement aangeno-
men dat wijzigingen aanbrengt in de
artikelen 6, 12, 13 en 16 van het ont-
werp ten einde deze artikelen, en het
decreet in het algemeen, nog beter
aan te passen aan de steeds strenger
wordende EG-regelgeving ter zake.

Het ontwerp van decreet werd goed-
gekeurd met acht stemmen tegen
één, bij één onthouding. (Applaus)

De voorzitter :
heeft het woord.

Mevrouw Aelvoet

Mevrouw M. Aelvoet (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, geachte collega’s,
dit ontwerp van decreet had de aan-
loop kunnen vormen tot een instru-
ment dat de bedrijven een duw in de
rug geeft in de richting van een duur-
zame economie.

Wij zitten jammer genoeg in het oer-
klassieke straatje van de traditionele
economische expansiewetten of de-
creten. Dit ontwerp van decreet is de
typische weerspiegeling van een sa-
menleving die niet in staat is haar
oude succesformule op te geven, hoe-
wel er diep ingrijpende en blijvende
veranderingen optreden. De oude
succesformule bestond erin dat de
groei van de produktie als hoogste
prioriteit welvaart en werkgelegen-
heid verzekerde. Deze groei werd be-
reikt door de vervanging van arbeid
door milieu. Vandaag stellen wij vast
dat die formule definitief achterhaald
is. Er moet een nieuwe formule ko-
men, die zich richt op milieu-efficiën-

tie als hoofdprioriteit waarbij milieu-
behoud en werkgelegenheid kansen
krijgen.

Het is niet voor niets dat Lester
Brown in zijn laatste rapport van
1993 van het Worldwatch Institute
verklaart dat de overgang naar een
milieuvriendelijke economie  de
grootste uitdaging is waarvoor de in-
dustrie ooit heeft gestaan. De kosten
hiervan zijn hoog maar er zijn veel
hogere risico’s verbonden aan het
vastklampen door de ondernemingen
aan het oude principe. Wanneer de
ondernemingen niet inzien dat her-
vormingen noodzakelijk zijn, lopen
we in de toekomst grote risico’s.

Industrieën die niet leren hoe ze op
een ecologisch gezonde manier winst
kunnen maken, zullen ondervinden
dat er helemaal geen winst meer te
rapen valt. Op dat vlak hebben we
vorig weekeinde een prachtig staaltje
van demagogie te horen gekregen
van de heer Herman Delcroix, die
verklaarde dat er geen ecologisch pa-
radijs kon worden gebouwd op een
economisch kerkhof. De waarheid is
dat op een ecologisch kerkhof hele-
maal niets meer kan worden ge-
bouwd.

In die zin betreur ik de lakse houding
van de regering, zoals weerspiegeld
in het onderhavige ontwerp van de-
creet. Deze houding komt vooral tot
uiting in de bijzonder ruim omschre-
ven categorieën van artikel 6 van dit
ontwerp van decreet. Dit is des te
onbegrijpelijker wanneer men weet
dat deze regering wel degelijk be-
schikt over studies en evaluatiever-
slagen van haar eigen ambtenaren en
waaruit men zeer nuttige en noodza-
kelijke conclusies had moeten trek-
ken voor de vormgeving van het on-
derhavige ontwerp van decreet.

De adviseur van het VITO,  die jaren-
lang gewerkt heeft op het ecologiecri-
terium, heeft nagegaan in welke mate
de richtlijnen van de expansiewetten
van mei en augustus 1990 effect heb-
ben gesorteerd.

Uit die studie blijkt dat de grootste
ondernemingen met het grootste aan-
deel gaan lopen. Dit is op zich niet
abnormaal, aangezien zij over een
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CVP-Senator Paul Deprez (CVP), in gesprek met CVP-collega Maria Tyberghien-
Vandenbussche,  trad op als verslaggever bij de bespreking van het ontwerp van
decreet tot bevordering van de economische expansie in het Vlaamse Gewest

grote investeringscapaciteit beschik-
ken. Heel wat milieu-investeringen
zijn evenwel gelijkmatig verdeeld
over de drie deelsectoren. Wat ons
vooral verontrust, is het feit dat de
meest actieve sectoren in het investe-
ringsprogramma ecologisch crite-
rium, de klassieke vervuilende secto-
ren, zoals de chemische-, de grafi-
sche-, en de metaalverwerkende nij-
verheid zijn. De investeringen die zij
gedaan hebben slaan op het einde
van het produktieproces, meer be-
paald op de end of the pipe technie-
ken. Zij zijn in hoofdzaak gericht op
waterzuivering en bestrijding van de
luchtvervuiling. Zij zijn evenwel geen
aanzet om het hele produktieproces
om te bouwen in een proces geïnte-
greerde investering die er voor zorgt
dat er minder vervuiling ontstaat.
Het VIT0 stelt voor om bij een reva-
luatie het zwaartepunt te leggen op
de technieken die precies een proces
geïntegreerde aanpassing of vernieu-
wing beogen. Zo niet zal er per een-
heid een verhoogd energieverbruik
zijn. Dit ontwerpdecreet brengt geen
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hiërarchie aan in de toepassing van
het ecologiecriterium. Er wordt ma-
ximum twintig percent vooropge-
steld. In het ecologiecriterium wor-
den verschillende vormen aange-
haald die kwalitatief heel verschil-
lend zijn, maar er worden geen keu-
zen gemaakt.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Wij hebben het toch over het
zelfde ontwerp van decreet, me-
vrouw Aelvoet ?

U zegt dat de basis van de oude ex-
pansiewetgeving helemaal wordt
overgenomen. Grote ondernemingen
kunnen nog alleen steun krijgen op
basis van het ecologiecriterium.
Daarover werd uitgebreid gedebat-
teerd in de commissie. Dit expansie-
decreet moet worden gekoppeld aan
een fundamentele vermindering van
de rechtstreekse subsidiëring. U weet
trouwens heel goed dat een gedeelte
naar het wetenschapsbeleid gaat.

Ik wil niet polemiseren, maar men
kan dit toch niet ontkennen.

Bevordering economische expansie Vlaamse Gewest

Mevrouw M. Aelvoet : U weet heel
goed dat ik hierover een uiteenzet-
ting heb gehouden tijdens de com-
missiebesprekingen. Mijn opmerking
was precies dat niet zozeer de tekst
van het decreet zorgt voor selectivi-
teit, maar dat de selectiviteit veeleer
het gevolg is van de beperking van
de kredieten.

Het fameuze artikel 6, waar ik het
tot nu toe over had, is inderdaad heel
vaag. Het is gevaarlijk dat het ecolo-
giecriterium in zeer brede catego-
rieën wordt opgedeeld, die allemaal
los van elkaar voor het maximum-
percentage kunnen zorgen.

Mijnheer de minister-president, on-
der andere vanuit uw administratie
weet ik echter dat dit precies de be-
doeling is. Het ecologiecriteruim
wordt zo ruim omschreven omdat het
een uitweg is om grote ondernemin-
gen nog verder te subsidiëren.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Zeg wat uw bron is, mevrouw
Aelvoet, noem mij de naam van de
ambtenaar en noem het citaat waar-
uit u de informatie haalt. Het is niet
de eerste keer dat u dergelijke inten-
tieprocessen gebruikt. Trouwens, tij-
dens de commissiebesprekingen was
iedereen het er over eens dat het over
een kaderdecreet gaat, waarbij de in-
vulling wordt gecontroleerd. Ik vraag
u dan ook met nadruk hier niet een
aantal intentieprocessen te gebruiken
die op niets zijn gesteund. Het de-
creet bestaat nog niet, maar ik ver-
wacht dat een grote meerderheid er
zich zal achterscharen.

Mevrouw M. Aelvoet : Na de stem-
ming in de commissie is het duidelijk
dat er zich een grote meerderheid
achter het decreet zal scharen. Dit
doet echter geen afbreuk aan het feit
dat de categorieën, omschreven in
het kaderdecreet heel veel toelaten.

Bovendien is het nogal duidelijk dat
ik hier geen namen zal noemen.

U spoorde ons in de commissie aan
dit ontwerpdecreet op een drafje af
te werken. U vroeg immers de zaak
heel snel te behandelen omdat er nog
veel werk was aan de uitvoeringsbe-
sluiten. Daarom moest er trouwens
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perse op een maandagnamiddag wor-
den vergaderd, hoewel de ontwerp-
besluiten ongeveer klaar zijn.

Aangaande uw opmerking inzake het
demagogisch karakter van een aantal
vragen die ik heb gesteld, wil ik toch
stellen dat ik de kritiek op de tekst
van het ontwerpdecreet kan staven.
Ik kan immers verwijzen naar studies
en evaluaties, die niet gesignaleerd
zijn via achterpoortjes. Ik vestig er
immers de aandacht op dat inzake de
ecologiecriteria de klemtoon moet
liggen op procesgeïntegreerde inves-
teringen. Dit is tot hiertoe niet ge-
beurd. Immers het kleinste aandeel
van het ecologiecriterium gaat naar
procesgeïntegreerde investeringen.
De basis van deze tekst heeft daaraan
niets gewijzigd.

De verschillende soorten maatrege-
len staan trouwens naast elkaar, de
hiërarchie ontbreekt. Daarom heb-
ben de meeste van onze amendemen-
ten precies betrekking op een ver-
strakking en een beperking van de
mogelijkheden in het kader van arti-
kel 6. Het is precies de bedoeling be-
paalde zaken uit te schakelen, onder
meer investeringen die niets anders
beogen dan het beantwoorden aan
wettelijke normen. zowel een studie
van de SERV, als de studie van de
voormelde adviseur van het VIT0
wijzen uit dat men er nu reeds van
uitgaat dat men niet meer in aanmer-
king komt voor steun in het kader
van het ecologiecriterium wanneer
het alleen gaat over het naleven van
wettelijke normen en bepalingen. De
huidige tekst laat dit toe, zij het in
twee beperkte gevallen. Wij vragen
dan ook de schrapping ervan.

Bovendien vinden wij het totaal on-
terecht dat de elementen die samen-
hangen met brandveiligheid en veilig-
heid van arbeidsomstandigheden ge-
rangschikt worden onder het ecolo-
giecriteruim. Dat heeft daar immers
niets mee te maken. De wettelijke
normen voor brandveiligheid die
moeten nageleefd worden zijn in Bel-
gië gelukkig heel streng en aangaan-
de de arbeidsomstandigheden moe-
ten ondermeer de Arab- en Vlarem
reglementeringen worden nageleefd.

Aansluitend hierbij verwijs ik naar
een recente analyse van maart 1993,
in het kader van de wet op de econo-
mische expansie en het gebruik van
het ecologiecriterium. Hierbij wordt
de aandacht gevestigd op twee basis-
elementen. Het eerste heb ik reeds
geciteerd in het kader van de studie
van de VITO-adviseur, meer bepaald
dat er weinig wordt gedaan inzake
procesgeïntegreerde milieutechnie-
ken. Bovendien is het fout dat de
KMO’s heel weinig aanvragen indie-
nen. Uit internationale literatuur
blijkt nochtans dat vooral KMO’s op
dat vlak interessante milieutechnolo-
gie kunnen ontwikkelen. In een klein
land met een open economie kan de-
ze sector immers goed gedijen.

Daarom vinden wij dat de Vlaamse
KMO’s daarop heel snel zouden
moeten kunnen inpikken en willen
wij via onze amendementen het ka-
derdecreet selectief maken.

Ik wil er ook op wijzen dat wij een
amendement hebben ingediend
waarin de doelstellingen van duurza-
me creatie van arbeidsplaatsen in de
eerste alinea worden opgenomen, zo-
dat dit een richtcriterium wordt bij
de beoordeling van de investeringen
die in aanmerking komen.

Ik heb rekening gehouden met de op-
merking die u in de commissie hebt
gemaakt, mijnheer de ministerpresi-
dent en heb het voormalig sub-amen-
dement geïntegreerd in het huidig
amendement.

Tot slot wil toch nog opmerken dat
dit ontwerp kaderdecreet een gemis-
te kans is. Men had er duidelijkere
en selectievere keuze-elementen
moeten in opnemen.

Op het ogenblik is er wel een contro-
le op de milieuinvesteringen. De eco-
nomische instanties gaan na of de in-
vesteringen effectief hebben plaats-
gehad. Inzake het effect van de inves-
teringen op de milieukwaliteit, daar
is het hem uiteindelijk om te doen,
bestaat evenwel geen procedure. Het
is totaal onduidelijk welke instantie
dit zou moeten doen. Ik beweer niet
dat die problematiek via een kader-
decreet moet worden geregeld, maar
ik vind het wel belangrijk te horen

wat u in dat verband voorstelt, mijn-
heer de minister-president.

Ik zou nog een laatste opmerking wil-
len formuleren. Ik vind het heel du-
bieus dat u zegt dat ik er een gewoon-
te van maak met verdachtmakingen
de zaken in een of andere richting te
duwen.

Ik heb niet de naam, noch de ge-
woonte zomaar iets te lanceren. Ik
probeer mijn werk als parlementslid
serieus te doen en ik vind het heel
erg dat u dit beweert. Ik pik dit niet !
(Applaus)

De voorzitter : De heer De Clerck
heeft het woord.

De heer S. De Clerck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, geachte collega’s,
in naam van de CVP-fractie wil ik
toch enkele bedenkingen formuleren
bij dit ontwerpdecreet dat een aantal
positieve aspecten bevat, het biedt
immers de mogelijkheid een coherent
geheel te maken van steun aan inves-
teringen in het bedrijfsleven.

Het is een goede zaak dat van een
automatische investering naar een
meer selectieve ondersteuning wordt
overgestapt.

In de commissie werden in verband
met de lineaire tewerkstelling een
aantal amendementen ingediend. Bij
de uitvoering van dit kaderdecreet
moet erop worden toegezien dat er
wel degelijk bijkomende tewerkstel-
ling werd gecreëerd vooraleer de on-
dernemingen supplementaire steun
krijgen.

Een ander positief element is het feit
dat de essentiële elementen voor de
KMO’s behouden blijven.

Naast de positieve aspecten zijn er
nog een aantal probleemgebieden,
onder meer inzake de selectiviteit.
Op dit vlak moeten arbitraire toepas-
singen absoluut worden vermeden.
(Onverstaanbare tussenkomst van
mevrouw Aelvoet)

Ik herhaal dat deze categorieën hun
belang hebben. Wij zijn bezorgd in
verband met een aantal sectoren. Er
is de verschuiving van de industriële
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sector naar de dienstensector. Deze
moet mee worden betrokken bij het
herleven van het investeringsklimaat.
De vrije beroepen worden steeds be-
langrijker en zorgen voor steeds meer
werkgelegenheid. Ze mogen dus niet
worden uitgesloten en moeten de
kans krijgen om in geval van investe-
ringen beroep te doen op het decreet.

Mijnheer de minister-president, u
hebt in de commissie gezegd dat u
bijzondere aandacht zou besteden
aan het nieuwe ondernemen. Wij zijn
ervan overtuigd dat dit zal gebeuren.
De aspecten van kwaliteit, export,
steunverlening en de produktontwik-
keling krijgen de aandacht.  De
Vlaamse regering moet dringend ini-
tiatieven nemen en de produktont-
wikkeling moet als een hefboom van
economische activiteit wordt be-
schouwd. Wij zien met genoegen uit
naar beslissingen ter zake.

De heer S. De Clerck : Mijnheer De-
nys, het is niet de bedoeling de fiscale
politiek hier te bespreken. Ik wil en-
kel maar zeggen dat er mits een zeer
eenvoudige fiscale maatregel spaar-
middelen kunnen worden verworven.
Van de kortingsmiddelen die vanaf 1
januari 1994 mogen worden toege-
past, kan gebruik worden gemaakt
om op een voordelige basis middelen
te werven bij de spaarders. Dat geld
kan bijvoorbeeld op spaarrekeningen
worden gezet zoals in Frankrijk. Men
krijgt een beperkte interest, maar
door een korting op fiscale basis be-
staat er een tegemoetkoming aan de-
gene die zijn geld gedurende lange
termijn blokkeert. Het is bijgevolg
aan de spaarder  dat er fiscaal voor-
deel wordt gegeven en niet aan de
ondernemingen.

Er is, zoals collega Deprez in de com-
missie heeft gezegd, het probleem
van vestiging van buitenlandse be-
drijven. Deze kijken naar de voorde-
len die de verschillende landen bie-
den. Hun investeringsbeslissing zal
vaak afhangen van de voordelen die
ze her of der kunnen krijgen.

Mijnheer de minister-president, ik
wil uw aandacht vestigen op het vol-
gend specifiek punt waarover reeds
in de commissie werd gesproken. U
hebt ter zake initiatieven aangekon-
digd. Op welke basis zullen fiscale
voordelen worden geboden ? Vanaf
1 januari 1994 kunnen de gemeen-
schappen en de gewesten fiscale kor-
tingen verlenen en bestaat de moge-
lijkheid om op een meer actieve ma-
nier op het gebied van de fiscaliteit
tussen te komen. Het is geen eenvou-
dig probleem. In de praktijk is daar-
van nog niet veel terecht gekomen.
Aansluitend op het globaal plan hebt
u voorstellen geformuleerd om be-
paalde stimulansen te geven en des-
gevallend kortingen te overwegen.
Om spaarmiddelen te verzamelen om
de financiële politiek en de investe-
ringen van de ondernemingen te on-
dersteunen, kunnen wij misschien tot
een systeem komen waarbij inder-
daad fiscale kortingen worden toege-
kend aan hen die via een of ander
fonds daartoe de middelen ter be-
schikking stellen.

De heer A. Denys : U stelt dus voor
dat degenen die hun geld in investe-
ringsfondsen steken, fiscaal voordeel
zullen kennen. Dat voorstel vind ik
nog beter dan wat u daarnet naar vo-
ren hebt gebracht.

De heer S. De Clerck : Daaraan
moet worden gewerkt. Er moet ook
werk worden gemaakt van een
Vlaams participatiefonds waarin de
middelen worden verzameld. Via dit
kanaal kan aan een bijkomende re-
lance worden gewerkt.

Tegelijkertijd wil ik de beangstigende
toestand voor bepaalde sectoren in
Vlaanderen nog eens belichten. Het
kleine Vlaanderen zit geprangd tus-
sen allerlei zones waar aan fenome-
naal opbod wordt gedaan. Aanbie-
dingen met de meest waanzinnige
voorstellen circuleren. In Vlaanderen
bestaat er een zeer complex stelsel.
Dure gronden, dure investeringsfac-
toren, een relatief beperkte onder-
steuning via decreten. In Henegou-
wen, in Noord-Frankrijk en in de om-
liggende gebieden wordt met vele
miljarden frank gezwaaid. Vlaande-
ren moet stimulerend optreden. Er
zal een fundamenteel gesprek moe-
ten gevoerd worden. Het kan niet
zijn dat er met een cijfer van 30 per-
cent werkloosheid in Vlaanderen, 8
km verder grote steun wordt ver-
leend. Men blijft weigeren om Vla-
mingen in een welvarende regio te
werk te stellen. Er zijn scheeftrekkin-
gen die niet langer houdbaar zijn.

Ik stel vast dat in de ons omringende
landen reeds dergelijke systemen zijn
uitgewerkt en goed functioneren. In
Frankrijk kan men tot 300.000 frank
sparen waarop fiscale kortingen wor-
den verleend die worden gebruikt om
achtergestelde leningen toe te ken-
nen aan kleine en middelgrote onder-
nemingen.

De voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Bedoelt u dat de
overheid een participatiefonds moet
oprichten of bedoelt u dat kortingen
moeten worden gegeven aan privé-
investeringsfondsen ?

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, de suggestie van de heer
De Clerck is een goede suggestie. Wij
hebben dat zelf reeds trouwens voor-
gesteld naar aanleiding van de discus-
sie omtrent het economisch beleid in
Vlaanderen.

Wanneer wij de fiscale weg kiezen
om het bedrijfsleven te ondersteu-
nen, moeten ook de investeringen
worden verminderd. Ik stel de vraag
of die stelling ook door de CVP
wordt bijgetreden. Wanneer men de
bedrijven de keuze laat tussen ener-
zijds subsidies en anderzijds fiscale
stimulansen, dan zullen zij het laatste
kiezen. Houdt uw voorstel in dat het
ene gepaard gaat met het andere ?

De heer S. De Clerck : Het een en
het ander kan. Wanneer de middelen
in een participatiefonds worden sa-
mengebracht, kan een gezond kli-
maat voor investeringen door onze
bedrijven worden geschapen. Ik ben
niet akkoord met de grote lijnen van
de studie van professor Sleuwagen
die in verband met de KMO-politiek
een aantal conclusies heeft geformu-
leerd. Ik ben er wel mee akkoord
waar hij zegt dat de financiële struc-
tuur van de ondernemingen bijzon-
der belangrijk is voor het overleven
op lange termijn. Er moet aan de fi-
nanciële structuur worden gewerkt,
er moeten mogelijkheden komen tot
investeren, tot overdracht van onder-
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nemingen, tot opvolgingregelingen
enzovoort. De financiële markt moet
gemakkelijker toegankelijk worden.
Dat zijn allemaal aspecten die aan
bod moeten komen in het kader van
een relanceplan. Economie is een
Vlaamse bevoegdheid. Buiten de
mogelijkheden die door het decreet
worden geboden, moeten er nog mid-
delen ter beschikking worden gesteld
om het economisch leven in Vlaande-
ren een grotere impuls te geven.

daad zeer belangrijk. Wij moeten er
meer en meer vanuit gaan dat wij dit
door een economische bril moeten
bekijken in plaats van uit het oogpunt
van het onderwijs. Ik wil hier dan
ook pleiten om het wetenschapsbe-
leid onder te brengen in de commis-
sie voor Economie, Energie, Land-
bouw en Werkgelegenheid.

Mijnheer de minister-president, dit
waren enkele bedenkingen omtrent
de wijze waarop de uitvoeringsbeslui-
ten vorm moeten geven aan het ka-
derdecreet. Wij hopen daaromtrent
verder geïnformeerd te worden zodat
wij kunnen zien in welke richting het
gaat en er kunnen op toezien dat het
niet leidt tot een arbitraire toepas-
sing. Wij hopen dat er nog andere
initiatieven zullen worden genomen
om het economisch leven verder im-
pulsen te geven zodat de negatieve
cijfers niet langer aanhouden. De Na-
tionale Bank sprak over min 40 per-
cent investeringen in 1993. Wij hopen
dat de situatie kan worden gekeerd.
Wij hopen ook dat de ter beschikking
gestelde budgetten tekort zullen
schieten en dat er veel meer zal wor-
den geïnvesteerd dan men verwacht.
Dat zal het signaal zijn van een her-
nieuwd economisch leven. Mogelijk
mogen wij dat in 1994 beleven. (Ap-
plaus)

Het is zeer gevaarlijk te zeggen dat
het de overheid of een politieke partij
is die in de plaats moet treden van
het bedrijfsleven. Wij geloven dat
ruimte geven aan de bedrijven de
beste manier is om het economisch
leven te doen bloeien. Het geven van
fiscale ruimte, zoals collega De
Clerck zojuist heeft beklemtoond,
treden wij bij. Wij zeggen ter verdui-
delijking echter dat deze fiscale ruim-
te niet moet worden gegeven om
meer te gaan investeren in overheids-
bedrijven of in Vlaamse participatie-
fondsen. U vraagt als Vlaams Blok
het oprichten van een nieuwe Vlaam-
se ankerholding. Daar zijn wij tegen.
Er moeten wel fiscale maatregelen
worden genomen in verband met
privé-investeringsfondsen. Dat is de
kern van ons economisch beleid in
Vlaanderen. Minder reglementen,
meer ruimte en meer stimulansen via
privé-initiatieven. Wij hebben dat
reeds tientallen keren gezegd. Wij
zijn voor het afschaffen van de subsi-
dies in het kader van de economische
expansie. Wij willen die middelen
graag gebruiken om fiscale kortingen
te geven. Als u wil dat ik dat nog
eens luidruchtig op de tribune zeg,
dan wil ik dat doen. Ik meen echter
dat ons standpunt ter zake voldoende
is gekend. Ik meen niet dat het debat
hier nodeloos moet worden gerok-
ken.

De voorzitter : De heer Wymeersch
heeft het woord.

De heer F. Wymeersch : Mijnheer
Denys, ik stel vast dat u dankzij mijn
opmerking toch uw uiteenzetting
hebt gehouden.

De heer F. Wymeersch (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, geachte collega’s,
ik wil met enige schroom spreken in
verband met het decreet. Het is ook
met enige schroom dat onze fractie
enkele accenten wil leggen in het de-
bat omdat de fractie die de zoge-
naamde voortrekster is van het eco-
nomische leven in Vlaanderen, na-
melijk de VLD-fractie, bij deze dis-
cussie afwezig blijft.

De heer A. Denys : Wij hebben niet
de pretentie het economisch leven te
stimuleren. Het zijn de bedrijven, die
het economisch leven stimuleren.

Mijnheer de minister-president, het
ontwerp van decreet is in feite dansen
op een slappe koord. Enerzijds zijn
er het sociaal-economisch bestel en
de richtlijnen vanwege de federale
overheid en anderzijds zijn er de Eu-
ropese richtlijnen waarop wij angst-
vallig moeten toezien dat zij worden
nageleefd. Tijdens het debat over het
globaal plan hebben wij kunnen vast-
stellen dat er maatregelen werden ge-
troffen die niet als vriendelijk voor
het economisch klimaat kunnen wor-
den bestempeld. Wij waarderen wel
dat u bijzondere aandacht wenst voor
de investeringen voor onderzoek en
ontwikkeling. Onderzoek en ontwik-
keling zijn voor Vlaanderen inder-

Vlaanderen is een regio, een natie in
wording, een volk dat gericht is op
de export. De export was voor ons
land steeds het sterkste element van
de economie. Wij moeten onze be-
drijven steunen en de nodige middel-
en geven om die export te bevorde-
ren. Daar botsen wij dan weer op de
strenge wetgeving vanwege de fede-
rale regering. Ik wil nogmaals wijzen
op bepaalde onrechtmatigheden die
tot op vandaag nog altijd bestaan. Ik
verwijs hier naar een studie van het
VEV in verband met de transfers in
de sociale zekerheid. Het VEV heeft
berekend dat een arbeidsplaats in
Vlaanderen, mits de transfers wor-
den weggewerkt, tot 75.000 frank
goedkoper zou zijn. Dat zijn gege-
vens waar men niet omheen kan. Er
zijn, zoals collega mevrouw Aelvoet
heeft gezegd, inderdaad enkele ver-
anderingen op til. Ik wil echter enke-
le bedenkingen maken bij sommige
van haar opmerkingen. Haar bekom-
mernis om duurzame arbeidsplaatsen
te creëren doet mij de wenkbrauwen
fronsen. Principieel kunnen wij er
moeilijk vanuit gaan dat er tegenover
gelijk welke steun een verbintenis
moet zijn tot het scheppen van ar-
beidsplaatsen. Dat is in de praktijk
onmogelijk. Het scheppen van ar-
beidsplaatsen is immers onderhevig
aan economische wetmatigheden.
Het investeringsklimaat is momen-
teel niet goed. Dat hangt niet alleen
van Vlaanderen af. Dat hangt van de
federale wetgeving af en van de Eu-
ropese realiteit. De arbeidskost is
eveneens zeer belangrijk, om nog
niet te spreken van de economische
conjunctuur. De opmerking als zou
elke tegemoetkoming aan het be-
drijfsleven moeten inhouden dat er
arbeidsplaatsen moeten worden ge-
creëerd komt vanuit bepaalde hoek
enigszins raar over. Een gedeelte van
de milieubeweging die allerlei exces-
sieve vormen heeft aangenomen, is

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993 Bevordering economische expansie Vlaamse Gewest 248



Wymeersch zelf veel meer selectiviteit wordt in-
gebouwd.

er verantwoordelijk voor dat heel wat
KMO’s het moeilijk hebben om zich
aan de veranderende maatschappij
aan te passen. De bedrijven zijn vaak
uit de stadskernen moeten verdwij-
nen en zijn naar industrieterreinen
moeten uitwijken. Zij hebben daar-
door zwaar moeten investeren.

cretiseren. U heeft de commissie
hieromtrent de nodige informatie be-
loofd. Wij zullen hierop nauwlettend
toezien. Wat is nu precies het kader ?
Artikel 6, tweede punt, d, behandelt
bijvoorbeeld investeringen gericht op
een hoge toegevoegde waarde, kwali-
teit, export buiten de EG, sterke
commercialisering en marketing, op-
leiding en strategische managements-
visie, maar daar kan zowat alles on-
der vallen en ook collega Deprez
heeft hieromtrent in de commissie
dezelfde opmerking gemaakt. Dit
ontwerp van decreet noopt tot een
grotere selectiviteit, wat ook een van
de grote aandachtspunten van de
SERV is. Dit is volgens mij echter
niet zo duidelijk in het ontwerp van
decreet zelf. Er zijn wel een aantal
waarborgen dat die selectiviteit er
komt.

De heer C. Lisabeth : Mevrouw Ael-
voet, ik ga gedeeltelijk akkoord met
uw opmerking maar men stelt vast
dat het beleid de kredieten stelselma-
tig heeft ingeperkt. Uit noodzaak is
men dus meer en meer overgescha-
keld op selectiviteit.

Mijnheer de minister-president, wij
hebben enkele bedenkingen bij het
kaderdecreet dat het bedrijfsleven
toch enkele elementen wil aanreiken
om de economie aan te zwengelen.
Ik herhaal het, het is dansen op een
slappe koord omdat u niet zo veel
speelruimte hebt. Wij zullen nauwge-
zet volgen wat er van het kaderde-
creet in huis komt en of er verder
initiatieven worden genomen. Ik kan
u ondertussen wel mededelen dat wij
het zullen goedkeuren. (Applaus)

Ten tweede, heeft ook de heer De-
prez in de commissie duidelijk ge-
maakt dat het belangrijk zal zijn om
bepaalde normen in uitvoeringsbe-
sluiten te concretiseren. De minister-
president heeft toegezegd deze ter
beschikking te stellen van de commis-
sie. Er is wel een belangrijk bijko-
mend element van selectiviteit, meer
bepaald in verband met de KMO’s.
Dit decreet richt zich bijna uitsluitend
tot de KMO’s. Voor grote onderne-
mingen in ontwikkelingszones zijn er
andere mogelijkheden.

De voorzitter : De heer Lisabeth
heeft het woord.

In de eerste plaats daalden de jongste
jaren die expansiekredieten van bijna
15 naar 5,7  miljard frank, wat zal lei-
den tot een veel grotere selectiviteit.

De heer C. Lisabeth (op de tribune) : Het ontwerp van decreet bevat ook
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de selectiviteit omdat het zich hoofdza-
minister-president, geachte collega’s, kelijk en bijna uitsluitend richt tot de
door mijn aanwezigheid in de com- KMO’s. Nochtans blijft er een zekere
missie van Financiën en Begroting willekeur mogelijk, en daarom hech-
heb ik dit debat niet volledig kunnen ten wij zoveel belang aan de informa-
volgen. Wij hebben in de commissie tie inzake de uitvoeringsbesluiten en
van Economie echter reeds uitvoerig eventuele aanpassingen van de richt-
van gedachten kunnen wisselen. lijnen.

Inzake de clusteraanpak en mijn
vraag of ook vervangingsinvesterin-
gen in aanmerking komen voor steun
heb ik in de commissie voldoende
antwoorden gekregen. Ik ga er dan
ook niet verder op in.

In de eerste plaats kan de vraag wor-
den gesteld waarom een dergelijke
nieuwe regeling voor expansiesteun
nodig is. Er is in de commissie regel-
matig gesteld dat expansiesteun niet
echt een doorslaggevend element is
of hoeft te zijn bij investeringen, en
dat is inderdaad ook zo. Aangezien
de EG op dat vlak echter een heel
stuk strenger is geworden, kunnen
wij zonder dit instrument benadeeld
zijn, wanneer dat instrument in ande-
re landen van de EG wel aanwezig
is. Het lijkt mij dan ook wenselijk dat
wij over een nieuw instrument voor
expansiesteun, dat hoe dan ook be-
perkter is dan vroeger, kunnen blij-
ven beschikken.

De voorzitter : Mevrouw Aelvoet
heeft het woord.

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer Li-
sabeth, op dat vlak treedt u mijn ei-
gen stelling volkomen bij : vooral
dankzij de beperking van de kredie-
ten zal er selectiviteit tot stand ko-
men, en niet dankzij de tekst van het
kaderdecreet.

Mijnheer de minister-president, het
zal erop aankomen dit kaderdecreet
via uitvoeringsbesluiten en eventuele
aanpassing van de richtlijnen te con-

U zegt dat er remmen zijn ingebouwd
in de vorm van de kredieten, maar
die kredieten hebben als dusdanig
niets met het decreet te maken, maar
met begrotingsperspectieven. Op het
vlak van begroting kan men ervoor
opteren om die middelen terug op te
drijven - collega De Clerck ver-
moedt trouwens dat men nu te laag
zit -, en dan valt uw element selec-
tiviteit weg. Daarom is het zo belang-
rijk dat in het ontwerp van decreet

Ik wil wel nog even stilstaan bij de
steun gepland voor milieu-investerin-
gen. Het decreet bepaalt dat er tege-
moetkomingen zijn gepland voor in-
vesteringen met een ecologisch doel
in overeenstemming met de EG-ka-
derregeling voor steunmaatregelen
van de lidstaten op milieugebied, in
de eerste plaats voor investeringen
die verder gaan dan de bestaande
wettelijke normen. Het is dus duide-
lijk dat investeringen die alleen maar
tegemoetkomen aan de wettelijke
normen, niet in aanmerking komen.
Punt 3.B van artikel 6 bepaalt wel
dat investeringen, gericht op de aan-
passing aan nieuwe, strengere wette-
lijke normen ook in aanmerking kun-
nen komen. Toch blijf ik met een
vraag zitten. Het artikel bepaalt im-
mers dat het gaat om investeringen
gericht op de aanpassing aan nieuwe,
strengere wettelijke normen, indien
zij betrekking hebben op installaties
die ten minste twee jaar voor de in-
werkingtreding van de normen ope-
rationeel zijn, maar ook indien zij ge-
realiseerd worden door de onderne-
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Lisabeth

mingen  die minstens twee jaar be-
staan. De ambtenaar in de commissie
deelde mij mee dat deze laatste pas-
sus erin moest van de EG. Moet men
niet stringenter zijn en bepalen dat
alleen investeringen in aanmerking
komen die verder gaan dan de huidi-
ge normen of anticiperen op toekom-
stige wettelijke normen ? Zou dat
niet voldoende zijn ? Op suggestie
van de Europese Gemeenschap
wordt nu blijkbaar nog een mogelijk-
heid open gelaten zodat ondernemin-
gen die twee jaar bestaan en zich ge-
woon op de wettelijke normen alië-
neren ook steun bekomen.

Wat de ingeschreven maxima van
steun betreft, werd in de commissie
een vraag gesteld over de mogelijke
cumulatie met bijvoorbeeld nationale
steunvormen. Een cumulatie zou zo
goed als uitgesloten zijn maar wel
wordt de mogelijkheid opengelaten
om ook nog steun te verlenen aan bij
voorbeeld investeringen via coördi-
natiecentra die reeds van aanzienlijke
fiscale stimuli genieten.

Mijnheer de minister-president, kunt
u ten minste aan de commissie mee-
delen wanneer steun wordt verleend
aan een investering die via een coör-
dinatiecentrum verloopt ?

Ik wil ook nog een paar vragen her-
halen waarop ik in de commissie
reeds een antwoord heb gekregen.
Wij hechten veel belang aan de infor-
matie die zou worden doorgespeeld
aan de ondernemingsraden. Het is
belangrijk dat de ondernemingsraden
volledig worden ingelicht over de
steun die wordt gegeven aan het be-
drijf waarin zij werken. Via besluiten
moet er ook een duidelijke relatie ko-
men met het gevoerde en het te voe-
ren preventief bedrijfsbeleid.

Mijnheer de minister-president, ten
slotte heb ik nog een bemerking bij
een aspect waaraan de commissie,
hoewel het niet direct met dit ont-
werp van decreet te maken heeft,
ook ruimschoots aandacht heeft be-
steed. Het betreft meer bepaald het
impulsgebiedenbeleid. Kunt u me
zeggen - en u kunt hierop eventueel
antwoorden tijdens de bespreking
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van de begroting voor Economie -
wat er precies zal gebeuren met de
streekmanagers en de technologie-
agenten die gedurende een paar jaar
in het impulsbeleid hebben gewerkt
en waarvan het contract nu - voor
sommigen toch - bruusk dreigt af te
lopen ?

Er zijn in elk geval managers bij die
prima werk hebben verricht. Daarbij
denk ik bijvoorbeeld aan het impuls-
gebied Hageland : iedereen is het er
over eens dat daar interessante pro-
gramma’s werden aangebracht en er
goed op het beleid werd ingespeeld.
Indien dit nu bruusk wordt afgebro-
ken, ziet een streekmanager zijn toe-
komst bedreigd. Het statuut van die
mensen moet daarom duidelijk wor-
den vastgelegd.

De voorzitter : De minister-president
heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de (op de tribune) : Mijnheer de
voorzitter, collega’s, in de eerste
plaats dank ik de heer Paul Deprez
die als verslaggever een uiterst nauw-
keurig overzicht opmaakte van de
kernelementen van dit ontwerp van
decreet.

Het belang van dit ontwerp is onmis-
kenbaar, vooral ook omdat het be-
trekking heeft op het industrieel-eco-
nomische  aspect in deze tijden van
economische recessie. De heer De-
prez noteerde ook uitvoerig de dis-
cussiepunten die in de commissie ter
sprake kwamen.

Dit ontwerp van decreet moet wor-
den overwogen vanuit een Europees
standpunt, want een aantal elemen-
ten konden op een andere manier -
die dichter bij de Vlaamse economi-
sche idee aanleunt - worden bena-
derd. De Europese wetgeving stipu-
leert evenwel duidelijk in welke rich-
ting wij in dit  verband moeten
werken. In de commissie ben ik daar
meermaals dieper op ingegaan.

Het betreft hier een grondige herzie-
ning, want de selectiviteit primeert
en er wordt niet langer met lineaire
maatregelen gewerkt. We zochten
met dit decreet naar een manier om
de beste toegevoegde waarde tot
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stand te brengen en bovendien - on-
danks de budgettaire beperkingen -
een maximaal rendement te verwe-
zenlijken tussen steunverlening en ef-
fectieve gevolgen op economisch
vlak.

Vervolgens mag dit ontwerp van de-
creet niet worden beschouwd als een
conjunctureel instrument. Het moet
zowel bij laag- als bij hoogconjunc-
tuur beschikbaar en bruikbaar zijn
teneinde structureel in de economie
te kunnen ingrijpen.

Mijnheer de voorzitter, collega’s, we
hadden in de commissie een zeer
open en eerlijke discussie en ik stel
dan ook vast dat over dit ontwerp
van decreet bij de verschillende frac-
ties een grote consensus bestaat, op
een enkele uitzondering na dan.

En toch, mevrouw Aelvoet, zijn er
nog twistpunten. U was tijdens de be-
spreking in commissie een veel ge-
nuanceerder mening toegedaan en
het verbaast mij dan ook dat u nu
plots met de grove borstel dit ont-
werp van tafel veegt. U bestempelt
het onder meer als “oer-klassiek” en
“oude succesformule”. Ik geloof dat
wij allebei proberen ons werk be-
hoorlijk te doen, maar ik had het
even moeilijk om achter deze decre-
tale benadering andere intenties te
zien die mij zouden toelaten dit of
dat te doen. Een debat heeft pas zin
als er spontaan wordt gereageerd,
dus dat deed ik dan ook. U werkt
hard en ordelijk aan alles, maar ik
moest toch even reageren op bewe-
ringen als : ”het is de typische weer-
spiegeling van de oude succesformu-
le”. In 1978 interpelleerde ik de heer
Claes, toenmalig minister van Econo-
mische Zaken, over de expansiewet-
geving van 1959 en 1970. Ik zeg u nu
dat er nooit sprake is van een succes-
formule, maar wel van het feit dat
expansiesteun hoe dan ook en eender
wanneer - in 1959, 1970 en 1978 dus
ook werkgelegenheid tot stand heeft
gebracht.

Wij moeten nuanceren. Ik ben de
eerste om toe te geven dat investe-
ringssteun en bepaalde vormen van
expansiesteun niet langer tot meer
werkgelegenheid leiden.

Tot mijn verbazing vroeg de voorzit-
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Van den Brande

ter van de commissie, de heer Laver-
ge, hoe het kwam dat er op dit beleid
en op dit ontwerp van decreet zo wei-
nig kritiek is. Ik heb hem bedankt en
geantwoord dat dit waarschijnlijk
komt omdat het toch een goed beleid
is, wat hij kon beamen.

Wij moeten proberen de rechtstreek-
se steun selectief te verminderen en
om te buigen naar meer kredieten
voor wetenschapsbeleid en voor het
afwerken van de infrastructuur. Wij
moeten de middelen op een verant-
woorde manier besteden.

In een aantal dossiers kan niet wor-
den vermeld hoeveel werkplaatsen er
worden gecreëerd. Zonder deze tus-
senkomst zou het aantal arbeids-
plaatsen echter verminderen en het
is niet het gepaste ogenblik om dit te
laten gebeuren.

Dit kaderdecreet is selectief, niet li-
neair en het heeft een Europees ka-
rakter. De bedoeling is, met weinig
middelen tot een hoog rendement te
komen.

De voorzitter :
heeft het woord.

Mevrouw Aelvoet

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer de
voorzitter, omwille van de sponta-
neïteit van de reactie, heb ik enkele
minuten gewacht tot de minister-pre-
sident dit punt had afgerond.

Ten eerste, in de commissie hebben
wij een aantal fundamentele kritie-
ken naar voren gebracht. Dit heeft
overigens geresulteerd in een aantal
amendementen die wij toen reeds
hebben ingediend.

Ten tweede, wanneer men iets moet
voorbereiden voor een commissie en
later de tijd heeft om zich voor te
bereiden voor het openbare debat,
worden er vaak bijkomende zaken
onderzocht.

Op die manier vond ik in een docu-
ment gegevens over hoe de criterium-
steun voor de ecologie nu wordt uit-
gekeerd en welke vragen er hierbij
rijzen. Dit heeft mij in sterke mate
beïnvloed zodat ik vandaag inder-
daad nog een scherper oordeel heb
uitgesproken dan in de commissie.
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Dit heeft niets te maken met het feit
dat dit een plenaire vergadering is.
Wat ik zorgwekkend vind, is dat er
te weinig reliëf zit in de verschillende
elementen die onder ecologiesteun
vallen, wat bevoordeliging van be-
paalde onderdelen ten overstaan van
anderen met zicht brengt. Bovendien
komt dit in de evaluatieverslagen van
verschillende Vlaamse onderzoekers
als een grote zwakheid naar voren.

Het is dan ook noodzakelijk dat één
en ander wordt bijgestuurd. In uit-
voering van dit kaderdecreet zullen
enkele besluiten en richtlijnen wor-
den uitgewerkt.

Mijn amendementen hebben de be-
doeling reliëf te brengen in de tekst.
De opmerking van collega Lisabeth
ging in dezelfde richting.

De voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Uit het VLD-do-
cument met de titel Minder Subsi-
diëring en meer Fiscale Stimulering,
waaruit ik tijdens mijn toespraken
reeds verscheidene malen heb geci-
teerd, zult u moeten toegeven dat dit
een ander beleid is. Wij vragen ons
dan ook af waarom de Vlaamse rege-
ring niet probeert af te stappen van
de oude formule van subsidiëring in
het kader van economische expansie.
Het is beter de fiscaliteit als stimulans
te gebruiken.

Er is de fiscaliteit waarover wij in
1994 zelf zullen kunnen beschikken,
maar ook over de fiscaliteit op het
federale vlak kan met de nationale
regering overleg worden gepleegd.
Dit document werd dus mede onder-
tekend door de heer Laverge.

De voorzitter : Minister-president
Van den Brande heeft het woord.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Ik zal antwoorden op de twee
overwegingen samen.

Mevrouw Aelvoet, een plenaire ver-
gadering is geen commissievergade-
ring. Het is juist dat wij sommige din-
gen ondertussen nog eens opnieuw
kunnen bekijken.

Dit is een selectief kaderdecreet. De
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selectiviteit zit in de budgettaire be-
perkingen. U hebt gelijk dat dit een
budgettair gegeven is. U zegt dat te
weinig KMO’s de begunstigden zijn
van deze regeling. Ik moet u daarop
antwoorden dat ik bij de opmaak van
de nieuwe begroting voor Economie
het mechanisme en de aantallen heb
omgekeerd. Wij hebben het grootste
deel van de expansiekredieten be-
stemd voor de KMO’s en minder ge-
reserveerd voor de grote onderne-
mingen. De basissteun in heel de re-
geling is gericht op de KMO’s. Ik kan
mij voorstellen dat u van oordeel
bent dat dit nog niet genoeg is. Ik
heb er in de commissie ook op gewe-
zen dat het element duurzame ont-
wikkeling niet alleen als notie, maar
ook als criterium in het decreet aan-
wezig is. Voor de grote onderneming
weegt nog uitsluitend het criterium
ecologie door.

Mijnheer Denys, uw wens is reeds
werkelijkheid geworden. Wij hadden
de aanwezigheid van de VLD in de
regering en de voorstellen die u of de
heer Laverge hebben geformuleerd
niet nodig om op pakweg 19 maan-
den tijd van 15 naar 5,7  miljard frank
te gaan. De heer Laverge is niet al-
leen een vriendelijk of principieel
man, hij is ook een objectief man.
Hij heeft zich bij de stemming in de
commissie wellicht onthouden omdat
hij zo onder de indruk was van de
politiek van deze Vlaamse regering.

Ik denk dat eenieder het er ongeveer
over eens was dat we moesten afstap-
pen van de niet overmatige, maar
toch teveel rechtstreekse steun.

Met betrekking tot onze fiscale mo-
gelijkheden vanaf 1 januari 1994,
waarover de heer De Clerck het heeft
gehad, wens ik nog een bedenking te
formuleren. U weet dat ik in het ka-
der van de tewerkstellings-  en werk-
gelegenheidsconferentie voorstellen
heb geformuleerd voor een korting
vanaf 1 januari 1994 voor degenen
die overschakelen van voltijdse naar
deeltijdse tewerkstellingsplaatsen.
Die korting zal in de eerste tijd mis-
schien in de vorm van een premie
kunnen worden verleend.

De heer A. Denys : Mijnheer de mi-
nister-president, volgens de financie-
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Denys

ringswet kan men vanaf 1 januari
1994 een aantal kortingen geven. Dit
moet gebeuren op initiatief van de
Vlaamse regering.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Men kan ook de belastingen ver-
hogen, maar u weet dat de Vlaamse
regering duidelijk gezegd heeft dat
daarvan geen sprake is. Wij houden
ons aan ons woord.

De heer A. Denys : De heer De
Clerck gaat verder in de richting van
de VLD. Hij zegt dat de Vlaamse
regering gebruik moet maken van de
mogelijkheid die door de financie-
ringswet wordt geboden. Zij moet
hiermee naar het overleg gaan om te
voorkomen dat deze maatregelen
schendingen zouden betekenen van
de Economische en Monetaire Unie.
Het is belangrijk om weten of de
Vlaamse regering een dergelijk initia-
tief zal nemen.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Denys, sedert een paar
weken voeren wij gesprekken om na
te gaan of we geen fiscale korting
zouden kunnen toestaan. Het pro-
bleem van de werkgelegenheid
maakt het ons wat moeilijk, maar ik
sluit niet uit dat we voor een aantal
punten die weg zullen volgen.

Mevrouw Aelvoet, op uw vraag of
artikel 6 selectief genoeg is, kan ik
enkel bevestigen dat we naar aanlei-
ding van de uitvoeringsbesluiten de
nodige informatie zullen bezorgen.

Mijnheer De Clerck, ik apprecieer
uw waardering voor wat voorligt. U
hebt terecht beklemtoond dat we
nieuwe dingen moeten stimuleren. U
vindt dat er in dit decreet een nieuwe
geest terug te vinden is. Mevrouw
Aelvoet is het daar niet helemaal
mee eens. De heer Wymeersch heeft
aangedrongen op de ontwikkeling
van strategische produkten. Ik voeg
eraan toe dat produktontwikkeling
heel belangrijk is. Kwaliteit is hierbij
vanzelfsprekend.

Er werd terecht op gewezen dat we
meer en meer omsingeld worden
door “voorkeurzones” die een Euro-
pese steun genieten. De Europese
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Commissie maakt weldra haar beslis-
singen omtrent het doelstellingenbe-
leid bekend. Ik heb op het belang
van prioritaire zones in de buurt ge-
wezen. Ook een adequate expansie-
wetgeving is ter zake belangrijk.

Zoals in de beleidsbrief en in de com-
missie aangekondigd, denken wij bij
voorbeeld inzake successierechten
maatregelen t e  n e m e n  v o o r  d e
KMO’s die de investeringen bevorde-
ren.

Wat het verzamelen van financiële
middelen betreft, was ik voorstander
van een publiek debat om de eenvou-
dige reden dat ik vind dat er moet
worden nagegaan of er niet meer
privé-kapitaal moet worden gemobi-
liseerd voor risico-beleggingen. Zoals
ik onlangs in een vrije tribune in een
krant stelde, heb ik soms de indruk
dat bepaalde economen in Biosfeer
III leven en niet weten wat de Vlaam-
se regering en het Vlaamse parle-
ment beslissen.

Mijnheer De Clerck, wij zijn dus be-
zig met het uitwerken van stimuli.

Mijnheer Wymeersch, ik dank u voor
uw steun aan dit ontwerp dan inder-
daad selectief is en op verschillende
domeinen van toepassing is. Dat we
met onderzoek en ontwikkeling be-
gaan zijn, blijkt uit de beslissingen
die we hebben genomen en de mid-
delen die we ter beschikking stellen.
De middelen voor onderzoek en ont-
wikkeling worden met 25 percent
verhoogd. U had vragen bij de keuze
van een kaderdecreet. U moet weten
dat wij soepel moeten kunnen optre-
den, maar anderzijds ook ordentelijk
om ons te kunnen inschrijven in de
Europese doelstellingen.

U heeft uw bezorgdheid geuit over
de koppeling van de steun aan de
gerealiseerde tewerkstelling. Het
ontwerp van decreet geeft op een
evenwichtige wijze het kader aan in
hetwelke kan worden ingespeeld op
de behoeften van het bedrijfsleven.
Automatismen zijn echter niet meer
aan de orde. Toch kan ik met zeker-
heid zeggen dat voor een aantal nieu-
we investeringen, ondanks de ongun-
stige economische toestand, geen be-
slissingen zouden zijn gevallen indien
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men niet over dit instrument zou be-
schikken. Bovendien hebben de be-
langrijkste door mij behandelde dos-
siers te maken met het uitschakelen
van de slechte effecten van de pro-
duktie op het milieu.

Mevrouw Aelvoet, u zegt dat de pro-
cesgerichte investeringen milieuge-
richt moeten zijn. Een groot gedeelte
van de ondernemingswereld is zich
hiervan bewust. Er moet weliswaar
nog veel gebeuren, maar de dossiers
tonen aan dat de middelen van de
gemeenschap in een belangrijke mate
worden aangewend voor een hero-
riëntering van de investeringen.

Mijnheer Lisabeth, zodra de beslui-
ten zijn genomen, zal de informatie
aan de commissie worden verstrekt.
U dringt aan op selectiviteit. De ver-
schillende punten zoals cluster-aan-
pak, vervangende investeringen, be-
lang van de informatie in de onderne-
mingsraad en koppeling aan het pre-
ventief bedrijfsbeleid moeten inder-
daad meer aandacht krijgen. De
steun voor milieu-investeringen is ge-
koppeld aan het overstijgen van de
norm en de tussenkomst heeft be-
trekking op de toegevoegde waarde
in de milieu-investering, wat tot nu
toe niet het geval was.

Ten slotte vraagt u zich af of er nog
kan worden gecumuleerd met federa-
le steunregimes. Tot nu toe was het
niet mogelijk om tegelijkertijd steun
te ontvangen binnen het kader van
de coördinatiecentra en van de ex-
pansiewetgeving. Wij hebben thans
de mogelijkheid gecreëerd om van
verschillende steunregimes te genie-
ten - zonder het echter als een auto-
matisme te kunnen beschouwen -,
zoniet zouden wij een aantal poten-
tiële investeerders afschrikken. Deze
mogelijkheid wordt geboden omwille
van het feit dat coördinatiecentra niet
meer van het voordeel van de fictieve
roerende voorheffing kunnen genie-
ten.

Wat de managers in het impulsgebied
betreft, wijs ik erop dat, een aantal
van hen gedetacheerde ambtenaren
waren en er dus geen problemen rij-
zen bij het beëindigen van hun op-
dracht. Een aantal anderen hebben
een opzegging gekregen in het kader
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van de rechtsgeldige bepalingen. Ik
ben ervan overtuigd dat deze mana-
gers in de toekomst op een nuttige
manier kunnen worden ingeschakeld
aangezien zij door hun ervaring waar-
devol zijn voor de arbeidsmarkt.

Dit ontwerp van decreet biedt een
nieuw, modern en selectief instru-
ment dat niet is gebonden aan de
conjunctuur. Het is een instrument
dat in goede en in slechte tijden een
hefboom is voor economische verste-
viging met een maximale verhoging
van de tewerkstelling. (Applaus)

De voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys : Mijnheer de
voorzitter, ik wil even repliceren op
het pleidooi voor meer selectiviteit
vanwege de collega’s van SP en Aga-
lev.

In de praktijk stelt men vast dat se-
lectiviteit vaak aanleiding geeft tot
onduidelijkheid. Er worden steeds
meer voorwaarden, normen en eisen
vastgelegd, wat tot gevolg heeft dat
de beste lobbyisten hier het meeste
voordeel bij halen. Een uniforme re-
geling daarentegen is duidelijk voor
iedereen.

Wij zijn tegen deze expansiewetge-
ving, onder meer omdat zij leidt tot
een zuivere lokettenpolitiek waarbij
de term selectiviteit wordt misbruikt.

Minister-president L. Van den Bran-
de : U heeft zich bij de stemming in
de commissie nochtans onthouden.

De heer A. Denys : Wij zullen in de
plenaire vergadering tegen stemmen.

Minister-president L. Van den Bran-
de : Mijnheer Denys, de VLD-fractie
zal nu tegenstemmen. De heer La-
verge heeft zich onthouden. Wij heb-
ben daar begrip voor, een onthou-
ding van een oppositie-fractie bete-
kent immers dat ze inhoudelijk ak-
koord gaat. Maar nu zegt u dat uw
fractie zal tegenstemmen. Het gaat
over dezelfde tekst als in de commis-
sie.

De houding van mevrouw Aelvoet is
in dat verband consequenter.

De heer A. Denys : Mijnheer de mi-
nister-president, u weet heel goed dat
de heer Laverge in de hoedanigheid
van voorzitter van de commissie Eco-
nomie vindt dat hij zich zo neutraal
mogelijk moet gedragen en de leden
zo weinig mogelijk mag beïnvloeden.
Daarom heeft hij zich onthouden.
Wij spelen hier evenwel onze rol en
zijn fundamenteel tegen het ontwerp,
om de redenen die wij hebben mee-
gedeeld.

De voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

De voorzitter : Aan de orde is nu de
artikelsgewijze bespreking van het
ontwerp van decreet tot bevordering
van de economische expansie in het
Vlaamse Gewest.

De door de commissie aangenomen
tekst wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

HOOFDSTUK 1

Inleidende bepalingen

Artikel 1

Dit decreet regelt een aangelegen-
heid bedoeld in artikel 107quater van
de Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Voor de toepassing van dit decreet
dient te worden verstaan onder :

1” onderneming : natuurlijke perso-
nen die koopman zijn of een zelfstan-
dig beroep uitoefenen, de handels-
vennootschappen, de vennootschap-
pen die de rechtsvorm van een han-
delsvennootschap hebben aangeno-
men, de Europese economische sa-
menwerkingsverbanden en de econo-
mische samenwerkingsverbanden die
beschikken over een exploitatiezetel
in het Vlaamse Gewest of zich ertoe

verbinden in het Vlaamse Gewest
een exploitatiezetel te vestigen ;

2” kleine ondernemingen : onderne-
mingen als bepaald in 1” die aan de
volgende criteria voldoen :

- niet meer dan vijftig werknemers
in dienst hebben ;

- een jaaromzet hebben van ten
hoogste 5 miljoen ECU of een maxi-
maal balanstotaal van 2 miljoen
ECU ;

- hoogstens één vierde van het ka-
pitaal is in het bezit van één of meer
grote ondernemingen, met uitzonde-
ring van openbare investeringsmaat-
schappijen, participatiemaatschappij-
en, of, als geen controle wordt uit-
geoefend, institutionele beleggers ;

3” middelgrote ondernemingen : on-
dernemingen als bepaald in 1” die
niet als kleine ondernemingen kun-
nen worden beschouwd en die aan de
volgende criteria voldoen :

- niet meer dan
dienst hebben ;

250 werknemers in

- een jaaromzet hebben van ten
hoogste 20 miljoen ECU of een ma-
ximum balanstotaal van 10 miljoen
ECU ;

hoogstens één vierde van het kapitaal
is in het bezit van één of meer grote
ondernemingen, met uitzondering
van openbare investeringsmaatschap-
pijen, participatiemaatschappijen, of,
als geen controle wordt uitgeoefend,
institutionele beleggers ;

4” grote ondernemingen : onderne-
mingen als bepaald in 1” die krach-
tens dit decreet niet als kleine of mid-
delgrote ondernemingen kunnen
worden beschouwd ;

5” tegemoetkoming : steun die krach-
tens dit decreet aan een onderneming
kan worden toegekend in de vorm
van een investeringspremie, een te-
rugbetaalbaar renteloos voorschot,
een participatie voor rekening van
het Vlaamse Gewest, een achterge-
stelde lening, e e n  samenwerkings-
convenant, een zekerheidstelling,
een fiscaal voordeel of in een andere
vorm ;

6” investering : elke bedrijfsinveste-
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ring in het Vlaamse Gewest in mate-
riële of immateriële activa en uitga-
ven met betrekking tot deze investe-
ringen zoals advisering, scholing, ver-
spreiding van kennis en onderzoek en
Ontwikkeling.

- Aangenomen.

Artikel 3

Binnen de perken van de EG-regel-
geving bepaalt de Vlaamse regering
respectievelijk voor de kleine, de
middelgrote en de grote ondernemin-
gen de sectoren en de subsectoren die
niet in aanmerking komen voor één
of meer tegemoetkomingen waarin
dit decreet voorziet.

- Aangenomen.

Artikel 4

De cumulatie van de in artikel 2, 5”,
vermelde steunvormen kan niet ho-
ger zijn dan de maximumbedragen
bepaald in artikel 16.

- Aangenomen.

Artikel 5

De Vlaamse regering zal de tege-
moetkomingen genoemd in dit de-
creet dusdanig beperken dat de cu-
mulatie met overheidssteun die op
grond van andere niet-EG-regelge-
vingen wordt toegekend de maxima,
bepaald in artikel 16, niet overschrij-
den.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK II

Tegemoetkomingen

Artikel 6

Om de economische expansie van
kleine, middelgrote en grote onder-
nemingen selectief te ondersteunen,
kunnen tegemoetkomingen worden
verleend voor de realisatie van de on-
derstaande verrichtingen in het

Vlaamse Raad
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Vlaamse Gewest. Die tegemoetko-
mingen worden voor de volgende in-
vesteringen, op grond van hun eco-
nomisch nut, onder de voorwaarden
en volgens de regelingen van de
Vlaamse regering, uitgekeerd binnen
de voorziene begrotingskredieten :

1” a) investeringen die bijdragen tot
de oprichting, de uitbreiding, de mo-
dernisering en de reconversie van de
bovengenoemde ondernemingen ;

b) investeringen, gericht op de sane-
ring en de bestemming voor bedrijfs-
doeleinden van vervallen terreinen of
gebouwen ;

c) investeringen waardoor nieuwe
duurzame arbeidsplaatsen tot stand
komen, onverminderd de bepalingen
van artikel 10 ;

2” investeringen van strategisch be-
lang, gericht op de versteviging van
het economisch weefsel van Vlaande-
ren, in het bijzonder :

a) investeringen gericht op de creatie
van nieuwe of sterk verbeterde pro-
dukten, produktiemethoden of -pro-
cédés, met het oog op de versteviging
van de technologische basis ;

b) investeringen die bijdragen tot de
oprichting van eerste vestigingen of
tot de creatie van nieuwe of de uit-
breiding van bestaande toeleverings-
activiteiten in het Vlaamse Gewest ;

c) investeringen uitgevoerd in re-
searchzones en investeringen in on-
derzoek en ontwikkeling ;

d) investeringen gericht op een toe-
gevoegde waarde, export buiten de
EG, kwaliteitsgerichtheid, sterkere
commercialisering en marketing, vor-
ming en strategische managementsvi-
sie ;

30 investeringen met een ecologisch
doel in overeenstemming met de EG-
kaderregeling voor steunmaatregelen
van de Lidstaten op milieugebied, in
het bijzonder :

a) investeringen, gericht op een ver-
mindering van de belasting van het
milieu, en die verder gaan dan de
bestaande wettelijke normen ;

b) investeringen, gericht op de aan-
passing aan nieuwe, strengere wette-
lijke normen :

Bevordering economische expansie Vlaamse Gewest

- indien zij betrekking hebben op
installaties die ten minste twee jaar
voor de inwerkingtreding van de nor-
men operationeel zijn ;

- of indien zij gerealiseerd worden
door ondernemingen die minstens
twee jaar bestaan ;

c) buitengewone investeringen, ge-
richt op een rationeel gebruik van
energie, op de verbetering van indus-
triële processen uit energetisch oog-
punt of het gebruik van recuperabele
en alternatieve energiebronnen ;

d) buitengewone investeringen, ge-
richt op een aanzienlijke besparing of
recycling van grondstoffen waarbij
een positieve ecologische weerslag
aanwijsbaar is ;

e) buitengewone investeringen met
een ecologische draagwijdte, gericht
op een verhoging van de kwaliteit of
de duurzaamheid van de geprodu-
ceerde goederen ;

f) buitengewone investeringen, ge-
richt op een verhoging van de brand-
veiligheid, de veiligheid van de ge-
produceerde goederen en de veilig-
heid van de arbeidsomstandigheden
tijdens het produktieproces ;

4” investeringen en uitgaven inzake
adviesverlening, opleiding, scholing
en verspreiding van kennis.

Op dit artikel is er een amendement
van mevrouw Aelvoet, dat luidt :

Artikel 6

A. De eerste acht regels vervangen
door wat volgt :

,,Om de economische expansie van
kleine, middelgrote en grote onder-
nemingen selectief te ondersteunen,
kunnen tegemoetkomingen worden
verleend voor de realisatie van de on-
derstaande verrichtingen in het
Vlaamse Gewest, inzover  deze bij-
dragen tot een duurzame ontwikke-
ling en tot de schepping of tenminste
tot behoud van duurzame arbeids-
plaatsen. Deze tegemoetkomingen
worden slechts toegekend indien ze
op een doorslaggevende wijze de ver-
wezenlijking van deze beide doelstel-
lingen mogelijk maken. Die tege-
moetkomingen worden voor de vol-
gende investeringen uitgevoerd bin-
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Voorzitter

nen de voorziene begrotingskredie-
ten :“.

B. In 1” littera c) weglaten.

C. In 2O, b) op de derde en de vierde
regel de woorden ,,of de uitbreiding
van bestaande” weglaten.

D. In 3” littera b) weglaten.

E. 3” c) en d) omvormen tot één type
investering die voor betoelaging in
aanmerking komt ; de littera d)
schrappen en vervangen door het
woordje ,,en”.

F. In 3” littera f) weglaten.

Mevrouw Aelvoet heeft het woord.

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer de
voorzitter, ik heb mijn amendemen-
ten voldoende toegelicht in mijn be-
toog. Mijn amendementen hebben
allen een grotere selectiviteit tot
doel.

De voorzitter : De stemming over de
amendementen en over artikel 6 wor-
den aangehouden.

Artikel 7

Onverminderd de bepalingen van ar-
tikel 8, kan het totale bedrag van de
aan een onderneming toegekende te-
gemoetkomingen voor een bepaalde
verrichting, de maximale steunequi-
valenten, bepaald in artikel 16, niet
overschrijden.

- Aangenomen.

Artikel 8

Indien de in artikel 6 genoemde ver-
richtingen worden gerealiseerd door
ondernemingen waarvan de econo-
mische activiteit ernstig verstoord is
door een natuurramp, erkend door
de Vlaamse regering, of door over-
macht, kan het bedrag van de tege-
moetkomingen worden verhoogd,
onverminderd de maxima die door de
nationale overheid voor hulp aan on-

dernemingen zijn bepaald. Deze ver-
hoging wordt vooraf aangemeld bij
de EG-Commissie.

- Aangenomen.

Artikel 9

De tegemoetkomingen voor de reali-
satie van de in artikel 6 genoemde
verrichtingen kunnen worden toege-
kend in de vorm van een investe-
ringspremie of subsidie, een terugbe-
taalbaar  renteloos voorschot, een
participatie voor rekening van het
Vlaamse Gewest, een achtergestelde
lening, een zekerheidstelling, een fis-
caal voordeel of een samenwerkings-
convenant ; de tegemoetkoming kan
ook bestaan uit een combinatie van
de bovengenoemde tegemoetkomin-
gen.

- Aangenomen.

Artikel 10

Het voordeel van de tegemoetkomin-
gen voor grote ondernemingen voor
de realisatie van de in artikel 6 en 11
genoemde verrichtingen, met uitzon-
dering van de verrichtingen bepaald
in artikel 6, 3”,  kan enkel worden
toegekend in regionale ontwikke-
lingszones krachtens de wet van 30
december 1970 betreffende de econo-
mische expansie.

- Aangenomen.

H O O F D S T U K  I I I

Fiscale voordelen

Artikel 11

8 1. Kleine, middelgrote en grote on-
dernemingen die in aanmerking ko-
men voor een tegemoetkoming voor
een in artikel 6 genoemde investering
in onroerende goederen, worden vrij-
gesteld van de onroerende voorhef-
fing op deze goederen voor een pe-
riode van maximum 5 jaar, onder de
voorwaarden vastgesteld door de
Vlaamse regering en onverminderd
de bepalingen van artikel 10.

8 2. Deze vrijstelling geldt zowel voor

de gebouwen en de gronden die daar-
mee een geheel vormen, als voor het
materieel en de uitrusting, onroerend
uit hun aard of door hun bestem-
ming, ingeschreven in de kadastrale
legger. De vrijstelling kan worden
beperkt tot de goederen waarin
werkelijk geïnvesteerd is.

0 3. Dit artikel is ook van toepassing
op de kleine, middelgrote en grote
ondernemingen voor investeringen
waarvoor geen tegemoetkoming ont-
vangen werd, onverminderd de bepa-
lingen van artikel 10.

Bij artikel 11 werd een amendement
ingediend van mevrouw Aelvoet .

Artikel 11

Paragraaf 3 weglaten.

De voorzitter : Mevrouw Aelvoet
heeft het woord.

Mevrouw M. Aelvoet : Mijnheer de
voorzitter, ik trek dit amendement
in.

HOOFDSTUK IV

Andere tegemoetkomingen

Artikel 12

Door de Vlaamse regering kunnen
specifieke tussenkomsten worden
verleend aan kleine, middelgrote en
grote ondernemingen die deelnemen
aan de voorbereiding en de uitvoe-
ring van een Europees industrieel of
wetenschappelijk programma of pro-
jecten van gemeenschappelijk Euro-
pees belang, op basis van een proto-
col van akkoord, gesloten tussen de
nationale en gewestelijke overheden
en die vooraf door de Commissie der
Europese Gemeenschap, overeen-
komstig artikel 92, lid 3, onder b van
het EEG-verdrag , zijn goedgekeurd.

De voorwaarden en regelen van de
bedoelde tussenkomsten worden be-
paald door de Vlaamse regering.

- Aangenomen.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 10
30 november 1993 Bevordering economische expansie Vlaamse Gewest



§ 	 § 

1° 
§ 

1° 
1° 	2° 

2° 

7,5 
3° 

§ 

§ 

§ 

§ 

§ 	§ 	3° , 

§ 

§ 

§ 

2° 
4°, 

3° 
1°, 2° 	4°, 

4° 

§ 
6, 3°, 

§ 
§ 

Voorzitter

HOOFDSTUK V

Zekerheidstellingen

AFDELING 1

Gewestwaarborg

Artikel 13

9 1. Voor de gehele of gedeeltelijke
terugbetaling in hoofdsom en interes-
ten van leningen die door kleine,
middelgrote en grote ondernemingen
zijn aangegaan bij erkende kredietin-
stellingen of financiële instellingen
om de verrichtingen bedoeld in arti-
kel 6 te realiseren, kan de Vlaamse
regering gewestwaarborg toekennen
binnen de door de EG-Commissie
vastgestelde voorwaarden, onver-
minderd de bepalingen van artikel
10. Kleine ondernemingen kunnen
enkel beroep doen op de gewest-
waarborg indien zij niet in aanmer-
king komen bij het Vlaamse Waar-
borgfonds, zoals geregeld in artikel
15.

8 2. De gewestwaarborg bedraagt
hoogstens 90 % van het bedrag dat
nog moet worden betaald nadat de
voor de kredietverstrekker vastge-
stelde waarborgen gerealiseerd zijn.

8 3. De omloop van de verbintenis-
sen in het kader van de in 0 1 bedoel-
de gewestwaarborg mag niet meer
dan 375 Miljoen ECU bedragen. Dit
maximumbedrag kan door de Vlaam-
se regering worden verhoogd met vijf
schijven van 50 miljoen ECU elk.

- Aangenomen.

AFDELING 2

Het Vlaamse Waarborgfonds

Artikel 14

9 1. Op voorwaarde dat de instelling
waarmee de bestuursovereenkomst
inzake het bestuur van het Vlaamse
Waarborgfonds diegene is, genoemd
in de artikelen 12 tot en met 27 van
de wet van 4 augustus 1978 tot econo-
mische heroriëntering, blijven deze

Vlaamse Raad
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artikelen, met uitzondering van arti-
kel 17, van toepassing op de kleine
ondernemingen. Het Waarborgfonds
wordt het Vlaamse Waarborgfonds
genoemd.

0 2. Het Vlaamse Waarborgfonds
wordt bestuurd door een comité, sa-
mengesteld uit twaalf stemgerechtig-
de leden die door de Vlaamse rege-
ring worden benoemd :

1” vier leden op voordracht van de
Vlaamse regering, van wie minstens
één lid behoort tot de Gewestelijke
Investeringsmaatschappij voor
Vlaanderen ;

2” vier leden op voordracht van de
interprofessionele en professionele
organisaties die de KM0 en de mid-
denstand vertegenwoordigen ;

3” vier leden op voordracht van de
erkende kredietinstellingen of finan-
ciële instellingen, van wie twee leden
op voordracht van de instelling waar-
mee de bestuursovereenkomst inzake
het bestuur van het Vlaamse waar-
borgfonds gesloten wordt.

0 3. De voorzitter van het comité
wordt door de Vlaamse regering be-
noemd uit de leden bedoeld in 0 2,
1”.

9 4. De plaatsvervangers van de le-
den worden onder dezelfde voor-
waarden en volgens dezelfde bepalin-
gen door de Vlaamse regering be-
noemd. De leden van het comité
worden benoemd voor een periode
van 5 jaar.

8 5. Bij staking van stemmen is de
stem van de voorzitter doorslagge-
vend .

8 6. De in 8 2, 3”,  bedoelde bestuurs-
overeenkomst door de Vlaamse rege-
ring gesloten en het reeds bestaande
algemeen reglement bedoeld in arti-
kel 22 van de wet van 4 augustus 1978
tot economische heroriëntering rege-
len onder meer de wijze van bestuur,
de te voeren boekhouding en de ver-
goeding van de bestuurs- en wer-
kingskosten vanaf het ogenblik dat
het Vlaamse waarborgfonds feitelijk
operationeel is.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK VI

Maxima

Artikel 15

0 1. Het totaal van de in artikelen 8,
11, 14, 15 en 18 opgesomde tege-
moetkomingen en de tegemoetko-
mingen in artikel 9, ongeacht de
vorm, mogen de volgende maxima,
bepaald door de EG-Commissie, niet
overschrijden :

1” voor de investeringen, genoemd in
artikel 6, 1” en 2” gelden voor de klei-
ne en middelgrote ondernemingen de
volgende maxima :

a) voor kleine en middelgrote onder-
nemingen, niet gelegen in een ont-
wikkelingszone, respectievelijk 15 %
bruto en 7,5 % bruto van de investe-
ringskosten ;

b) voor de ondernemingen in een
ontwikkelingszone, een verhoging
van 10 procentpunten bruto boven
het tarief van de regionale steun,
goedgekeurd bij beschikking 82/740/
EEG van de Commissie van 22 juli
1982 inzake de vaststelling van de
ontwikkelingszones krachtens artikel
11 van de wet van 30 december 1970 ;

Deze vermeerdering, in een regio 92,
lid 3, c, zal in geen geval leiden tot
het overschrijden van het absolute
maximale plafond van 30 procent
netto van de investering ;

2” voor de investeringen, genoemd in
artikel 6, 4”,  geldt voor de kleine en
middelgrote ondernemingen het vol-
gende maximum : 50 % bruto van de
investeringskosten ;

3” voor de investeringen, genoemd in
artikel 6, l”, 2” en 4”,  kunnen grote
ondernemingen overeenkomstig arti-
kel 10 regionale steun ontvangen,
toegelaten door beschikking 82/740/
EEG van de Commissie ;

4” voor de investeringen, genoemd in
artikel 6,3”, geldt het volgende maxi-
mum : 20 % bruto van dat gedeelte
van de investeringskosten dat speci-
fiek betrekking heeft op de doelstel-
lingen van dat artikel.

0 2. De maximale steunequivalenten
in 9 1 worden door de Vlaamse rege-
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ring steeds aangepast overeenkom-
stig de desbetreffende EG-regelge-
ving. De Vlaamse regering kan bin-
nen dit kader eigen maximumbedra-
gen bepalen.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK VII

Teruggaven

Artikel 16

0 1. De Vlaamse regering stelt de be-
palingen vast voor de gevallen waarin
de begunstigden van de tegemoetko-
mingen uit dit decreet, het voordeel
ervan geheel of gedeeltelijk verliezen
of moeten terugbetalen.

0 2. Er wordt niet tot terugvordering
overgegaan in geval van overmacht.

- Aangenomen.

Mevrouw Aelvoet stelt voor een
nieuw artikel 16 bis in te voegen.

Artikel 16bis  (nieuw)

Een nieuw artikel 16bis  invoegen dat
luidt als volgt :

,,Artikel lóbis

De hoogte van de tegemoetkomingen
dient berekend te worden in functie
van de verwachte meertewerkstel-
ling ; hierbij dient rekening gehou-
den te worden zowel met de absolute
als met de relatieve groei van de te-
werkstelling.“.

De stemming over dit amendement
wordt aangehouden.

HOOFDSTUK VII1

Bijzondere bepaling voor
de ontwikkelingszones

Artikel 17

8 1. De Vlaamse regering kan, on-
verminderd de bepalingen van artikel
6, afwijken van de beperkingen op de
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tegemoetkomingen zoals bepaald in
Hoofdstuk II, voor kleine, middel-
grote en grote ondernemingen die
zijn gevestigd of zich vestigen in een
ontwikkelingszone, overeenkomstig
de beschikkingen van de EG-Com-
missie.

- Aangenomen.

9 2. Onverminderd de bepalingen
van artikel 8, mag het totale bedrag
van de tegemoetkomingen die voor
éénzelfde verrichting aan een onder-
neming als bedoeld in 8 1 zijn toege-
kend, de maximale steunequivalen-
ten van artikel 16 niet overschrijden.

HOOFDSTUK IX

Slotbepalingen

Artikel 18

!$ 1. De wet van 17 juli 1959 tot in-
voering en ordening van maatregelen
ter bevordering van de economische
expansie en de oprichting van nieuwe
industrieën, gewijzigd bij de wetten
van 14 februari 1961, 20 november
1962, 30 juli 1963, de koninklijke be-
sluiten nr. 22 van 23 mei 1967 en nr.
87 van 11 november 1967 en de wet
van 7 augustus 1980, wordt, wat het
Vlaamse Gewest betreft, opgeheven,
onverminderd het bepaalde in 0 4, lid
1.

De bepalingen van lid 1 doen geen
afbreuk aan de maxima voor tege-
moetkomingen vastgesteld krachtens
de wet van 17 juli 1959, dit ten gevol-
ge van de bijzondere wet van 8 augus-
tus 1980, zoals gewijzigd door de wet
van 8 augustus 1988.

0 2. Onverminderd de door de EG
vastgestelde maximabedragen blijven
de besluiten die ter uitvoering van de
wet van 17 juli 1959 zijn vastgesteld,
krachtens dit decreet van kracht tot
ze door de Vlaamse regering opgehe-
ven of vervangen zijn.

8 3. Artikel 2 van het decreet van 16
juni 1981 tot vaststelling van de grens
der verbintenissen van de waarborg
van het Vlaamse Gewest bij toepas-
sing van de wet van 17 juli 1959 tot
invoering en ordening van maatrege-
len tot bevordering van de economi-
sche expansie en de oprichting van

nieuwe industrieën en de wet van 30
december 1970 op de economische
expansie, wordt opgeheven.

0 4. De wet van 17 juli 1959 en haar
uitvoeringsbesluiten blijven van toe-
passing op de steunverlening waar-
over voor 1 augustus 1991 beslist is.

Op de aanvragen die vanaf 1 augus-
tus 1991 zijn ingediend en waarover
voor de publicatie van dit decreet is
beslist, zijn alleen de voorzieningen
van de ,,minimisregeling”, de ,,steun
geringe betekenis” en de specifieke
kaderregelingen van de EG-Commis-
sie van toepassing.

De aanvragen om steunverlening
waarover op de dag van publikatie
van dit decreet nog niet is beslist,
worden afgehandeld met toepassing
van de bepalingen van dit decreet.

9 5. Het decreet van 21 december
1990 houdende begrotingstechnische
bepalingen alsmede bepalingen tot
de begeleiding van de begroting 1991
wordt als volgt gewijzigd :

1” in artikel 1 worden de termen ,,het
Fonds voor economische expansie en
regionale reconversie - Grote on-
dernemingen” en ,,grote onderne-
mingen” vervangen door respectieve-
lijk ,,het Fonds voor de economische
expansie en regionale reconversie -
middelgrote en grote ondernemin-
gen” en ,,middelgrote en grote onder-
nemingen” ;

2” artikel 1, 9 4, b), wordt gewijzigd
als volgt : ”de teruggaven bedoeld in
artikel 9 van de wet van 17 juli 1959
tot invoering en ordening van maat-
regelen ter bevordering van de eco-
nomische expansie en de oprichting
van nieuwe industrieën, artikel 38
van de wet van 30 december 1970
betreffende de economische expansie
en artikel 17 van het decreet tot
bevordering van de economische ex-
pansie in het Vlaamse Gewest” ;

3” in artikel 2 worden de termen
,,Fonds voor de economische expan-
sie en regionale reconversie -
KMO” en ,,KMO” vervangen door
respectievelijk ,,Fonds  voor de eco-
nomische expansie en regionale re-
conversie - kleine ondernemingen”
en ,,kleine ondernemingen”.

0 6. De wet van 4 augustus 1978 tot
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economische heroriëntering en haar
uitvoeringsbepalingen blijven van
toepassing voor zover ze betrekking
hebben op kleine ondernemingen,
zoals gedefinieerd in artikel 2, 2” van
dit decreet, met uitzondering van ar-
tikel 5, 9 1, eerste lid, en de artikelen
17 en 28 van voornoemde wet.

- Aangenomen.

Artikel 19

De Vlaamse regering dient ieder jaar
een uitgebreid verslag in bij de
Vlaamse Raad en de SERV betref-
fende de toepassing van dit decreet.

- Aangenomen.

Artikel 20

Onverminderd het bepaalde in arti-
kel 19, $ 4, heeft dit decreet uitwer-
king met ingang van 1 augustus 1991.
De bepalingen van artikel 15 en arti-
kel 19, 8 5, treden in werking de dag
waarop dit decreet in het Belgisch
Staatsblad wordt bekendgemaakt.

Op dit artikel is er een amendement
van mevrouw Aelvoet dat luidt als
volgt :

Artikel 20

Een nieuw tweede
luidt als volgt :

lid toevoegen , dat

,,De uitvoeringsbesluiten en richtlij-
nen in toepassing van dit decreet
worden voor hun publikatie volledig
voorgelegd aan de Vlaamse Raad.“.

De stemming over dit amendement
en over het artikel worden aangehou-
den.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.

We zullen morgen om 16 uur de
hoofdelijke stemming over het gehele
ontwerp van decreet houden.

Vlaamse Raad
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Interpellatie van de heer E. Van
Vaerenbergh tot de heer H. Weckx,
Vlaamse minister van Cultuur en
Brusselse Aangelegenheden, over de
benoemingspolitiek in de Brusselse
OCMW’s

De voorzitter : Aan de orde is de in-
terpellatie van de heer Van Vaeren-
bergh tot de heer Weckx, Vlaamse
minister van Cultuur en Brusselse
Aangelegenheden, over de benoe-
mingspol i t i ek  in  de Brusselse
OCMW’s.

De heer Van Vaerenbergh heeft het
woord.

De heer E. Van Vaerenbergh (op de
tribune) : Mijnheer de voorzitter, iets
meer dan twee maanden geleden had
ik het genoegen de minister van Cul-
tuur en Brusselse Aangelegenheden
te interpelleren over de taaltoestan-
den in de OCMW-ziekenhuizen. Ik
heb toen een met reden omklede mo-
tie ingediend die werd goedgekeurd.
Daarin vroeg ik dat de Vlaamse rege-
ring een belangenconflict zou inroe-
pen in verband met de taalpolitiek
die wordt gevoerd in het Brusselse
Hoofdstedelijk Gewest. Wij zijn van
oordeel dat zeker wat de gemeen-
schapsmateries betreft de Vlaamse
Gemeenschap verantwoordelijk blijft
voor de Brusselse Vlamingen.

Mijnheer de minister, ik wil mijn
vraag herhalen bij deze interpellatie
in verband met de benoemingspoli-
tiek in de Brusselse OCMW’s. De
OCMW’s van de Brusselse negentien
gemeenten nemen met de taalwetge-
ving een loopje. De taalwetgeving is
nochtans een van de fundamenten
waarop ons land is gebouwd. Zij
werd tot de openbare orde verklaard.
Iedere beslissing die tegen de taal-
wetgeving indruist, is op zich dus nie-
tig. Het beste voorbeeld is dat in ge-
rechterlijke kringen altijd wordt ver-
wezen naar de taalwetgeving. Het-
zelfde geldt wat de toepassing ervan
betreft op administratief vlak. Niet
alleen de OCMW’s maar ook de ge-
meentebesturen van de Brusselse ge-
meenten lappen de taalwetgeving aan
hun laars.

Ik stel vast dat dit aanleiding geeft

tot allerlei beschouwingen over de
manier waarop men in Brussel de
Vlamingen behandelt, niet alleen in
Flamingantenkringen maar ook in
wetenschappelijke tijdschriften, on-
der meer in het Tijdschrift voor Ge-
meenterecht. Daarin wordt de aan-
dacht gevestigd op de bestaande si-
tuatie. De taalwetgeving moet voor
iedereen gelden, ook voor de Brus-
selse beleidsverantwoordelijken. Het
blijkt dat de Brusselse OCMW’s en
de gemeentebesturen sedert 1 januari
1989, 664 schorsingsbesluiten van de
vice-gouverneur hebben ontvangen
in verband met benoemingen die zijn
gedaan ondanks het niet conform zijn
van het examen voor de kennis van
de tweede taal aan de taalwetgeving.
Men laat de termijn tot beroep een-
voudigweg voorbijgaan zodat de be-
trokkenen in strijd met de openbare
orde in België, onwettig hun job uit-
oefenen. Dat heeft voor de Brusselse
Vlamingen in de toekomst zeer ern-
stige gevolgen. Ambtenaren moeten
in Brussel immers per definitie twee-
talig zijn. Zij zullen in de toekomst
opschuiven bij de bevorderingen.
Vanaf een bepaald niveau is de taal-
verhouding 50 NJ50  F. Er zal dus
een discrepantie groeien. Ook de ge-
lijke verdeling van 50 percent van de
openbare ambten in Brussel voor el-
ke taalgroep zal in het gedrang ko-
men. Van de 664 benoemingen sinds
1 januari 1964 zijn er 7 percent Ne-
derlandstaligen die niet in het taalex-
amen Frans zijn geslaagd.

Ik denk echter dat het principe be-
langrijker is omdat het gaat over de
mensen die moeten worden bediend.

Mijnheer de minister, er wordt ge-
zegd dat er niets meer kan worden
gedaan tegen deze onwettige benoe-
mingen. De termijnen van verhaal
zouden verstreken zijn. Ofwel heb-
ben wat de benoemingen voor het
OCMW betreft, de twee bevoegde
Brusselse ministers de heren Gryp en
Gosvingewacht om de schorsingsbe-
sluiten van de gouverneur al dan niet
te bekrachtigen, ofwel heeft, wat de
gemeenteraadsbeslissingen betreft,
de minister-president Picqué zijn ver-
antwoordelijkheid niet genomen. Mij
stoort dit zo erg vooral omwille van
het feit dat ik er als jurist niet bij kon
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Van Vaerenbergh

dat de openbare orde zo kon worden
verkracht. Vandaar dat ik, naar aan-
leiding van deze interpellatie en na-
dat ik uw antwoord zal hebben ge-
hoord, een met redenen omklede
motie zal indienen. Immers, ik ben
van mening dat het met die benoe-
mingen nog niet gedaan is en dat ze
nog kunnen worden verbroken. De
termijn om naar de Raad van State
te gaan, met name 60 dagen, is ver-
streken. Wij hebben echter nog altijd
de Vaste Commissie voor Taaltoe-
zicht, die op basis van artikel 58 van
het koninklijk besluit van 18 juli
1966, vijf jaar de tijd heeft om bij de
Raad van State verhaal aan te teke-
nen tegen iedere administratieve be-
slissing die in strijd is met de taalwet-
geving. Dat betekent dat wanneer de
Vlaamse regering op dit ogenblik aan
de Vaste Commissie voor Taaltoe-
zicht zou vragen om in deze zaak op
te treden, zij nog de tijd zou hebben
om alle 664 onwettige benoemingen,
en waarvan men zegt dat zij bij de
Raad van State niet meer kunnen
worden aangevochten, te vernieti-
gen.

De Vlaamse regering moet dit vragen
om het belang te onderstrepen dat
wij hechten aan de taalwetgeving in
Brussel en aan de Vlamingen die in
Brussel wonen en de Vlamingen die
naar Brussel komen en een beroep
doen op de OCMW’s en de gemeen-
tebesturen.

Ik vind dat dit zo belangrijk is dat we
van dit rechtvaardigingsmiddel een
gebruik moeten maken. Ik denk dat
dit zeer belangrijk is. Het gaat niet
over die 600 mensen, maar vooral
over die honderdduizenden Vlamin-
gen in Brussel die het recht hebben
om in hun eigen taal te worden te
woord gestaan. Zij moeten op dezelf-
de manier hun rechten bekomen zo-
als dat het geval zou zijn voor Frans-
taligen wanneer zij door een Neder-
landstalige zouden worden bediend.

Mijnheer de minister, ik had uw
standpunt inzake deze benoemingen
gevraagd. Ik reik u het middel aan
om tegen deze benoemingen verhaal
aan te tekenen met name via de Vas-
te Commissie voor Taaltoezicht. Zij
heeft vijf jaar tijd om dit te doen.

Het heeft mij destijds verwonderd
dat die termijn van vijf jaar werd in-
gevoerd. Immers, wat van openbare
orde is kan volgens mij niet verjaren.
Ik begrijp natuurlijk dat het niet zou
opgaan verhaal aan te tekenen tegen
een benoeming, die in strijd is met
de wet, na 30 jaar dienst in de admi-
nistratie, dus wanneer die persoon
met pensioen zou gaan. Ik meen ech-
ter dat deze zaak voldoende rucht-
baarheid heeft gekregen, niet alleen
in het Tijdschrift voor Gemeente-
recht en in andere publikaties - on-
der meer de dagbladen - om daar-
aan paal en perk te stellen. Ook de
Brusselse gezagsdragers moeten we-
ten dat wij aandacht blijven hebben
voor Brussel, de Brusselse Vlamin-
gen en de Brusselse instellingen. Wij
hebben de mogelijkheid om dat te
doen. Ik hoop dat u, in naam van de
Vlaamse regering, een positief ant-
woord zult kunnen geven op de met
redenen omklede motie die ik zal in-
dienen.

De voorzitter : De heer
them heeft het woord.

Van Hau-

De heer J. Van Hauthem (op de tri-
bune) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, het is in
een korte periode de tweede keer dat
de heer Van Vaerenbergh over de
niet-naleving van de taalwetgeving in
de Vlaamse Raad interpelleert. Dit
feit op zich valt te appreciëren. Een
vorige keer ging het onder meer over
de OCMW-ziekenhuizen ; deze keer
gaat het om de benoemingspolitiek
in de Brusselse OCMW’s, benoemin-
gen die eigenlijk door de adjunct-
gouverneur van de provincie Brabant
zijn vernietigd en waaraan het Ver-
enigd College van de Gemeenschap-
pelij ke Gemeenschapscommissie
geen gevolg geeft. Op dit ogenblik
staan wij met lege handen ; dat is de
realiteit. Wij hebben hiertegen her-
haaldelij k gewaarschuwd bij de
staatshervorming van 1988-1989 naar
aanleiding van de installatie van de
Brusselse instellingen.

Bij de installatie van de Brusselse
Gewestraad - het is in feite de
Hoofdstedelijke Raad, maar ik noem
hem eerder wat hij feitelijk is, een
gewestraad - heb ik in mijn eerste
uiteenzetting precies al die zaken

aangekaart.

Wat meer bepaald de toepassing van
de taalwetgeving betreft, heb ik altijd
gezegd dat Vlaanderen geen enkel
woord mag meepraten ; wij staan vol-
komen buiten spel. Wij weten alle-
maal dat de overtreding van de taal-
wetgeving in Brussel zo oud is als de
taalwetgeving zelf.

Het Belgische parlement, waar de
Vlamingen nochtans in de meerder-
heid zijn, was nooit bij machte of wil-
de tenminste nooit bij machte zijn om
op te treden. Inderdaad, wij hebben
altijd gezegd dat de macht aan Brus-
sel werd gegeven.

Als wij de interpellaties nu aanhoren,
vraag ik mij af hoe het nu zit met al
die garanties die de Brusselse Vla-
mingen toch hadden in de uitvoeren-
de structuren van het Brusselse Ge-
west, garanties waarmee men ons het
Brusselse Gewest heeft willen “ver-
kopen”.

Er zijn niet alleen de wantoestanden
binnen het OCMW. Inzake openbaar
vervoer weten wij dat de toestand
nog schrijnender is. De Vaste Com-
missie voor Taaltoezicht heeft daar-
omtrent reeds een uitspraak gedaan.
In de maand juni heeft zij uitspraak
gedaan over de benoemingspolitiek
van de gemeente Elsene, die via een
advertentie aspirant-agenten wilde
aanwerven. Die advertentie was in
ééntalig Frans gesteld, en de kennis
van het Nederlands was zelfs niet ver-
eist. De commissie heeft de klager
volkomen gelijk gegeven. De heer
Picqué heeft dit advies naast zich
neergelegd. Er waren reeds uitspra-
ken van de Vaste Commissie voor
Taaltoezicht inzake de overschrij-
vingsformulieren voor de belastingen
,wat de agglomeratiebevoegdheden
betreft enzovoort.

De kern van de zaak is dat het
Vlaamse parlement hierin niets te
zeggen heeft. Alle beslissingen inza-
ke OCMW’s liggen bij de Gemeen-
schappelijke Gemeenschapscommis-
sie en bij het Verenigd College. Het
is niet te verwonderen dat de Vlaam-
se leden van het Verenigd College in
elkaar schrompelden toen zij de heer
Chabert bij de eerste legislatuur van
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Van Hauthem

de Brusselse Executieve hoorden
verklaren geen taalgendarmes meer
nodig te hebben.

Ik stel dus vast dat al die garanties
op los zand zijn gebouwd. Wat ik
toen heb gezegd, wat in Kamer en
Senaat bij de staatshervorming in
1988-1989 inzake Brussel werd ge-
zegd, wat ik bij de installatie van de
Brusselse Gewestraad heb gezegd,
wordt nu bewaarheid. Wij staan vol-
komen machteloos. Nu worden wij
geconfronteerd met de gevolgen van
de Brusselse instellingen waar die
garanties langs geen kanten worden
gerespecteerd.

Mijnheer de minister, hoe u het
Overlegcomité gaat inschakelen om
een belangenconflict in te roepen,
weet ik niet. Inderdaad, op het vlak
van de Gemeenschappeli jke Ge-
meenschapscommissie is er geen en-
kele verordening die zou kunnen
worden aangevochten. De Franstali-
gen doen gewoon hun zin en de Vla-
mingen worden gegijzeld. Wij stellen
dit alles lijdzaam vast. Wij constate-
ren dat de heer Picqué  zijn gezag in-
zake de benoemingspolitiek van de
gemeenten niet uitoefent wat de taal-
wetgeving en de taalvoorwaarden be-
treft voor het gemeentepersoneel.
Tegelijkertijd constateer ik dat onder
meer de heer Anciaux nog geen ont-
slag heeft genomen, of zelfs niet met
ontslag heeft gedreigd, omwille van
het feit dat de taalwetgeving niet
wordt toegepast.

Hebben de ministers Anciaux, Cha-
bert en Grijp ooit hun vetorecht inge-
roepen in andere dossiers waarin de
Franstaligen belang hebben om de
wet niet goed te keuren ? Ik meen
dat de toepassing van een wet geen
exuberante eis is ; daarover zijn wij
het allebei eens.

Nu kunnen wij in de Vlaamse Raad
jammeren en klagen, maar dan moe-
ten wij ook eens nagaan wie verant-
woordelijk is voor het feit dat wij hier
alleen maar kunnen jammeren en
klagen en niets meer kunnen doen.

Mijnheer de voorzitter, ik stel alleen
vast dat bij de vorige interpellatie van

de heer Van Vaerenbergh wij een
met reden omklede motie hebben in-
gediend waarin wij van de toepassing
van de taalwetgeving een vooraf-
gaandelijke voorwaarde maakten om
nog verdere contacten te onderhou-
den met het Brusselse Hoofdstedelijk
Gewest.

Ik kan alleen tot mijn spijt vaststellen
- en het zou nochtans een ideaal
drukkingsmiddel zijn geweest - dat
die motie door de Vlaamse Raad niet
werd goedgekeurd.

De voorzitter : De heer Suykerbuyk
heeft het woord.

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, ik heb de
motie van de heer Van Vaerenbergh
mede ondertekend omdat het aange-
wezen is de Vaste Commissie voor
Taaltoezicht in deze aangelegenheid
te betrekken.

Ik vraag mij echter af waarom de
Brusselse Vlamingen niet doen wat u
voorstelt. Zij kunnen de Vaste Com-
missie voor Taaltoezicht toch ook tot
een uitspraak dwingen ?

Er is echter meer. Al vaak maakte
men het proces van de staatshervor-
ming met betrekking tot de Brusselse
instellingen. In Brussel beschikt men
in het uitvoerend college inderdaad
over een quasi pariteit, steeds om-
schreven als machtspariteit , waar-
door de zaken kunnen worden gefor-
ceerd. Ik ben van mening dat het Ge-
west ter zake een zekere invloed
heeft, al was het maar omdat het aan
de lokale OCMW’s en gemeentebe-
sturen financiële steunt verleent, ui-
teraard met instemming van de
Hoofdstedelijke Raad.

De Brusselse Vlamingen zouden
mijns inziens meer gebruik moeten
maken van hun machtspariteit.

De heer J. Van Hauthem : Zij kun-
nen niet !

De heer H. Suykerbuyk : U heeft ge-
deeltelijk gelijk. Enerzijds is het juist
dat wij hier slechts over kunnen pra-
ten. Maar men mag niet meteen de
instellingen veroordelen. Ik stel vast
dat er te weinig gebruik wordt ge-
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VB- Kamerlid Joris Van Hauthem
greep de interpellatie van VU-Kamer-
lid Etienne Van Vaerenbergh aan om
de benoemingspolitiek in de Brusselse
OCMW’s  sterk aan te klagen

maakt van de zogenaamde machtspa-
riteit. Het gaat niet zozeer om het
kunnen, dan wel om het willen.

Ik hoorde daarnet dat de heren Cha-
bert, Grijp en Anciaux werden ge-
noemd. Zij hebben hun verantwoor-
delijkheid, maar laat men er geen
partijpolitieke zaak van maken. Ik
pleit er wel voor samen de Brusselse
Vlamingen te overtuigen de bestaan-
de instellingen en de machtspariteit
aan te wenden. Wij kunnen niet meer
doen dan dat.

De taalwetgeving is een belangrijke
aangelegenheid waarbij een geëigen-
de weg, zoals het hier voorgestelde
verhaal bij de Vaste Commissie voor
Taaltoezicht, moeten worden bewan-
deld. Bij gebreke daaraan zijn er nog
steeds institutionele mogelijkheden,
maar men moet een dergelijke poli-
tiek willen voeren. Indien men een
dergelijke politieke wil heeft, dan
staan de instellingen dit niet in de
weg.

De voorzitter : De heer De Boeck
heeft het woord.



reglement 

De heer A. De Boeck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de voorzitter, mijn-
heer de minister, collega’s, wat voor
zin heeft het te jammeren en te kla-
gen ?

Collega Van Vaerenbergh, moeten
wij ons gedragen als een betuttelende
boze Vlaamse tante ?

Ik ben van mening dat de Brusselse
overheid wel degelijk bevoegd is voor
deze materie en dat u, op het ver-
keerde ogenblik en op de verkeerde
plaats, de verkeerde minister onder-
vraagt.

Collega Van Vaerenbergh, ik herhaal
dat u de verkeerde minister onder-
vraagt.

Men kan deze minister van Cultuur
niet beschuldigen van een Neder-
landstalige Brusselaar zonder rugge-
graat te zijn.

U kiest ook het verkeerde ogenblik.

Op dit ogenblik vergadert de Brussel-
se Hoofdstedelijke Raad over de be-
groting.

Ik vraag mij af of wij, bij de discussie
over dit oud zeer, over Vlaams
staatsbelang spreken. De vicegoever-
neur heeft reeds klacht neergelegd en
mijn collega van de Brusselse Raad,
Dolf Cauwelier heeft reeds moties
van wantrouwen ingediend.

Ter overweging voeg ik er nog aan
toe dat collega Cauwelier zijn inter-
pellatie tot minister-president Picqué
uitstelt tot januari 1994. Op die ma-
nier worden zijn standpunten hope-
lijk niet weggeveegd tijdens de begro-
tingsdiscussies.

De voorzitter : De minister heeft het
woord.

Minister H. Weckx (op de tribune) :
Mijnheer de voorzitter, op relatief
korte tijd snijdt collega Van Vaeren-
bergh dit probleem voor de tweede
maal aan.

Vanuit de Vlaamse Gemeenschap
staan wij voor een moeilijke juridi-
sche kwestie.

Het is correct dat de Vlaamse Raad
op 30 september 1993 een motie over
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het taalgebruik in de Brusselse
kenhuizen heeft aangenomen.

zie-

De motie had een dubbele inhoud.

Ten eerste, De Vlaamse Raad ver-
zocht haar regering alles in het werk
te stellen om een gelijkwaardige be-
handeling van Nederlandstaligen en
Franstaligen af te dwingen in de
Brusselse instellingen en ziekenhui-
zen.

Ten tweede, de Vlaamse Raad ver-
zocht de Vlaamse regering het belan-
genconflict aanhangig te maken bij
het Overlegcomité.

Op 7 oktober 1993 werd de motie
overgemaakt aan minister-president
Van den Brande die, op zijn beurt,
de Vlaamse regering op de hoogte
bracht. Dit gebeurde op 20 oktober
1993.

De motie kwam tot stand naar aanlei-
ding van de interpellatie van de heer
Van Vaerenbergh van 6 juli 1993 tot
minister Demeester en mijzelf. Ik
heb mede namens mijn collega op de
interpellatie geantwoord.

In de interpellatie die de heer Van
Vaerenbergh vandaag houdt, vraagt
hij naar mijn standpunt inzake de be-
noemingspolitiek van de Brusselse
OCMW’s.

Mijn antwoord op zijn vraag is kort
en duidelijk.

Ten eerste, mijn standpunt van 6 juli
1993 blijft ongewijzigd.

Zowel omwille van juridische als om-
wille van humanitaire redenen moet
de patiënt in zijn taal verzorgd wor-
den. De Brusselse OCMW-zieken-
huizen maken geen uitzondering op
deze regel.

Ik wil echter onderstrepen dat de
Vlaamse regering inzake toezicht op
d e  w e r k i n g  v a n  d e  B r u s s e l s e
OCMW’s en de instellingen die van
deze diensten afhangen, over geen
enkele bevoegheid beschikt. Zij res-
sorteren immers onder het Verenigd
College van de Gemeenschappelijke
Gemeenschapscommissie. Het Ver-
enigd College heeft echter de voogdij
over de aanstelling van het betrokken
personeel, gedelegeerd aan de twee
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leden van het college die bevoegd
zijn voor Welzijn. Deze twee leden,
de heren Grijp en Gosuin, zijn belast
met de voogdij over de 19 Brusselse
OCMW’s. Deze delegatie impliceert
dat de betrokken aanstellingen of de
vernietiging ervan geschiedt buiten
het forum van het Verenigd College.
Dit sluit niet uit dat de niet recht-
streeks betrokken leden van het col-
lege - op voorwaarde dat zij tijdig
op de hoogte gebracht worden, wat
meestal niet het geval is - deze dos-
siers kunnen evoceren.

Het is belangrijk te vermelden dat de
toegevoegde leden met raadgevende
stem - in casu ikzelf - volgens het
reglement van het Verenigd College
niet het recht hebben om zelf een
dossier te evoceren.

Aan die kant zitten wij ook als toege-
voegd Vlaams minister totaal vast,
zelfs binnen de Brusselse instellin-
gen. Sinds september jongstleden is
het dossier echter geëvolueerd in de
gunstige zin.

De heer J. Van Hauthem : Mijnheer
de minister, zijn het evocatierecht of
de afwezigheid ervan voorzien in de
bijzondere wet op de Brusselse In-
stellingen die ook de Gemeenschap-
pelij ke Gemeenschapscommissie en
het Verenigd College instelt ? Waar
zijn die regels ooit ontstaan ?

Minister H. Weckx : In het huishou-
delijk reglement van het Verenigd
College.

De heer J. Van Hauthem : Dus niet
in de Brussel-wet ?

Minister H. Weckx : Niet in de Brus-
sel-wet.

De heer J. Van Hauthem : Ook dat
is veelzeggend. Het huishoudelijk
reglem.ent is dus zo opgesteld dat u
geen evocatierecht hebt.

Minister H. Weckx : Het huishoude-
lijk reglement is één zaak, de delega-
tie is een tweede en daardoor wordt
het nog iets complexer.

Het ware iets gemakkelijker geweest
mocht in deze delicate materie geen
delegatie zijn toegekend. Ik kan dus
alleen maar vaststellen dat deze ma-
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terie werd gedelegeerd door de mi-
nisters die een beslissende stem heb-
ben.

Sinds september jongstleden is het
dossier evenwel gunstig geëvolueerd,
zij het onvoldoende. Uit informele
contacten met verschillende college-
leden blijkt dat ze allen actief op zoek
zijn naar een definitieve oplossing
van het gestelde probleem, waaron-
der ook dat van de onwettige benoe-
mingen, dat trouwens tijdens geen
enkele vergadering van het Verenigd
College aan bod is gekomen omwille
van de delegatie.

Welke afspraken werden dan door de
collegeleden met bevoegde stem in
het Verenigd College gemaakt ?

Ten eerste zullen alle Brusselse
OCMW’s vóór 31 december 1993
overleg plegen over de juiste toepas-
sing van de taalwetgeving in de door
hen georganiseerde instellingen. Hier
zouden vijf- tot zeshonderd betwiste
dossiers ter sprake komen, waarin de
OCMW’s enkele afwijkingen van de
taalwetgeving zullen bepleiten. Het
betreft onder meer personeelsleden
die zich niet tot het publiek richten
en niet tot de zorgenverstrekkers be-
horen, zoals schoonmaak- en onder-
houdspersoneel en tijdelijke aanstel-
lingen van niet-Belgen.

Ten tweede start half december de
tweede fase van het onderzoek naar
de kwaliteit van de gezondheidszorg
in de Brusselse bicommunautaire in-
stellingen. Deze fase is er specifiek
op gericht concrete voorstellen te for-
muleren voor een onthaalbrochure,
een procedure inzake klachtenbehan-
deling en de vorming van het perso-
neel. Dit laatste deel behandelt ook
de talenkennis van het personeel.

Vanzelfsprekend zal ik de evolutie
van deze dossiers op de voet volgen.
Ik zal erover waken dat het onthaal
en de zorgenverstrekking in de Brus-
selse OCMW-instellingen in de taal
van de patiënt kan gebeuren zoals de
wet en de menswaardige gezond-
heidszorg dit voorschrijven.

Mijnheer Van Vaerenbergh, op uw
vraag van vorige keer in verband met
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het belangenconflict, die zijn neer-
slag vond in een met ruime meerder-
heid goedgekeurde motie, moet ik in
de huidige stand van zaken negatief
antwoorden. Wij hebben geen juri-
disch been om op te staan, geen ad-
ministratieve acte noch regelgeving
die toelaten de procedure van het be-
langenconflict vanuit de Vlaamse re-
gering in te roepen.

Ik dank u voor de suggestie die u
vandaag hebt gedaan. Zij opent een
nieuwe piste. Door een verzoek ge-
richt aan de vaste Commissie voor
Taaltoezicht zou een uitzonderings-
procedure op gang kunnen worden
gebracht in zoverre deze commissie
nog verhaal zou kunnen aantekenen
bij de Raad van State. Deze moge-
lijkheid was tot dus ver aan mijn aan-
dacht ontsnapt. Ik ben u dankbaar
voor de documentatie en de recht-
spraak van de Raad van State die u
mij hebt overhandigd.

Ik zal dit grondig onderzoeken, en ik
zal met mijn collega’s uit Brussel
overleg plegen - daarover ben ik het
volledig met collega Suykerbuyk
eens. Ik doe dat geenszins om mijn
verantwoordelijkheid te ontvluchten,
maar de Vlamingen in Brussel die
verantwoordelijkheid dragen, moe-
ten de verschillende pistes zelf eerst
eens bewandelen. Ik zal de drie col-
lega’s, waarvan de namen daarstraks
al zijn gevallen, met aandrang sugge-
reren dat zij daartoe het nodige zou-
den doen.

Indien dat om de een of andere reden
niet zou gebeuren, zal ik aan de
Vlaamse regering voorstellen zelf het
initiatief te nemen. Wij zullen echter
niet op de zaken vooruitlopen, de
Vlamingen in Brussel moeten in hun
instellingen in de eerste plaats hun
verantwoordelijkheid opnemen.

De voorzitter : De heer Van Vaeren-
bergh heeft het woord.

De heer E. Van Vaerenbergh : Ik
dank de minister voor zijn antwoord.
In de tussenkomsten van andere col-
lega’s verwondert mij een beetje de
manier waarop zij de zaak benade-
ren.

Collega Van Hauthem heeft daarnet
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in zijn tussenkomst gerepliceerd dat
dat de oppositie voor selectiviteit is.
Wel, ook de meerderheid heeft be-
paalde verplichtingen, mijnheer Van
Hauthem.

Ten tweede, zeg ik aan de collega
van Agalev dat deze zaak zo belang-
rijk is, omdat zij over de fundamen-
ten van deze samenleving gaat. Een-
der welke oplossing die de proble-
men aanpakt, is een goede oplossing.

Ten slotte, mijnheer de minister, wil
ik het hebben over bemiddelaars in
ziekenhuizen. Een tijd geleden heeft
minister Detiège voorgesteld bemid-
delaars in de ziekenhuizen aan te
stellen ten behoeve van allochtonen,
zodat zij in hun taal kunnen vertellen
welke klachten zij hebben. Ik heb
haar toen gevraagd hoelang het zou
duren eer wij dat ook voor de Vla-
mingen zullen moeten doen als wij
geen oplossingen bieden. Ik heb na-
melijk gehoord dat die bemiddelaars
voor de Franstalige dokters bemidde-
laar spelen tussen de Nederlandstali-
ge patiënten en die dokters, en dat
hangt mij grondig de keel uit.

De voorzitter : De heer Van Hau-
them heeft het woord.

De heer J. Van Hauthem : Mijnheer
de minister, wij hadden nog nooit van
dat evocatierecht hadden gehoord,
maar dat ligt klaarblijkelijk niet zo-
zeer aan ons, want het stond ook niet
in de Bijzondere Wet van 12 januari
1989. Het is dus nu zover gekomen
dat in het huishoudelijk reglement,
waar uiteindelijk niemand inzage in
had, zaken zijn beslist, waardoor u
zelfs geen evocatierecht meer hebt.
In de debatten die tot de Brussel-wet
hebben geleid hebben de Vlamingen
nochtans driftig staan zwaaien met al
die garanties.

Mijnheer Chabert heeft in september
in een debat in het kader van het
congres van de Brusselse Vlamingen
gezegd dat de OCMW’s zullen sa-
menkomen om te kijken hoe de taal-
wetgeving moet worden nageleefd.
Moeten wij nu nog nadenken over de
toepassing van de taalwetgeving ? Ze
bestaat immers al dertig jaar.

Met redenen omklede moties

De voorzitter : Door de heren Suy-
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Voorzitter

kerbuyk en Van Vaerenbergh werd
tot besluit van deze interpellatie een
met redenen omklede motie inge-
diend. Ze zal worden gedrukt en
rondgedeeld.

Door de heer Van Nieuwenhuysen
werd een met redenen omklede mo-
tie aangekondigd. Ze moet uiterlijk
24 uur na de sluiting van de vergade-
ring zijn ingediend.

De Raad zal zich daarover tijdens
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een volgende plenaire vergadering
moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

zaamheden voor vandaag.

Wij komen morgen om 14 uur op-
nieuw bijeen om onze agenda verder
af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
17.14 uur.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-

Benoemingspolitiek Brusselse OCMW’s
Regeling van de werkzaamheden 263



Hool 
	 Hofheide 

96 
Arresten 

-, 
Kennisgevingen 

geleiding 
vakken 

Trefwoordenreaister
Aarschot
Uitbreiding van het industrieterrein van
Aarschot naar de Hofheide in Holsbeek-
Nieuwrode, blz. 58

Actuele interpellaties
HST
Racisme
Schelde-uitdieping
Sociaal pact
Verankering

Actuele vragen
Aarschot
BRTN
De Panne
Eurocorps
Europese Unie
Fietspaden
Heizelstadion
Hofheide
Holsbeek-Nieuwrode
Industrieterrein
KS
Linkebeek
Lokale radio
Mestactieplan
Militaire domeinen
NIM
Sarajevo
Taalaanhorigheid
Van Ho01
Vogels

Arhitragehof
Zie Ingekomen stukken

Beleidsbrieven
Zie Ingekomen stukken

BRTN
Deelname van leden van de Vlaamse re-
gering aan BRTN-amusementsprogram-
ma’s, blz. 167
Promotionele samenwerking van een
privé-bedrijf met een informatief pro-
gramma van de BRTN, blz. 160

Commissie
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 58

De Panne
Het schieten van beschermde vogelsoor-
ten door Franse jagers aan de Frans-Bel-
gische grens, blz. 161

Economische expansie
Decreet tot bevordering van de economi-
sche expansie in het Vlaamse Gewest
Algemene bespreking, blz. 243
Artikelsgewijze bespreking, blz. 253

Eurocorps
De positie van het Nederlands in de inter-
nationale instellingen en in het bijzonder
in het Eurocorps, blz. 162
Het taalgebruik in het Eurocorps, blz. 162

Europese Unie
De positie van het Nederlands in de inter-
nationale instellingen en in het bijzonder
in het Eurocorps, blz. 162

Omslag 6

Een besluit van het Europees Parlement
om voortaan slechts het Engels, het Duits
en het Frans als volwaardige talen te ge-
bruiken, blz. 162
Het gebruik van het Nederlands in de in-
stellingen van de Europese Unie, blz. 162
Het taalgebruik in het Eurocorps, blz. 162
Voorstel van resolutie van de heer P. De-
wael betreffende artikel 128 van het ver-
drag van 7 februari 1992 betreffende de
Europese Unie
Voorstel tot het verlenen van voorrang in
plenaire vergadering, blz. 62
Bespreking, blz. 97

Fietspaden
Het ijs- en sneeuwvrijmaken van fietspa-
den, blz. 168

Globaal plan
Mededeling van de Vlaamse regering, blz.
126
Debat, blz. 131
Zie met redenen omklede moties

Heizelstadion
Het uitblijven van een Vlaamse officiële
reactie na de beslissing van de federale
regering tot renovatie van het Heizelsta-
dion, blz. 159

Hoiheide
Uitbreiding van het industrieterrein van
Aarschot naar de Hofheide  in Holsbeek-
Nieuwrode, blz. 58

Holsbeek-Nieuwrode
Uitbreiding van het industrieterrein van
Aarschot naar de Hofheide  in Holsbeek-
Nieuwrode, blz. 58

HST
De Vlaamse reactie op de Nederlandse
houding over de Schelde-uitdieping, blz.
77
Zie Met redenen omklede moties

Industrieterrein
Uitbreiding van het industrieterrein van
Aarschot naar de Hofheide  in Holsbeek-
Nieuwrode, blz. 58

Ingekomen stukken
Aanvullend verslag, blz. 195
Advies van de Vlaamse Mediaraad, blz.

Arresten van het Arbitragehof, blz. 56,96
Beleidsbrieven, blz. 95, 125
Besluiten van de Vlaamse regering, blz.
126, 195
Boodschappen, blz. 55
Jaarverslag. blz. 125
Kennisgev%gen van het Arbitragehof,
blz. 56. 96
Kennisgeving van het Rekenhof, blz. 96
Ontwerpen van decreet, blz. 55
Schriftelijke vragen, blz. 56,96,126,196
Verslagen, blz. 56, 96, 125, 195
Verzoekschrift?. blz. 126
Voorstel tot wijziging van het reglement,
blz. 56
Voorstellen van decreet, blz. 55, 95, 125,
195
Voorstellen van resolutie, blz. 95, 125

Interpellatie
OCMW’s

KS
Bepaalde uitlatingen van de voorzitter van
de KS, blz. 61

Leden
Berichten van verhindering, blz. 55, 77,
95, 125, 131, 157, 233
Schriftelijke vragen, blz. 56, 96, 126
Zie Commissie

Linkebeek
De toewijzing van gronden en gebouwen
op basis van taalaanhorigheid door de
OCMW van Linkebeek, blz. 59

Lokale radio
De herinvoering van technische controles
op het vlak van zendvermogen bij de loka-
le radio’s vanaf 1 november 1993, blz. 157

Mestactieplan
De uitlatingen van een federaal minister
inzake een materie, met name de concre-
tisering  van het Mestactieplan, die tot de
bevoegdheid van de Vlaamse regering be-
hoort, blz. 165
Zie Stemmingen

Met redenen omklede moties
Benoemingspolitiek in de Brusselse
OCMW’s, blz. 262
De Vlaamse reactie op de Nederlandse
houding over de Schelde-uitdieping, blz.
90
Een geheim rapport betreffende de Fran-
se greep op de Belgische economie, blz.
93
Mededeling van de Vlaamse regering, blz.
156
Zie Stemmingen

Militaire domeinen
De nieuwe bestemming van militaire do-
meinen, blz. 59

Motie van orde
Opheldering over de stand van zaken, blz.
57
Voorafgaande vraag over de toepassing
van de procedure, blz. 57
Voorstel tot het verlenen van voorrang in
plenaire vergadering, blz. 58

NIM
De verkoop van de NIM door de federale
regering en de beveiliging van de Vlaamse
belangen in deze sector, blz. 60

OCMW’S
Benoemingspolitiek in de Brusselse
OCMW’s, blz. 258
Zie Met redenen omklede moties

Onderwijs
Decreet betreffende de inspectie en de be-
;;FL:;g van de levensbeschouwelijke

Algemene bespreking, blz. 107
Artikelsgewijze bespreking, blz. 112



Hool 

Hool 

Hool 

Decreet betreffende het onderwijs-V
Algemene bespreking, blz. 119, 213
Artikelsgewijze bespreking, blz. 218
Decreet houdende de erkenning en de
subsidiëring van de Stichting voor de
Vlaamse Schoolsport
Algemene bespreking, blz. 119
Artikelsgewijze bespreking, blz. 121
Decreet tot oprichting van de Vlaamse
Raad voor Wetenschapsbeleid
Algemene bespreking, blz. 236
Artikelsgewijze bespreking, blz. 240
Decreet van de heer R. Swinnen C.S. hou-
dende wijziging van het decreet van 27
maart 1991 betreffende de rechtspositie
van bepaalde personeelsleden van het Ge-
meenschapsonderwijs
Algemene bespreking, blz. 233
Artikelsgewijze bespreking, blz. 235
Zie Stemmingen

Ontwerpen van decreet
Zie Economische expansie

Onderwijs
Oppervlaktewateren
Reclame op radio en televisie

Zie Ingekomen stukken

Oppervlaktewateren
Decreet tot wijziging van de wet van 26
maart 1971 op de bescherming van de op-
pervlaktewateren tegen verontreiniging
en van het decreet van 1 juli 1992 tot wij-
ziging van de wet van 26 maart 1971 op
de bescherming van de oppervlaktewate-
ren tegen verontreiniging en van het de-
creet van 12 december 1990 betreffende
het bestuurlijk beleid
Algemene bespreking, blz. 235
Artikelsgewijze bespreking, blz. 235

Racisme
Een televisieboodschap betreffende racis-
me, blz. 169

Reclame op radio en televisie
Ontwerp van decreet tot wijziging van het
decreet van 27 maart 1991 houdende het
statuut van de Nederlandse Radio- en Te-
levisie-uitzendingen in België, Omroep
van de Vlaamse Gemeenschap en tot wij-
ziging van het decreet van 12 juni 1991 tot
regeling van de reclame en sponsoring op
radio en televisie
Algemene bespreking, blz. 196
Artikelsgewijze bespreking, blz. 212

Rekenhof
Zie Ingekomen stukken

Sarajevo
Het voorstel om Sarajevo uit te roepen
tot culturele hoofdstad van Europa in
1993-1994, blz. 158

Schelde-uitdieping
De Vlaamse reactie op de Nederlandse
houding over de Schelde-uitdieping, blz.
77
Zie Met redenen omklede moties

Sociaal-Economische Raad van Vlaande-
ren
Aanwijzing van een lid, blz. 175

Sociaal pact
De gevolgen van het sociaal pact voor
Vlaanderen, blz. 64

Stemmingen
Aangehouden stemmingen (Voorstel van
decreet)

Decreet houdende de erkenning en de
subsidiëring van de Stichting voor de
Vlaamse Schoolsport, blz. 179

Hoofdelijke stemming (Met redenen om-
klede moties)

De taalregeling in het onderwijs in de
faciliteiten- en taalgrensgemeenten,
blz. 192
De Vlaamse reactie op de Nederland-
se houding over de Schelde-uitdie-
ping, blz.188
Een geheim rapport betreffende de
Franse greep op de Belgische econo-
mie, blz. 190
Het tussen de busconstructeur Van
Ho01  en de Waalse vervoermaatschap-
pij gerezen geschil, blz. 184
Het landbouwbeleid van de Vlaamse
regering na de goedkeuring van het
Sint-Michielsakkoord en de uitvoering
van het mestactieplan, blz. 185

Hoofdelijke stemming (Ontwerp van de-
creet)

Decreet betreffende de inspectie en
de begeleiding van de levensbeschou-
welijke vakken, blz. 177

Hoofdelijke stemming (Voorstel van de-
creet)

Decreet houdende de erkenning en de
subsidiëring van de Stichting voor de
Vlaamse Schoolsport, blz. 183

Hoofdelijke stemming (Voorstel van reso-
lutie)

Voorstel van resolutie van de heer P.
Dewael betreffende artikel 128 van
het verdrag van 7 februari 1992 betref-
fende de Europese Unie, blz. 176

Taalaanhorigheid
De toewijzing van gronden en gebouwen
op basis van taalaanhorigheid door de
OCMW van Linkebeek, blz. 59

Van Ho01
Waarborgen inzake tewerkstelling bij Van
Ho01  na de lectuur van het arrest van de
Raad van State in een zaak waarin ge-
noemde onderneming partij was, blz. 166
Zie Stemmingen

Vaste Nationale Cultuurpactcommissie
Benoeming van twee vaste en twee plaats-
vervangende leden , blz. 174

Verankering
Een geheim rapport betreffende de Fran-
se greep op de Belgische economie, blz.
90
Zie Met redenen omklede moties

Vlaamse Mediaraad
Zie Ingekomen stukken

Vlaamse regering
Zie Globaal plan
Zie Ingekomen stukken

Vogels
Het schieten van beschermde vogelsoor-
ten door Franse jagers aan de Frans-Bel-
gische grens in De Panne, blz. 161

Voorstellen van decreet
Zie Onderwijs
Zie Ingekomen stukken

Voorstel van resolutie
Zie Europese Unie
Zie Ingekomen stukken

Werkzaamheden
Regeling, blz. 76, 93, 97, 106, 123, 129,
156, 193, 232, 263

Omslag 7



02/513 	— Fax 02/513 Vlaamse Raad - Secretariaat : Paleis der Natie, Natieplein 2, 1000 Brussel - Tel. 02/513 99 50 tot 59 - Fax 02/513 53 37


